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TRANSCRIPT OF PROCEEDINGS
(This matter came on before the

Honorable Carl 0. Bradford, at Rockland, Maine
in the Superior Court, Knox County Courthouse
on July 8, 1992 for hearing commencing at
9:25 a.m.)

THE COURT: Mr. Connolly, you may call
your first witness.

MR, CONNOLLY: Good morning, your
Honor. Thgnk you very much. The defense would
call Ralph Jones. I understand he is out back.

THE CLERK: Please raise your right
hand and state your name.

THE WITNESS: Ralph Jones.
Thereupon,

RALPH JONES
was called as a witness and, after having been
duly sworn, was examined and testified as
follows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR. CONNOLLY:
Good morning, Mr. Jones.
Good morning.
Would you please state your full name.

Ralph Leon Jones.
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And how old are you, sir?

a7.

And what do you do for work?

I'm unemployed right now.

When you do work what do you do for work?

I drive a truck. Siding.

Do you work for yourself or are you employed
with 5omebody else?

Self.

How long have you been doing that kind of work?
Gh, 156 years.

How much education have you had, sir?

10th grade, went in the service, GED, and
rollege after out of the service. I went two
terms, business,

And are you married, single or divorced?
Single.

Do you have any children?

Yes, one son.

What is your son's name?

Jarett.

How o0ld is Jarett?

13.

Does he live with you on a regular basis or on

an intermittent basis or what?
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Regular.

Do you own property in Maine, sir?

Yeah,

Where?

In Bowdoin,

How long have you owned property in Bowdoin?
Nine years.

Where in Bowdoin do you own property?

On Dead River Road. I am in the process of
selling it.

How long héve you been in the process of selling
that particular parcel, 2 long time?

A year.

And is there a structure on it, is there a house
or a trailer or something?

A house/trailer.

How long has the house/trailer been on thﬁt
property?

When I got there -- now just a year and a half.
Had there been one there before?

Yeah,

Sir, I am turning your attention to what is
going to be marked for identification purposes
exhibit -- Defense Exhibit Number 3. We will

we can orient the

s

take a few minutes just s
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court.

sir, I just want if you would to take a
jittle walk in the area on Defendant's Number
3. First of all, can you identify what this 1is
supposed to be?
Yeah, it's a map.
Of what?
0f Bowdoin, Dead River Road, Litchfield Road.
Okay. Turning your attention to what is marked
the Lewis Hill Road, the Dead River, Sandy Knoll
Rowad, in this area here, sir, where is your
house located? If you would mark with a marker
the location.
Here is the river right here and there's a
bridge, a steel bridge. I used to own right
from the bridge up, 850 feet, and my driveway is
right there.
Perhaps we could use a little bit larger
marker, I forgot mine,

THE CLERK: I have to send out for
one.
MR. CONNOLLY: That's all right,

BY MR. CONNOLLY:
If you could mark a little bit darker,

Mr. Jones, so it's easier for the court to see
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from a distance.
If it's all right with the court I have a
small pen that would be helpful to the court,

THE COURT: I have a red felt-tip pen
that would work a little better,

MR. CONNOLLY: Would the court like a
small version of the map for the desk?

MR. WRIGHT: This is a national
geographic survey of the area that I have, 1t
was an exhibit and therefore is already in
evidence before you for this hearing.

MR. CONNOLLY: They are both helpful.
I think this one is a little bit larger, the
geological survey is --

MR. WRIGHT: The smaller one is what I
meant, the national geological survey.

MR. CONNOLLY: Fine,

MR, WRIGHT: You were referring to a
smaller map.

MR. CONNOLLY: I just want to make
sure the court can see.

| THE COURT: Yes.
THE WITNESS: Right here.
MR. WRIGHT: This is -- was State's

Exhibit 23 at the time of the trial.
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MR. CONNOLLY: I have no objection to
the court having it if it's instructive,
whatever the court wishes,

THE CGCOURT: Fine.

THE WITNESS: Do you want me to show
you on that map?

MR. CONNOLLY: Give him a minute to
get oriented.

THE WITNESS: This is Lewis Hill Road
and this is Dead River Road. There's a river
right herevwith a steel bridge. I used to own
-- I so0ld part of that ~-- 8580 feet right from
that river right there right up to here is my
driveway.

THE COURT: Okay.

BY MR. CONNOLLY:
Thank you, sir.

Still turning your attention to what's been
marked Number 3 so that we can have some common
reference points, the area that you have marked
now if you would just go over that in red again,
this is the location of where your house is?
Yeah.

Correct?

{Motions head up and down.)
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If you would for the court can yowu explain how
the house is located as it relates to the
roadway, is it set back from the roadway, can
vou describe for the court?

Set back. My trailer was set back about 300
foot length wise right here. It's about a 250~
, 300-foot driveway.

Is the driveway paved or unpaved?

Unpaved.

You have lived in this area about nine years on
and off?

Yeah.

And are the roadways leading from the Lewis ﬁill
Road to the Dead River Road, is that a dirt road
or is that a paved road, sir?

Dirt road.

Has it pretty much always bheen a dirt rqqd?
Yeah,

Is there a difference in the roadway now
compared to what it was like in 19887

Yeah, they bhuilt it up.

And built it up means that they have paved it
and leveled it?

Built it up higher because it used to flood out

all the time,
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So the physical roadway is slightly different
but the route is the same?

About six inches, that's the only difference.
Other than that the roadway and the geographic
locations are the same?

The same.

You were living in that area, excuse me, in that
trailer, sir, in July of 19887

0ff and on.

We will get to that off and on part in a moment,
but off and on in July of 1988 that's where you
were; is that right?

Yeah.

s there another roadway that you are familiar
with, the Hallowell Road up higher?

That's Hallowell Road right here, it goes up to
Litchfield Corners, the store and the sp@oo].
You are familiar with that roadway also?

Yeah.

And are you familiar now with the location where
Mr. Buttrick lived?

Yeah, right up here.

Can you mark just a location in pen?
House/trailer right here.

If you could mark with a B for Buttrick just so
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1 we get an orientation as to where things were,
2 A B. Right there is a trailer and there's a white
3 farmhouse on the corner.

4 Q So in relation to Mr. Buttrick's you are about
5 how far is that distance would you say, sir?

6 A From my house to Buttrick's?

7 Q Yes, sir.

a A It's one mile to Buttrick's because it's a mile
9 and one tenth to the end of the road.

10 Q And do you know where the Henkel residence is?
11 A The Henkel residence is down in here somewhere,.
12 Q On the Lewis Hill Road?

13 A Yes.

14 Q If you would mark with a H where that is located
15 approximately, sir.

16 A {Witness complies.)

17 MR. CONNOLLY: Your Honor, if{; may
18 for the record, Mr. Wright has with him a map
19 that has been previously introduced into

20 evidence that shows a variety of locations,.

21 This had been previously marked State's Exhibit
22 1-B and admitted into evidence.

23 MR. WRIGHT: I am sorry, the map

24 itself is 1-A. The ruler -- the court may

25 remember we had a ruler so the jury could have
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it. The ruler is 1-B.
THE COURT: Very well,

MR. WRIGHT: That was State's 1~A and

MR. CONNOLLY: I think it would be
illustrative to use a combination of these
because we have some premarked locations that
have already been testified to and we have sonme
common language to use, so if we may refer to
both of these so that our information is more
complete,

THE COURT: All right.

BY MR. CONNOLLY:

Do you know now, sir, where the command post had
been set up at the time of July 6th and 7th of
19887

Command post, right hére, parked right bqside
the rovad, that was there.

And now based on your information do you know
where the deceased body was found?

MR. WRIGHT: Your Honor, I object to
information. The guestions are phrased does he
know now based on information. I would like to
know what his personal knowledge was at the

time, not what he has been told since then.
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THE COURT: Sustained.
MR. CONNOLLY: Yes, sir.

BY MR. CONNOLLY:
That's all right. If you would return back to
the seat -- your seat for now we will discuss
some things.

Mr. Jones, do you know a person by the name
of Douglas Senecal?
Yes, sir.
And how long have you known Douglas Senecal?
Well, since '72 he came -- '72 ~-- '71, '72 he
came to school in Lisbon Falls.
And were you in Lisbon Falls High School
together?
Yep.
And you didn't graduate from high school because
you --
No.,
-- went into the service?
Yas,
But did you know him during that period of time?
Yeah, from school,
How well would you say that you knew him, were
you chummy with him, were you friendly, did ydu

associate with him?
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No, just talked with him back then off and on at
school, not chummy with him.

Can you speak up nice and loud, please.

I wasn't chummy with him that much.

But you knew who he was?

Because when he came to school I think I was in
10th grade and I went in the service after
that.

Upon returning from the service did you have
further opportunity to meet Douglas Senecal?
Yeah. ‘

About when was that and under what
circumstances, sir?

Well, just -- I knew his brother, sister and
just, you know, circumstances, and just meeting
him off and on.

Had you ever been over fto his house?

Mr. Senecal's?

Yes,

When we was in school or?

After schonl, after the service?

No, that was in school I was over his house,
How often were you over his house when you were
in school?

Just once.

e e At ot et i Ao ottt A et o) it it i Atk
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After school -~

Well, no,. I knew Steve, I had been over there
with Steve, his brother, so I hung around with
him for a little while, two or three times I
guess. I can't remember,

And after school were you still friendly with
Doug's brother, Steve?

Yeah.

And with his sister also?

Yeah.

And did you get on occasion opportunities to
meet with Doug Senecal?

Yeah.

And had Doug Senecal ever been to your house?
Yeah.

How often?

Well, he just came out once and it was f&ﬁ, I
think we established that. He came out with
Bill Crosman, he was doing Bill Crosman's house,
sheetrocking.

Where was Bill Crosman's house?

Bill Crosman. Let's see, it was -- I don't know
if I can show it on the map. It's on --

in the general area of where we are looking,

sir?
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Yeah, it's on this Meadow Road up here,.

On the Meadow Road?

Yeah.

And did Doug Senecal ever go to your trailer on
the Dead River Road?

He came in the yard, he didn't come in the
trailer.,

When was that, approximately?

Oh, it was winter of '84, I think.

Did you know other members of Doug's family
other than his brother and sister? Do you know
Billy Crosman, for example? Is he a close
friend of yours or not a close friend or how
would you characterize your relationship?

No, we have been close, you know, off and on for

years since high school.

‘How often would you see him, on a fairly regular

basis?

Well, yeah, now, but I have been gone for two
years and I ain't seen him the last two years.
There was a period of time after 1988 when you
Jeft the State of Maine?

Yes .,

From 1988 until about 1991 were you down in

Florida?

et et et i et S Mh iRt irmied St Sttt it o et ot Ak A
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A Oh, he lived
with his boy

camper quite
Q When

You say

A About six,

were friendly
He stayed at

would Bill stay at

eight

Billy's brother owned a
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that period of time during 1988 you
with Billy Crosman?
my house,

your house?

almost a year?

there off and on. He had a camp

and girlfriend and he llved at the

a while,

for gquite a while, is that already
months I guess off and on.

Q During that six to eight months when Bill

Crosman lived at your property were there times

when Doug came over to visit him that you are
aware of?

A No. He was gone,

Q During this period of time did you get to know

any of the members of the Crosman or Senecal
family, the children?

A Did I know them?

Q Yes. Did you get to meet them?

A Yeah, down at a beach last -- I think it was
right around '87, '88, I went down to one of
Billy's -~ I don't know which one owned it but

CaNp .




10

11

13

14

156

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

> O > O

.

» O > Q2

235

And you met with some of the children and what
have you there?

Yeah, down there,

Do you know a person by the name of Chris
Crosman?

Yes.

How long have you known Chris Crosman?

About off and on since I have known Billy. We
went to school together and -- I didn't go to
school with Chris, I went with Billy.

So about 20 years you have known Chris?

156,

157?

0ff and on.

How well do you know Chris?

Just through Billy, brothers.

You met with him a dozen times, maybe mp:e?
Through the years, yeah.

And did you know his stepdaughter, Sarah Cherry?
Yes.,

How many times had you met with Sarah?

The last time I think I saw her was at the
beach, that time we went to the beach in '87

I think it was, I am not sure of the year we

went down there for a cookout.
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Do you know a person by the name of Gilbert
Austin?

Yes,

Who was Gilbert Austin, sir?

ﬁe’s a friend of mine, he is Sarah's father.
How do you know Gilbert Austin?

School.

And had he been over to your house?

Oh, yeah.

Many times?

Yeah.

How many times would you say many would be
during the period up until 19887

O0h, I don't know, 15, 20 times I guess.

236

Turning your attention, sir, to July 1988 you

on the Dead River Road; is that right?
Yes.

What were you doing at that time for work?

were indicating that you were living off and on

I weren't working, I Jjust sold the lands and I

was on my way to Florida. I was going to stay

in New Hampshire, traveling back and forth
getting ready to move to Florida,.
Did you have a phone at that time?

Yep.
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When did you leave the State of Maine in 1884,
do you recollect?

Two, three -- two teo five days after the
incident,

The incident you are referring to was when all
the police had a command post and there was a
search for a little girl?

Yeah,

You remember that incident distinctly?

Yeah. )

Turning your attention to that time frame in
July of 1988, do you recollect the date of July
6, 1988, sir?

Yas,

And how is it in a general sense that you
recollect that date?

Well, we came -- I came up from New Hampspire
and I was going to stay there for a couple of
days and I -~ the electricity was unhooked, I
was planning on going to the movies so I started
the generator up and -- to run the pump and
everything, clean up to go to the movies, and
after we got done I was out putting the
generator back in the car, closing it up, and I

heard a truck come down and pull down, and it
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pulled down about 50 feet past my driveway on
the left and --

This is on the Dead River Road, sir?

Yeah.

-- and I started to run down there,

Why did you start to run down, Jjust because you
heard a truck?
Well, because they pulled right over and some --
they pulled over to the left. You know, they
were going kind of fast and they pulled over,
and I turned and looked and I heard him talking,
then I heard him say, "Get out and go --"
MR. WRIGHT: Excuse me, I object.
THE COURT: Sustained,
EY MR. CONNOLLY:
We will go nice and slow, Mr. Jones, okay?

You heard a truck pull in rather fggt to
the location at the bottom of your driveway?
Yeah.

It wasn't in your driveway itself, though, was
17

No.

How long to the driveway was it?

50 feet,

Now, that area that's 50 feet from your
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1 driveway, is that visible from your house?

2 A Nao, not from my driveway.

3 Q From your house compared to where you saw the

4 truck or heard the truck is there a shorter

5 distance than your driveway? In other words,

<] the driveway goes one angle whereas the truck

7 was at a different angle from the house; is that

] right?

9 A Yeah, the truck was right here. I ran up and
10 the truck pulled over right here, 50 feet, and
11 then I heafd him say, "Get out and go --"
i2 MR. WRIGHT: Excuse me, your Honor, I
13 object,

14 THE COURT: The objection is

15 sustained,

16 MR, CONNOLLY: I will be careful with
17 this witness, I understand the witness apd I
18 will take 1t slow.

19 BY MR. CONNOLLY:

20 Q Without saying what anyone said, Mr. Jones, we
21 are going to go through this nice and slow,

22 okay?

23 You observed the truck in that location; is
24 that right?

25 A Yeah.
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Now, had you had some difficulties in your house
that made you particularly sensitive to the
sounds of traffic in the area?

Yes,

What was that difficulty?

Break-ins.

How many times had your house been broken into?
0h, out there ¢guite a few times. Let's see,
motorcycle, stereo, house --

Three or four times anyway?

Five to six times.

Is that in part because you ftravel and when you
came back you would find that your place had
been gone through and things taken?

Yes.

Had any of those five or six times your place
had been -- you have had items stolen, on any of
those times you were home?

When I was living there --

Right .

-- and just gone? Yeah.

Were there any times when you were actually
physically in the structure when someone stole
items from you or bhroke in?

No.
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So those incidents took place when, in '87 and
'887

Yeah, through there,

Just prior to July of '88 had there just been an
incident when someone stole from you?

Let's see, I think they stole my boy's
motorcycle,

About when was that, do you recollect?

Well, it got stolen three times and I found it

three times, I can't -- I am trying to think
what days -- you know, when it got stolen, but
it was in -- it was before I sold the land that

it got stolen.

When did you sell the land, do you recollect?

I sold it in April of '88,

So in the time frame of just before April of '88
that was the last burglary or theft from your
home that you recollect?

Yeah. I can't think of the right month now but
it was before then.

Okay. Had you expected yourself to be home on
the July 4th weekend or had you been traveling
that July 4, 1988 weekend?

I had been traveling. I was in New Hampshire

July 4th and I came back to Bowdoin.
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Bow often was it that you were living at the
property in Bowdoin, were you there twice a
week, three times a month, approxlimately?

I would come up and stay two or three weeks and
try and get everything ready to go to Florida,
and I had a dispute on the land with one of the
persons I sold the lands to, that's why I was
waiting, to get the rest of the money.

Turning your attention then back to July 6, 1988
when you heard the sound of a truck, why did you
go out to investigate?

Because I thought there was somebody going to
break into the ~-- my place.

NOkay. Now, approximately what time are we
talking, do you rvecollect?

It was right -- between 7:30 and 8:30 because we
was going to the movies and we missed the first
one because of that and we went to the second
movie in Lewiston.

So it was still light out at the time?

Now, who was with you in the house, was your son
with youw in the house?
My son was in the trailer. I was outside when

the truck pulled over, putting a generator in
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the car.
And so where was the car located in relationship
to the house?
It was right on -- it was right next to my
trailer, backed right in lengthwise, going the
same way as my house/trailer was.
Okay.
Backed right in.
Can you tell ns what you dld and what you saw,
not what you -- not what somebody said but when
you heard the truck pull into that spot what did
you do and what did you see if you would, sir?
All right. I ran down halfway, I stopped, 1
listened, I ran down to the end, then I saw the
red and white truck taking off.
We will go through this step by step if we
could, sir.

When you heard the truck stop you went
running down the driveway?
Right.
Approximately how far had you gone down the
driveway when you stopped to listen?
Probably about 150 feet.
Is that approximately halfway or more?

Halfway.
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Then without saying what you heard you did hear
something; is that right?

Yeah,

Let me ask you, did you hear the sound of human
voices?

Yes.

Were the voices -- how many volces did you hear?
Two males and one little female.

Without saying what was said could you hear and
understand words beling said?

One distinctly because it was hollered, a raised
voice,

80 you heard a raised voice with words that were
understandable?

Yes, sir.

Was that a male voice or a female voice?

Male.

Was that a voice which you recognized?

I didn't recognize it at the time but it sounded

familiar, which was in my first statement to

~-- police.
To the police,. We will get to your statements

to the police in a moment, but you heard a voice
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which was familiar to you?

Yes.

Did there come a time when you recognized that
voice?

Yes.

How did that come about, how did you come to
know who the voice was or recognize 1it?

Well, because I was trying to find out
everything, and it didn't until after everything
calmed down and I kept going through because --
I don't know if you want to get into this right
now because when I went down there

Mr. Dechaine's name was mentioned.

Okay. This is in reference to talking to_the
police?

Yeah.

Okay, so before we get to that point the?e came
a time when you talked to the police in which
the sound of the voice became recognizable?

It was familiar and I was trying to think then
even on the way to the movies because I have had
people that I known stole from me and 1 was
trying to think on the way.

Do you know now, sir, whose voice you helieve

that to be?
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Yes.

Whose voice do you believe that to be?

Doug Senecal's.

Without saying what the words were, were they
angry or were they calm?

Angry.

Was there a sound that you could hear from the
little girl's voice without saying anything that
she may have said?

Yes,

Was that voice happy or sad?

1t sounded like it was, you know, happy or sad,
like crying or laughing.

Without saying what she sald can you
characterize?

She didn't -- I didn't hear her say no words, I
just heard her crying -- you know, it sound like
crying or laughing and it was muffled.

pid you her the sound of the third volica?

Yes.

Who did you hear?

I just heard one word clearly.

Do not say what it was.

0h, yeah.

But that voice was distinguishable from the
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first male voice?
Yes.
Do you know --
Just one word and the rest was muffled.
As you heard these sounds what was your
impression as to the activity in the truck, was
there a commotion going on, what was -- based on
what you heard could you figure out or did you
believe ymuréelf that you knew what was
héppening in the truck?

MR. WRIGHT: Object.

P MR. CONNOLLY: I am trying to get his

- .
‘mental sense, impression so that the court can

‘iylean without hearsay as to what the ambiance of

(" B
! the sound was in its totality.
f

MR. WRIGHT: Without having seen

anything, which he acknowledges he dld not as I

understand it, I think there's an insufficient

foundation for him to give a personal opinion as

- to what was going on.

THE WITNESS: I saw the truck,.

THE COURT: Just a moment.

MR. CONNOLLY: If I may ~-

THE COURT: You are given one of two

choices --




(5]

)]

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Q

~ O

O b

248

MR. CONNOLLY: I could rephrase the
éuestion, Judge, and that would be easiest, sir.
?Y MR. CONNOLLY:

@r. Jones, did you see the truck?

énd you heard a male voice. Was it yelling or
was it quiet? How would you characterize that?
ﬁt was yelling. He was out -- that yelling
Quice was outside the truck.

And that voice is the one that you now know to
bé Douy Senecal?

Yés.

And Douy Senecal was yelling In an angry manner?
Yes .

And Ehe girl's voice was either laughing or
cryf%g?

VYeah, muffled sound with her head down or
som?thing.

Andythe other voice you could not distinguish?
Just one word,

And that was from inside of the truck?

Yeah.

Now, at the time was the conversation, the words
that you heard spoken very vapidly or were they

spread out over time?
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No, it was rapid because I was running down
there, I wouldn't have stopped, you know --
Would you say that the sounds of the voices were
excited?

The distinctive one was excited.

Which voice was that?

The one of -~

Doug's voice?

Yeah. The one that was out -- Doug was outside
the truck because I heard the door, he got back
in, and I heard the door shut.

What did you do at that point when you heard the
door shut?

I ran down the rest of the way and that's when I
saw the truck driving off.

¥You saw the truck drive away? How far were you
when you saw the truck drive away?

Oh, I was probably about 500 feet down the road
because I got three numbers of the license
plate,

If we stop here for a minute,. 500 feet in your
description would be approximately in this
courtroom from where you are sitting to where,
about how far just to get a perspective?

MR. WRIGHT: Excuse me, 500 feet?
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THE COURT: Wait a minute. pid you
say 500 feetl?

MR. CONNOLLY: Yes,

THE COURT: The witness has testifled
to 500 feet and your guestion 1s -—-

MR. CONNOLLY: I just want to get --

THE COURT: -- for him to relate 500
feet to --

MR. CONNOLLY: To this courtroom --—

THE COURT: Just a moment. I am
ruling on an objection. Wait until the guestion
comes .

MR. CONNOLLY: I want to get him -- he
has said 500 feet and I want him to put some
concrete existence insofar as a comparison as
possible and I am asking him to say in terms of
this courtroom about how far away he bel%eved
the truck was,

THE CQURT: If he can make an
estimate, he may.

BY MR. CONNOLLY:

Approximately how far based on using this
courtroom as an example would you say 600 feet
is, sir?

Well, I can't. There ain't 500 feet in here.
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So longer than this courthouse, outside that

distance?

Yeah.

Were you able to see the truck?

Yes, sir.

And you were able to see it to the point where

you weré able to obtain some license plate

numbers?

Three letters -- three pieces of it.

Dkay. I am showing you, sir, an exhibit that

has been mérked Defendant's Exhibit Nﬁmber 4 for

identification purposes and ask 1f you can

identify this Number 47

Yes. It is a red and white truck that I saw, a

Ford.

And turning your attention to the license

number, is that license number familiayr tp you?

I just remember double digits.

You don't recollect at this time in court what

the license pumber was?

No. I had 1t written down. I gave it to the

detective.

We will get back to that in a minute, Mr. Jones.
As things stand, Defendant's Exhibit Number

4, is that consistent with the truck that you
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Yes, sir.
Is there any difference between Defendant's
Number 4 and the truck that you saw except that
there's no people in the picture?
Any difference?
Right.
No, I saw the side of it and the back of it. I
saw this side and the back of it pulling off.
And you saw it pulling off -- you saw the side
that's in the photograph and the back-end side?
Yeah.
Had you seen that truck before?
No.
Are you sure that that truck was the same as in
number four?
Yes.
What happened next?
As we were driving off and I got the plate
number, part of it, Gary Jasper drove up, he was
traveling at a high rate of speed, and I turned
around -—-
Let's stop for a minute,

Gary Jasper is a person that lives where?

On Lewis Hill Road.
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On the road that connects with the Dead River
Road?

Yeah.

And that's where the Henkels live you now know?
Yeah.

And Gary Jasper pulled up. Which way was he
traveling?

He was traveling the same direction the truck
was pulling off, up towards the Litchfield Road.
Okay. And do you know Gary Jasper?

Yes.

How long have you known Gary Jasper?

0h, I known him probably six years.

When Gary Jasper pulled up to you, without
saying anything that he said, did you have a
conversation with him?

Yes.

And did you inform him about what you suspected
was happening with the red and white Ranger
pickup truck?

Yas.

And did you ask him to do something?

Yes.

What did you ask him to do?

To -- well, I didn't ask him, he told me, he
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says --
MR, WRIGHT: Objection.
THE COURT: Sustained.
MR. GONNOQLLY: You can't gquote
somebody who is not in court, okay?
THE WITNESS: All right,
BY MR. CONNOLLY:
He bhad conversation with you, he told you
something? ’
Yeah.
As a resuit of the conversation what did he do?
MR. WRIGHT: I object unless he knows
personally.
BY MR. CONNOLLY:
If you know. Do you know what he did next?
Yeah,
How do you know?
How do I know what he 4id?
Yes.,
Because I saw him and he told me.
Take away the part where he told you, What did
you observe?
I observed him going up -- well, the truck, I
was still watching the truck and it pulled -~

there's a knoll right here.
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A knoll? A knoll is —-- how high was the knoll?
There's a hill, a grade -- 30 percent grade I'd
say.
Okavy.

Right here, it was sitting there for 30 seconds,
about 30 seconds.

Okay, meaning the pickup truck --

The pickup truck.

-- that you had just seen at the foot of your
driveway?

Yeah, and it was looking down this old wood road
right here.

If you would mark where that wood road is, sir.
You saw the truck stop in front of that?

Yeah.

Are you familiar with that wood road?

Yes, sir,

How are you familiar with that wood road, from
living in the area?

Yeah, living in the area, hunting, walking down
there.

Had you been down there before?

Yeah.

How many times?

Ooh, I drove down in there hunting, I have been
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down there, gone in there a couple of times, you
know.,

Q@ What is in that wood road, is there anything
down that way?

A You can walk down, it's a path and it's all

cleared woods and you walk down a thousand feet,

1500 feet, you have two old rusted junk cars,

one piled on top of each other,

Is there a trailer down there?

No.

Was there at the time?

No, never a trailer there.

Is there another trailer nearby?

- e R e I

Yeah -- well, one now but that weren't there
then. You go up here about what is it, another
thousand feet or so, two tenths of a mile,
there's a road that goes up in here, there's a
camp up in there and there was a blue and white
trailer parked at an angle right there.

Q Okay. When you first saw the red and white
pickup truck on the knoll it was directly across
from that woods road?

A Pulled -- yeah, pulled right over, not in this

way, just pulled over like a U and sat there for

about 30 seconds.
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What did you do at that time?

That's when Gary Jasper went after 1it.

And what happened next?

Well, he took off, Gary went up through.

Did you lose sight of them at that time?

Yeah, I see them pull off, lost sight of them
because it goes down a hill, and Gary went after
them and he went up all the way to this road.
You don't know, you couldn't see where Gary
went, correct?

I could see -- well, I see him on this knoll, it
goes down and then on up the other knoll up
passed here and he went passed here.

So you saw Gary's truck continue straight down
the Dead River Road?

Car.

Excuse me, car. Down the Dead River Road?

Yes.

Did you see the red pickup, red and white pickup
truck continue down the road?

It continued from here.

Yes.

Then he went down the knoll and I lost sight of
him.

From where the knoll drops down the truck

e e e e e et e A S St Aeoamnd ot Aot e i et At b i et
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disappeared from there?

Right.

You saw Gary's car continue forward?

Yeah, he went up over the knoll and I could see

the dust flying because he was going fast.

Did he come back to you, Gary?

Yes .

After about how much time had elapsed?

oh, it don't take a minute and a half.

At that time you had a conversation with him?

Yeah,

About the truck?

Yeah.

And without saying what he said, what did he do

next?

Without saying what he said?

Right.

He came back and said what he said and left.
MR. WRIGHT: I will accept that.

BY MR. CONNOLLY:

Based upon -- what did you do after Gary left?

T went back and got in my car, drove out --

well, I checked the tire marks right while I was

there while he was up chasing it.

Let's stop for a minute.




7

)

10

11

12

14

16

17

18

19

20

21

22

23

24

2b

You checked

A Where the red and

Q And what did you
marks?

A Well, I looked at
left. I wént and
to the movies, go
checked them tire
here, checked the

the tire marks, ¢t

were all the same

he is suggesting
each other I move
striken. He has
have heard about
tracks, unlike De

trial.,

Q Where, next to your driveway?
A Next to my driveway.
Q Were there tires
driveway that you
A Yes.

where that blue and white trailer were, and they

MR. WRIGHT: Excuse me, I object, If

THE COURT: The objection is

what tire marks where, sir?

white truck pulled over,.

marks there next to your

could see?

do after you saw those tire

them. Gary came back and

got the car and we was goling
ing to Lewiston this way, and I
marks right here, stopped

tire marks here and -~ checked

hey had pulled up in there

three tire treads.

that the tire tracks matched
that that testimony be

absolutely no expertise that I
in analyzing or comparing tire

tective Otis who testified at
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sustained.

MR. CONNOLLY: If I may, the objection
came too late, he already testified.
Regardless, let me try and lay a foundation.

MR. WRIGHT: Well, the answer --

MR. CONNOLLY: This is too important.
BY MR. CONNOLLY:

How long have you been a truck driver?

Oh, I have been driving trucks since I was -- my
father put me in the truck when I was 15, 16,
What do you do for work; is that what you do?
Yeah. Well, I have been doing it for years. I
do different things but mostly truck =--

Do you do maintenance and mechanical work?
Yeah, I have done all the mechanical work on my
truck.

What about the tires and those things, do you
change them?

Change them by hand.

Are you responsible for that?

Yes, my truck,

Had you ever worked in a mechanics -- in a
capacity as a mechanic?

As a mechanic and was a tire manager in -- in

Dover, New Bampshire.
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How long?
About eight months.
And in that capacity what was your job?
Changing all kinds of tires, buying them,
stocking them, inventory.
In your experience as a truck driver is it
important to keep track of tires for safety
reasons?
Yes.
Why is that?
Because 1it's the law and because of danger,
blowing a tilre.
Do you keep track of tires for other reasons, do
you have a curiosity about them?
Yeal.
Explain to the court what you mean by -- what I
meant by curiosity.

MR. WRIGHT: Excuse me, your Honor.
The guestion was explain what I meant by
curiosity. I don't understand how the witness
can explain.

MR. CONNOLLY: The witness has to
answer the guestion; you do not have to
understand it, do you?

BY MR. CONNWNOLLY:
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Q Do you understand the guestion, sir?

A Yes,.

MR. WRIGHT: Just a moment, there's an
objection.

THE COURT: Does he have a curiosity
about tires?

MR. CONNOLLY: Yes, sir, that's where
the phrase comes from.

THE COURT: All right.
BY MR. CONNOLLY:

Q What do I mean by curiosity? What is your
curiosity about tires?

A My curiosity is many times my place has been
broke into and every time I -- I know the tire
marks because I am always curious who pulled in
my driveway, and every time something got
stolen, T think on two occasions I foundwthem
myself because I told the sheriffs that nobody
else was in my dooryard and these ftires marks
are the ones that stole it. They never took a
cast of it. They never took fingerprints of
stuff that was stolen out of my place, and I
even showed them a fingerprint on the car that
was still there and they still did not take 1it.

That's why I always check the tire marks that
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pull into my driveway when I am not there, and I
found two things by tire marks.

Two things? What do you mean, two things by
tire marks?

Well, the kids stole a stereo out of my car I
had there and one kid that stole the motorcycle,
I found his truck tire marks,

How did you find his truck with the tire marks?
Explain that,.

Because -- well, I had pulled in and it was
backed right up to the where the motorcycle

was ., T had a trailer, a van ~-- 45~foot van
trailer and it was underneath there and he
backed up to the trailer and put the motorcycle
in the truck, and I went asking arovund questions
and stuff and when I saw the tire marks on his
truck I went out to the back of his huuse¢where
that truck was parked and that motorcycle was
there.

You recognizeed those tire tracks?

Yeah.

Was there another time when you recognized tire
tracks that led to the discovery of stolen
property?

Them are the two maln times.
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Twice then?

Yeah.

When you looked at the tire tracks which were at
the foot of your driveway could you observe
something about them that was unique?

Yes, that they were all the same tread. They
were all the same, all -- and I checked all
three places,

One at a time, sir. The ones first that were
next to your driveway where you saw the red and
white pickup truck, were you able to determine
that the red and white pickup truck left certain
tire impressions?

Yes, because I ran right up to where it was
parked,

And you saw it being left in fact?

Left within 10 seconds.

And the characteristics that were in the sandy
part of the road were such that you could
jdentify and recognize that tire?

Yes,

vou went down the roadway then; is that right?
Yep.

And you went first into that little woods road;

is that right?
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Yep.

And then you after that went to the other access
road where the trailer was?

Yes,

In the first instance and the second instance
you went looking for tire marks; is that right?
Right.

Now, in the first instance, the little woods
road did you see a tire mark?

Yes.

In the second instance, in the woods road where
the trailer was did you see a tire mark?

Yes.

Did you -- were you able to look at them and see
if they were similar to one another?

Yes.

And were you able to see whether the tire¢marks
in the first and second woods rvad were the same
tire marks as were left by the red and white
Ford pickup?

Yes.

Where were those tire marks located, sir, the
ones in the woods road and then the one in the
woods road where the trailer if you could tell

the court, please?
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They were right in front of the woods road, he
pulled in like a U, like that, and then up the
other one I had pulled all the way, I spotted
him pulling in right here where the blue and
white trailer was, he pulled in there and I
spotted them there, and then I spotted them up
on the hill the next day, another -- the sanme
tire marks up on the hill the next day.

The hill the next day?

That's the same ruad where the blue and white
trailer was. I didn't go in there the night we
went to the movies, I just -- I went to the
bottom of it and I got out and I looked at the
tire marks where they turned in because that's
where Gary went by them.

So the court is clear, on the night you went to
the movies you were going to the 9 o'clpgk show
in Lewiston?

Well, we was headed for the first show but we
missed it because of this incident.

Okavy. When you pulled into the roadway where
the trailer was you went to the bottom of the
road and not to the top of the road?

Yeah, that first day.

The first day. At the bottom of the road on the
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first day you saw tire marks that were the same
as left by the fruck in Defendant's Number 47
Yes.

The next day you went back and found further
tire tracks up higher up in the road more into
the woods?

Yes.

And those were or were not the same as left by
Number 47

They were the sanme,

Now, were you able to see the location of the
red and white pickup truck -- strike that.

Were you able to see the location where the
tire tracks were deep Into the woods from the
bottom of the road where you saw them where the
trailer was? If you understand the guestion.

I saw them at the end of the road --

Yes, sir.

-~ pulled in there, and I didn't pull up in
there that night because somebody lived there
but it's way up in.

Could you see way up in?

No.

Sov if the red and white pickup truck had been

there you would not have seen it?
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No.

Then did you go to the movies?

Yas .,

With your son, Jarett?

Yes.,

And what time did you come back?

It was a second movie, it was between 11:00 and
11:30,

That you came back?

Came back.

When you came back where did you go?

Home

What happened the next day?

That day or that night?

I am saorry, the --

Coming home?

Coming home did something happen?

Yes.

Okavy.

I came home and I was in a hurry to get back
anyways in case, you know, there was something
atolen, I was going pretty fast down Dead River
Road coming home and I come up over that knoll,
this one, there's a dip right here, or this one,

I come up here and the sheriff was with a
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spotlight looking in the woods right here, and
so I slowed down and I got down to about here
and I sped up a little bit because I didn't have
a license at the tinme.

And were you afraid the sheriff would ingquire of
you?

I thought he was going to come after me because
I came up awful fast and slowed down; but I
looked in my mirror and he turned left down
Hallowell Road.

Now, the sheriff at that time do you know who
the sheriff was?

No, I didn't know who was in the car, no.

But it was a Sagadahoc County Sheriff?

Yes.,

And you know that the time was approximately
11:30; is that --

11;15, 11:30.

And you saw the sheriff with a floodlight
working the woods?

Yeah.

And you saw the sheriff turn down the Hallowell
Road; is that right?

Yes, sir.

And did you see the sheriff working the woods
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with the light at that point?

No, because I was driving not on the Hallowell
Road. He still had his spotlight when he
turned. He was -- when he turned I looked back
because that's when I noticed him turning with
the spotlight, then I turned in my driveway |
fast. I didn't see him. I just see him turn
down there.‘ I didn't go back and see him --
didn't want to go near him.

And that's July 6th, and then you went to bed
that evening?

No, went in and called the sheriffs department.
When did you call the sheriffs department?
Probably say, what, a minute after I passed him
I ran in, dialed the number and asked him what
was going on because of the incident earlier.
And did you speak with the dispatch?

Yes.

And without saying what they said were you
informed as to what was happening?

Yeah, they were just looking for somebody.

Did anything else happen that evenling?

No -- well, I mean, just the cruisers going back
and forth.

Did you notice that all evening?
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Until I fell asleep.

But you noticed that there was an unusual amount
of traffic in the road?

Yes.

If I may, sir, how much traffic normally is
there on the Dead River Road during the course
of the normal day, is it a busy road?

Back then it wasn't.

How often would you see cars or trucks going by,
often or npt often?

I have been stranded out there many times with a
vehicle all day long, you wouldn't see none
until somebody going -- coming home from work,
down the end of the road or whatever, because I
got stranded out there and needed a boost or
something because it was real desolate back
then.

So it's fair to say that when you lived there in
July of 1988 traffic was an unusual occurrence?
Yes.

Something that you would look out the window and
take note of?

Yes.

Did anything else of consequence happen on the

evening of the night of July 6, 1988 after you
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spoke with the sheriffs dispatch?

No.

What happened the next day in relation to this
case?

I got up, I was on the phone and I hearé a plane
going over the trailer, I mean coming down low
and I couldn't hear on the phone, and I got a
friend, he's got a plane and I thought 1t was
him, he might be coming down by the land, and I
got in the car -- I hung the phone up, got in
the car and drove down towards Lewis Hill Road
and that's when I ran out to the crulsers and
the command post.

Okay . Approximately what time was that in the
morning?

oh, 8, 9 o'clock.

Early in the morning, though?

Yeah, around there.

This is July 7, 19887

Yeah.

The location of the command post was where you
have had marked on the map where it says C7
Yes, right on that corner.

And that's in the area of the corner of the

Lewis Hill Road and the Dead River Road?
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Yeah.

When you saw the command post describe to the
court briefly what you saw. What was 1t?

I saw the cruisers parked on the right-hand side
of the road with the hood up and I saw the
command post bus there, the motor home, and
then I saw the relatives on the lawn, Gilbert,
Chris --

Did you recognize those people?

Yes, that's when I pulled over and asked what
was going on.

Who did you recognize at that point?

Gilbert,

Gilbert Austin?

Yes.

So you went over to him to speak with him?
Yas .,

And what happened next, sir, did you go and
discuss anything with the police?

Well, you don't want me to say what Gilbert
said.

Correct.

Well, I told him that I -- what I heard --
The night before?

The night before.




10

11

12

14

16

17

18

19

20

21

22

24

> O >0

274

So you told Gilbert Austin about what you had
seen in reference to the red and white pickup
truck the night before?

Yeah.

And also about the girl?

Yeah.

Okay, and you told him that on July 7th in the
morning?

Yeah.

Based upon that what were you instructed to do?
Well, I see Ron Jacgue, and I went over to him,
Who is Ron Jacque?

He is a state police officer that lives on Lewis
Hill Road.

How long have you known Ron Jacque?

Oh, off and on, I don't know, to talk to him
four or five ~- four years =-- no, becausg when I
first moved out there he stopped out with a
friend of mines father a couple of times.
Probably six, seven years,

So you know him fairly well?

Well, not fairly -- yeah, fairly well to talk
to.

Enough to know his name?

Yeah.
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And to call him by name?
Yeah.
Where was he located at the time when you
entered the command post?
I think he was coming out of the command post,
walking out, and I went out over and told him
what went on and he said, well, come in and tell
the detective,
Let's stop. You told Ron Jacgue about what was
going on. What do you mean by that, what you
testified in court today?
Yes ~-- I mean, not every little thing. He says
~-- he says, "You come in and tell them what you
saw."
Did you in fact go into the command post?
Yes,
With whom did you speak, do you know?
No, I can't remenber, I don't know 1if it was
Lehan or Lehan was the one that I brought --
came down and showed the tire marks.
We will get to that in a minute,

In the command post did you tell some
police officers your story?
Yes, sir.

And this was in the morning of July 7, 19887
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1 A Yes, sir.

2 0 And you told them about the red and white pickup
3 truck?

4 A Yes, sir.

5 Q What -- did they show you something other than

6 the red and white pickup truck?

7 A Yes, =sir.

8 Q I am showing you what has been marked as Number :
9 5 -- I am showing you what's been marked as

10 Defendant's Exhibit Number 5 for identification
11 purposes and ask if you can identify what that
12 is, sir?

13 A It's a red Toyota pickup.

14 Q Is that the pickup truck that the officers

15 pointed to?

16 A He showed me this picture and asked me Iif this
17 is the truck I saw,

18 Q Did he show you a picture or the actual truck?
19 A Yeah, this picture right here.

20 Q That exact one?

21 A I don't know if this is the exact picture bhut
22 the exact same, you know, where that truck is.
23 He showed me this and he asked me if that was
24 the truck.

25 Q What did you say?

e e e e e e e — s i o i iy s i
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I said, "No.“

Do you know which police officer you said no,
that was not the ftruck?

No. It was ejither -- it was either detective --
Somebody at the command post?

Ron Jacque'was at the computers, the computers
were on the right and the desk here, and we ware
both were sitting down here and he was writing
down what I said, and he showed me the picture.
And you said what?

I said, "ﬁo, that is not the truck," and he
said, "Was it diesel," and I said, "No, it was
not a diesel.”

Meaning the one that you saw the nlght before?
Yes.,

How do you know it was not a diesel, the one
that you identified?

Because I know a diesel motor from a gas motor
running and I was listening to the motor because
they did not shut the truck off.

Once you gave them information that that truck
that you had seen on July 6, 1988 was not the
one that they had you look at, what happened
next?

They said when -- after he asked me if it was
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diesel, said -- Mr. Dechaine's name was bhrought
up .

By then?

Yeah, and -- he said, okay, it weren't a diesel

and this was. In other words, end of
conversation.

That's right, that was the end of the
converéation, I went out and then the name
Dechaine was brought up.

That was outside the trailer, though?

Yes.

Let's stop for a minute and then we will talk
about that.

Inside the trailer had you told them about
the tire tracks?

Yes,

And did you tell them that they were sti}l there
and could be checked?

Yes.

Then you went outside and had a conversation
with whom, another police officer or somebody
else?

I think I went back over to Gilbert, but the
name Dechaine was brought up.

And this was the morning of July 7th?
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Yes, and I -- and that's why I was trying to
think of that voice, okay, and I -- then
Dechaine popped in, and I knew a girl over in
Bowdoinham -- Richmond, Bowdoinham that was
golng with somebody in Bowdoinham close to that
name and so I went in and I says, "Well, I know
a girl] who is going out with somebody by that
name and he had bheat her over at the sgsandpit
over in Bowdoin," and they said, "Well, go and
find out, go find the girl."

When I finally found the girl it was a
Des jardin, it was not a Dechaine, so I went back
and I told them, I says, "No, the girl said the
guy's name was Desjardin that beat her, not
Dechaine.” So -- and I had gone back in again
and told them that.
When you had originally told them that Number 5,
the Toyota, was not the truck that you had seen,
was there a change in their attitude?
Yeah, it was —-- that's when they said, "Okay, If
you come up with anything else come back,” and
out the door --
Did there come a time later July 7, 1988 when
police officers came to your house?

Yeah.
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MR. WRIGHT: I am sorry, when?

MR. CONNOLLY: July 7th, later that
afterncon.

MR. WRIGHT: That day?

MR. CONNOLLY: Yes.
RY MR, CONNOLLY:
Later on that afternoon they came down to the
house . About what time?
Oh, geez, I don't know because I was running --
I was running back and forth to Bowdoinham
trying toAfind that girl, and when I got back on
the lawn they said that Detective Lehan and
someone else I think was looking for you, and
they came over and I brought them down to my
house from the command post.
Okay, you physically went up to the command post
because you knew somebody was looking fpy you?
Yeah, they told me they was looking for me when
I got back from riding around trying to find
out.
Then you brought the detectives back to your
housea?
I brought them back to the house to show them
the tire marks. |

Which tire marks did you show them, sir?
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The same ones that were there pulled over the
night before.

Both --

Red and white truck.

Both at the foot of your road?

Yeah.

Also did you show them the ones that were down
the road?

They didn't want to go see them.

Did you tell them about them?

Yeah.

Did they say to you anything that indicated that
they were -—-

They asked me if it was a diesel truck again,
What did you say?

I said, "No, it was not a diesel.” I told them
in the command post it was not a diesel truck.
Your recollect two separate detectives looked at
those separate tire tracks?

Yeah.

And they chose to look at the first one but not
the other?

I pointed up the hill and told them the whole
story that I just told here, and I says, "Duo you

want to go up there and see," and they said,
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"Was it a diesel truck,” and I sald, "No," and

they said, "Okay, if we need you be around, "

I said, "I will probably be down on the
corner."
Did anything else happen that day?
About what I did?
About what did you, right.
I went -- well, when I was told that --
MR. WRIGHT: Excuse me, I object,.
THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
What did you do?
I went -- when I was told --
MR. WRIGHT: Excuse me, object.
BY MR, CONNOLLY:
You can't say what somebody told you to do,

okay?

and

Ch. Well, when T was looking and heard all the

names and everything where the incident
happened, I went over to the sandpit looking
around,

The sandpit is located where?

Located -- go down to Dead River Road, take =a

right, about 500 feet you take a left, go down

this road and then you take a right and it's
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right -- it's marked right here, this is the
sandpit, and you have all this 50, 60 different
roads -- wood roads down in there,.

If you would just mark SP for sandpit in that
area.

(Witness complies.)

When were you down at the sandpit was there
anything you noticed?

Yes, I was looking for more tire marks.

Did you notice them?

I spotted a set that matched the three places
that I saw before, backed down in by a little
brook down there,

Did you see them -~ any other tire marks that
would have marked the one that you had seen
before?

Yeah, they matched all three places, thgaones I
saw down in the sandpit back down into -- next
to a little brook down there.

Had you ever been down to that sandpit before?
Oh, yeah,.

With whom?

0h, my boy, we would go down there and -- down
there shooting one day, a friend was down

there. I went down there just -- go over there,
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they had a party there. They have parties on
Saturday nights.

Is it a well-known place, fairly well-known
place?

Yeaah.

It's out of the way and not visable from the
street?

Yeah.

Did anything else relating to this case happen
with you that day?

Yeah, T went back and told them I spotted the
same tire marks over in the sandpit.

Who did you tell that to?

The command post.

Did they ask you any other questions at that
time?

No, just said okay, they knew where the sandpit
was .

Did you have any other further conversations
with the police officer at the command post or
elsewhere in relation to this case on that day?
That day? No, I think that was the end until
the next day.

What happened the next day, sir?

Well, I still -- I was -- went back over to the
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sandpit, still -- because it's a blg sandpit,
gtill looking and asking around about Dechaline
over in Bowdoin and Richmond, trying to get sone
information because everybody had his name stuck
in their mind, T guess. I d4id too, we was all
-~ just mad, you know, and I was over in
Richmond trying to find out people that knew him
and, you know, find out about him.

Then -- well, we was sitting there on a
lawn, they brought down lawn chairs and lemonade
and stuff and it was all day on and off, and
they sent everybody over on the Lewis Hill side
road, all the pedes -- public people.

To search?

Yeah,

Why were you there?

I -- because where I knew that truck was up
there they let me through because I lived there,
I was looking up that way. I didn't go up on
Hages Mountain where they had everybody
searching.

Sir, turning your attention to Number 5, the
photograph that I had you look at, are you
familiar with the Hallowell Road?

Yes.

[TV P
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Is there a woods road approximately a third of a
mile down on the Hallowell Road on the
right-hand side?

Yes -- no, it ain't a wood road. A wood road --
this is just a pull off.

Okay. What is the difference in your vocabulary
between a pull off and a wood road?

A wood road you can drive right through. This
is -- a guy parks his camper there, owns the
land in the winter tao go hunting.

And you have seen the camper there in the years
past?

In the winter.

And the location of where that little pull off
is is visible or not visible from the Hallowell
Road?

It's visible, very visible.

Sir, you have been up the woods road in which
the trailer -- the blue and white trailer was
where you saw the similar tire marks; is that
right?

Yes,

Where does that woods road come out, if at all?
That --

MR. WRIGHT: I am sorry, which roads?
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MR. CONNOLLY: Excuse me.
BY MR. CONNOLLY:
The woods road in which the red and white
trailer is where you found the second set of
tire tracks -~
That ain't the woods road, that's a driveway.
THE COURT: I thought that he said it
was a driveway. There's a woods road further
back up towards the Lewis Hill Road, that is a
woods road but the one that goes to the trailer
I understood it to be a driveway.
BY MR. CONNOLLY:

It is not paved, however?

No.
Okay . Excuse me then.

The driveway, do you know where that leads
to?
Yeah.
Have you been -- how do you know where it leads
to?

Well, I have been up there to ask the people
before if that trailer was for sale. It leads
right up to a camp. It's about a thousand feet
up in there, the camp.

Have you been hunting up behind that way?
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You are talking the woods road, not where the
blue and white trailer was.

Then I am confused. Let's stop for a minute and
straighten me out.

You are talking the woods rocad first. This is
the woods rovad, this is the road where the blue
and white trailer is.

That's a driveway?

That's a driveway --

S0 when I said woods road it's a driveway?

This is the woods road. This is the woods road
and you pass two junk cars down there.

Do you know where that leads to?

Yeah, this leads -- well, it comes to a stop but
it's a big long path in there and it comes into
a —-—- it stops.

Is there a clearing there?

There's a clearing, a little clearing where them
cars are.

And beyond is there a place where the slireanms
come together?

Yeah, if you kept walking you would come into
the stream.

And are those locations a direct line from the

first woods road as opposed to the driveway?
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This goes right down the big long -- down here,
woods road, it comes in -- it's still clear, it
ain't -- the path stops and you got like five or

six feet between treesg.

In other words, it's -- you know, you could
walk right down to there but you could walk
right up through here to this house where --
behind the blue and white trailer.

If I may, sir, turning your attention to exhibit
-- State's Exhibit 1-A, without writing on this,
please, if you would explain to the court on
this map where does that woods road lead to and
just point it out?
That woods rwad leads right down to here,.
What is here, what is that mark on that map?
Where the victim was found.
What did you do following July 8, 19887
July -- I went back to the house, got ready, and
that was after they found the victim, and I went
back to --

THE COQURT: Back to the matter --

MR. CONNOLLY: Absolutely.

THE COURT: You should go back to the
point of inguiry where you had returned to the

sandpit and was asking around and then you were
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asked 1f the Hallowell Road was a pull-off réad
versus a woods road, and somehow we got off
track.

MR. CONNOLLY: Yea, sir, we did. Let
me clear it up.
BY MR. CONKOLLY:
Mr. Jones, the spots that I have been asking you
about, the pgll—off road that I asked you about
where the trailer is from the fellow that hunts
in the winter --
Oh. |
~-- okay, on the map that's been identified as
State's Exhibit 1-A, can you tell us where that
road is?
That pull-off, right from this corner to where
that little pull-off where the trailer is, three
and a half tenths of a mile, it's right~h§re
where they found the truck.
And it says truck on this map?
And it ain't no woods road.
That's a little --
Pull-off.
-—- pull-off. The woods road is further down,
the Dead River Road?

Right.
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And that's the road which leads to where it says
on this map victim?
Yeah,
Is that correct?
It don't lead to it. The path don't go right to
it, it stops.
Then how far? Does it continue, the woods
continues?
The woods continues but the wood road don't.
Okay, the wood road stops?
Stops.
But the line is towards where that says victim?
Yeah.
The other road which is a driveway with the red
and white trailer --
Is down --
-- that's where it says Spaulding?
Yeah.

MR. CONNOLLY: Does that clarify it
for the Court?

THE COURT: Yes.

MR. CONNOLLY: Thank you, sir.
BY MR. CONNOLLY:
Just for further clarification, Defendant's

Exhibit Number 5 where the truck photograph is,
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based on your knowledge is that the location off
the Hallowell Road where the little pull-off is?
Yes.

And where it says on the map 1-A where the truck
is?

Right. It's the very first pull-off.

Based on your experience the first pull-off on
the Hallowell Road, the truck is -- the pull-off
is visible from the roadway?

Yes.

When did you leave for Florida?

Three to five days after that.

Approximately when was this now, the 11th of
July or thereabouts?

Around there.

And you went down tuv Florida for how long?

What was it, about three or four weeks,{then I
came back and went back down.

How long had you been down to Florida after you
came back up?

Until '90.

And when you were down in Florida --

July of '20.

~- did you stay in the same place or were you

moving around?
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No, 1 was staying at relatives' homes. Well, I
stayed there then I -- disputes with them and
then I was living in a camping area.

And that camping area did not have a phone, did
it?

No.

And did you have contact with your parents at
the time?

No.

Did you have contact with anybody in Maine at
the time?

No .,

Was there anyone in Maine at that time who knew
where you were other than your son?

Yeah, everybody knew I was going to Florida.
But where in Florida?

No, they didn't know where.

When was the first time, if you recollect, that
you spoke to anyone on the defense for Dennis
Dechaine?

Spoke to -- on defense?

Yes,

Just you.

When was that the first time, do you recollect?

In May.
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Of this year?
Yeah.
So from the period of July of 1988 to May of
this year you spoke to nobody on the defense?
No. I tried.
What do you mean you tried?
I tried to call you, you didn't return my calls.
When? When_did you call me, let's get that
straight?
I called once when I was living iIn New
Hampshire, I lived in -- when I first came back
from Florida I was home two days, I went to
Chris Crosman's house, asked him what they were
doing about Douglas and If they had been around
asking about me --
Let's stop. You asked Chris Crosman what they
were doing about Douglas. What, did yquuthink
he was getting charged with this crime?
Yeah, I thought with all this stuff that was
brought in.
Then it was a surprise when you learned the
results of this Dennis Dechaine trial?

MR. WRIGHT: Objection.

THE COURT: Sustained.

BY MR. CONNQLLY:
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If I may, let's put this and the time frame in
perspective. When you returned from Florida you
went and talked to the Crosmans; 1is that right?
Yeah, two days after I came back, Someone did
call my father and he told him --

MR. WRIGHT: I object.

THE COURT: Sustained,
BY MR. CONNOLLY:
If 1 may. Your dad was llving down in this
area, Waldoboro area, right?
No, Portland area.
Who lived down this way, a member of your
family, anyone?
No.
Was your dad ill at the time?
When I came back from Florida?
When did you come back from Florida, Mp.LJones?
It was in July of ~-- June ~-- July of '90.
In July of '90 you came back. What happened
then?
I went to my father's and I had to use his
vehicle to go up and check on my land, and I
pulled in the Meadow Road, Chris lives on the
Meadow Road, I pulled in and asked him what they

were doing about it and if they were trying to
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get ahold of me, and he said they don't keep --
MR. WRIGHT: Object.
THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
You can't say what somebody else --
Okay.
But you had a conversation about what was
happening wjth this situation?
I left my father's phone number with them in
case anybody wanted to get ahold of me.
Okay, and that was the best of your recollection
in July of 19907
Yes.
After July of 1990 you went back down to Florida
then?
Yes.
What did you do then?
I stayed in the Portland area, worked for my
father and went back to New Hampshire.
And in that time frame is when you made the
calls?
I made one call from New Hampshire and two from
Bowdoin to you.
About when was that?

That was when -- well, when 1t came on the news
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I called, and then -- I called and left a
message .
What came on the news, do you remember?

MR. WRIGHT: Object.

MR. CONNOLLY: In order to get a time
frame. I am not asking for the truth of
anything on the news, belleve me.

THE COURT: You may answer,

THE WITNESS: About the case.

BY MR. CONNOLLY:

At that point there had been publicity about --
A new trial.

And that's when you contacted me?

Yeah. You didn't call me bhack.

But at the time of the original trial did you
not try to contact me?

No.

Because you were down in Florida?

Down in Florida.

Based on what you understood when you moved down
to Florida was it your understanding at that
time that Douglas Senecal was being prosecuted?

MR. WRIGHT: Object.

MR, CONNOLLY: It's relevant insofar

as it shows what this witness understood the
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meaning of the truck on July 6, 1988.

THE COURT: He may answer.
BY MR. CONNOLLY:

Do you understand the guestion?
Yes.
Okay. What is your answer.

THE COURT: Lay the foundation first
as to whether or not he had any knowledge of the
search or murder trial while he was in Florida,

MR, CONNOLLY: Yes, sir,

BY MR. CONNOLLY:

Mr. Jones, while you were in Florida did you
know what was happening in the Sarah Cherry
case?

No.

Did you know who was charged in the case?

Yeah, Dechaine.

Did you know anything about any allegations that
were being made about Douglas Senecal?

No.

MR. WRIGHT: Ohjection.

THE COURT: The answer may stand.

MR. CONNOLLY: Thank you.

MR. WRIGHT: I didn't hear the answer.

MR, CONNOLLY: He said, "No."

e e e e e e e et e e i e ——— — i o o e men e e e S e eyt ¢
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BY MR. CONNOLLY:
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It was only when you came back from Florida and

went to New Hampshire that things came out?
Yes, that I knew that Doug was not bheing
involved because I thought --

MR. WRIGHT: Object.

THE COURT: Sustained,
BY MR. CONNOLLY:
Mr. Jones, you have taken a videotape of the
scene where your house is located, where the
woods road is located, where the pull-in is
located; is that right?
Yes, sir.
When did you do that, sir?
I did it while me and the other guy that did
You made a videotape about the locatimngL
yourself, right?
Yeah. Well, somebody --
With somebody's camera?

Yeah.

it.

You borrowed a camera in order to make a tape?

Yes.
This tape was made about two years ago?

Yeah.

e e e e et et ot o o e e o e e S ot b bt e [URIOIW |
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On a Saturday?

Yeah.

And it shows what?

It shows where I walked down, stopped, walked
down, looked at the tire marks and pointed up
towards the end of the rovad, and it shows where
that first woods road is, where I saw the tire
marks, and it shows where that blue and white
trailer was, it's moved 300 feet down the road
now but it showed the trailer and said it was up
the road 300 feet in Spaulding's dooryard, and
then it shows that -- went down the road, you
cannot go by this path --

Path in Number 57

Where this truck is found. I took this picture,
and this stump, parked a red car there, and you
cannot go by this path without seeing a‘yehjcle
in there.

And you took this videotape last week. Now, the
roadway has been graded and changed; 1is that
right?

Just been built up about six inches.

How has that changed the layout at all?

Well, it's a little bit smoother.

Beyond that is there any substantive change?
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Is the road in a substantially similar position
geographically as it was or has that been
changed --

Same position.

Is the videotape a falr and accurate deplction
of the sites that you would have seen on July 6,
1988 except for the grading of the roadway and
some slight changes in foliage?

Yeah -- well, you can see il better by original
eyesight tﬁan, you know -~ we saw one thing you
can't see in the video going but you can see in
original eyesight and it didn't come ocut in the
video.

ITn other words, the video camera is not as
acéurate as the human eye -~

It didn't show thatlt one.

MR. CONNOLLY: What I propose is that
we take the morning recess now or simply put on
the tape and have the witness narrate what it 1is
so that the court for clarity purposes can see
exactly what we are talking about, I think it
would be a helpful demonstrative aid.

THE COURT: Let's --

MR. CONNOLLY: We are set to go, sir.
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THE WITNESS:
THE COURT:
Why don't you bring the
MR. CONNOLLY:
BY MR. CONNOLLY:
Mr. Jones, T am handing
as Defendant's Number 6
purposes and ask if you
Yes, that's a tape that
to use and the camera,
Is he the other person
you with the tape?

Yes .

And is this the box that

302

How long is 1t?

About five minutes.

Let's set it up now then.

video around,.

Thank you, sir.

you what has been marked
for identification
can identify that?

Patrick Senecal give me

that gave -- that helped

the tape was contained

in when you gave it to me?

Yes.

As far as you can tell,

substantially similar to

the time that you gave it to me?

Yes .,
Is this all set to turn

Mr. Jones, 1f you

onv?

would narrate the tape in

the sense of tell the court what it shows 1if you

would, please.

Okay. This 1s where I saw the truck pull down




10

11

12

17

18

18

20

21

22

23

24

25

fo > QO >0

303

the end of the dooryard.

I am sorry, sir, first of all where are we right
now?

We are in my driveway right now, my trailer -- I
am standing right where my old trailer was.

So in 1988 the camera is shooting from where the
trailer would have been?

Yeah. I was right where I was standing when
that truck pulled down.

And the truck would have been down where, sir?
Pulled right down there.

At the bottom --

The bottom of the driveway.

In reference to the large tree in the center of
the screen, it's behind that or to the left of
ite

To the left of it.

Okay, and this is where the trailer was.

When you first were loading in the
generator your car was down a little ways; is
that right?

Yeah.
THE COURT: So for purposes of the
record then if I understand looking at the

State's Exhibit 23, the geological survey map,




i0

11

12

i3

14

16

17

18

20

21

22

23

24

25

> L

Fo]

304

we would be looking in a northerly direction
towards the Dead River Road?

THE WITNESS: Yes .

MR, GCONNOLLY: Yes, sir.

THE COURT: And as I understand the
witness' testimony the red and white pickup
truck would be westerly of the intersection of
this driveway and the Dead River Road; 1s that
correct?

THE WITNESS: Yes, sir.

MR. CONNOLLY: That's correct, sir.
Thank you,.

BY MR. CONNOLLY:

Why don't we continue, Mr. Jones, if you would,

please.
Okay. We started taping it and I started to run
and then it will show where I got -- well, that

was the exact angle from where they had
stopped.
Can you see through the thicket from the --
No, not in July.
Not in July.

Go ahead, tell us further what's happening
in the film.

T am walking down here and I am going to show
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where I stopped and listened. If I wouldn't
have stopped and listened I would have seen
them --

Okay. Go ahead,.

-- but I stopped and listened halfway right
there.

Approximately where the camera is showing now?
Yeah.

Okay.

And head-on -- that's when I heard -- I already
testified what I heard.

You heard the yelling and what have you?

The yelling and whatever.

Then what happened next?

I ran down to the end,. It will come to the
end. We just walked it. This -- all right,
right there on the left, where they pul}qd ovear
in the soft shoulder there, that's where they
pulled off from -- I could see them, the truck
-- can you point that -- stop. Right down --
ne, up, right there, that tree sticks out, right
about there is where I started reading the plate
number, We tried to get -- you can see the
knoll but a car had gone by that day and it was

dusty.
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The day that you took this film --

Yes, the day we took this one --

Excuse me. Sp when you described to the court
that from here you could see the truck on the
knoll, the video does not guite show 1t although
it shows the direction of where the knoll was?
Yes, and that's when I saw it heading up on

the knoll. Go ahead. It will show where the
knoll --

The first spot where you saw the truck stop was
in this little indentation right next to your
driveway?

Right,

And that's where you showed the detectives the
tire marks also?

Yes, sir.

Tell us what the tape shows us further.

I was trying to show where the knoll was but the
car went by. We are going to get in the car and
go up to the knoll.

In the film you are going to get in your own car
to show where the knoll was located?

In Patrick Senecal's car.

Okay, Patrick Senecal's car.

This is where I am showing the tire marks.
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The section where it shows the man pointing his
finger is where --

The tire marks were.

The tire marks were,

That's where we tried to show the knoll, right
there --

And in real life as opposed to on the video you
can see thevknoll clearer than you can in the
video?

Yeah.

NDkay, this is the knoll where they stopped
for about 30 seconds and that's where the other
set of tire tracks I saw right there, sir, in
that dirt.

In the area after this was a little break in the
film, the film now shows where the knoll is and
it's pointing to the area in which the $qcond
tire tracks were found?

Right.

That's the wood path.

Is that the path which we call the wood road
which would stop some ways into the woods but
from which you identified the body was found
down further?

Right.
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Is that where you saw the tire tracks --

Yes.

-- also?

Yeah, back there for about 30 seconds looking
down that rovad, but there weren't nothing there
because I stopped there two minutes later.

Now, explain what the next picture is, sir.

See that dip there, it goes down the hill and
then up. We are driving.

There seems it be ribbon-candy roadway there?
And that tﬂird knoll was where the trailer was.
We are going to show you the trailer and it was
up the road where it was 300 feet back in 1988.
That's when you saw the red pickup truck, red
and white pickup truck on the top of that second
hill?

Yeah.

Now we have a photograph of someone driving.
Can you explain what this 1is?

Well, this is -- you must ~-- you messed --
somebody messed the tape up. You missed the
blue and white trailer. Did you fast forward
it7

I don't believe so0. We will stop for a minute.

I don't think so. Let's see where we are.
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This is where the truck is parked in the path.
You understood that there had been another
section?

Yeah, there was.

What were you showing at that time?

I

]

it still going forward or back?

It's going forward.

No, that's after.

So this -~

We stopped after,.

So this is not part of it?

Na.

I won't bore you with that.

You must have, when you took the sound out of --
The sound only conslsted of your narration,
though, right?

Yeah,

Wait a minute. Okay. We went down -- this
is going by, we took -- where you can't go by
that and not see a vehicle first, then we went
up to where the blue trailer was, that's right.
So we are in this spot in the middle of the tape
which shows a red car off to the left of the
image . What is that, sir, what 1is that trying

to show?
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That's trying to show you cannot drive by that
path just -- we was driving normal with not
looking for it and you cannot drive by this path
and not see a vehicle in that path parked

there,

And the path --

THE COURT: Can we tie this down to
location?

MR. CONNOLLY: Yes, sir.

BY MR. CONNAQLLY:

That path-being the one which turning to State's
1-A would bhe the location where the truck was
found?

Where they found the truck.

THE COURT: So as it's shown on the
video then you are coming in from the north --
in a southerly direction down --

THE WITNESS: Yeah -- well, we went =--
we did both ways, sir, we did both ways so you
can -- to show you that you can go both ways,
and you cannot go by that spot and not see a
vehicle in that spot. So we went both ways,
down -- we went down, took off, and Jjust before
we got there by eye we could see it through the

woods, The video didn't pick that up, but then
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when we got right to it you can see it, and then
we went down, turned around and come back and
took the video this way, and that's it coming
back this way, and you cannot go by thatl spot
and not see a vehicle in there.

THE COURT: I was thrown on the time
seguence here. We were looking westerly on the
Dead River Road and then the next thing I know
we are heading in a southerly direction on the
Hallowell Road in the film.

BY MR. COﬁNOLLY:

Not to try to confuse the court, but there are
two things that I believe the tape is attempting
to show, the first is the view down the Dead
River Road, the second one is down the Hallowell
Road -~

Yeah.

-- is that right?

Yeah, then after this we come back up and show
where the trailer is too.

So on the tape then you went down the Dead River
Road, then you went down the Hallowell Road to
where the little pull-in was?

Yeah.

Then you came back around and videotaped it
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again?
Again.
And then you are going to go back down the Dead
River Road to show where the trailer was; is
that correct?
Yeah.
Okay, so what we have for the location on the
tape right now is on the Hallowell Road, showing
the location of a pull-in, Number 5-A or the
state's location where the truck is.

Mr. Jones, we are seseing now what?
Right there, Go back. You passed it. That's
what I was waiting for. I am showing right when
you go by it looking at a normal speed and you
can -- and if you look in this picture you can
see 1t's almost exactly where this truck was
parked, and just before we got to it you can see
it from eyesight in the woods but you can't pick
it up on video untll you get right by it, and
it's right there.
And the location there is the location where the
pull~-in road is?
Yeah. You can't go no farther, maybe another
five or ten fleet, You can't drive farther than

that, but if you look at this picture --
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Yeah. If you look there -- I have it almost in
the same spot, This truck 1is higher and you
cannot go by that spot especially during the day
and not see a vehicle driving normally never
mind looking for 1t.
And the tape will take us back to the Dead River
Road, take us down the Dead River Road to the
location of the trailer?
The traller,
Tell us if you would, sir, when we get back on
the Dead River Road.
{(Witness complies.)
Thank you.

These photographs are of the anterior of
the truck?
I think she left it running. We walked{qut and
got over to the scene. I think she left it
running in the car. You should probably fast
forward it because we were out there for about
ten minutes. She left the camera running.

Here we go.
Now, the photograph that we see now of a woman
with the camera reflected in it, from this point

forward now --
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You are going to see the blue and white trailer.
It will take us down to the Dead River Road to
see the blue and white trailer?

The blue and white trailer. We had to back up.
And the blue and white trailer, is 1t in the
pusition in which it was in 19887

No. They had just put -- bullt a new house -- a
lot in there_and put another house/trailer in
it. That house/trailer was up the rocad about
300 feet.

So the fjrét one we are seeing in the image is
not the one that we are going to talk about?

No. That was all woods. They just moved it.
It's the same exact trailer, though.

But it was just moved to a different locatlion?
Yeah, 300 feet up the road.

Right here, that's -- all right, thi§ is
the driveway to Spaulding's, and that trailer
was parked right in there, left at an angle.

Go ahead.

Okay. And this is where the third set of tire
marks I saw go up that driveway.

And where were the tire marks in reference --
Down at the end of the road.

At the front of it?
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That first night when I went to the movies, I
stopped and got out and looked there and they
were up in there, and that's why Mr. Jasper went
by, didn't find them. They were right in

there.

See, that goes up about a thousand feet and
there's a camp there, but it goes up on a knoll
and there was another camp, a little two-room
camp on the right and you could pull in there
and nobody -- you can see how -- you can't see
up in theré when you go bhy.

MR. CONNOLLY: And that's the end of
the tape.

THE COURT: Let's take about a
10-minute recess,. Thank you.

(Brief recess.)
BY MR. CONNOLLY:
Mr. Jones, just a few Jast guestions if I could,
sir, The Defendant's Number 4, which is the
photograph that I have had you identify before,
is there any guestion in your mind tbat that is
the truck that you saw on July 6, 19887
Yes, that's the truck I saw.

MR. CONKOQLLY: I would ask that the

Defendant's Exhibit Number 4 be admitted into
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1 evidence at this time.

2 MR. WRIGHT: No objection.

3 THE COURT: Thank you. It's

4 admitted.

5 MR. CONNOLLY: I would also ask at
6 this point foundation being lald that

7 Defendant's Number 5 be admitted,

8 MR. WRIGHT: No objection.

9 THE COURT: Admitted.

10 MR. CONNOLLY: Thank you.

11 Number 6 be admitted, the video tape,

12 MR. WRIGHT: We have already seen 1it,
13 THE COURT: Tt's admitted.

14 MR. CONNOLLY: And I believe the

15 Number 2, which is the diagram -- Number 3,
16 excuse me, I offer Number 3, the defendant's
17 diagram.

18 MR. WRIGHT: That's fine.

19 THE COURT: Ckay. Admitted.

20 BY MR. CONNOLLY:
21 Q Mr. Jones, when you testifled on direct

22 examination you said something to the effect
23 that had I not stopped at the driveway, Does
24 that -~ the fact that you did stop at the
25 driveway and didn't continue running down the
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road, does that bother you and is that somehow
important for you coming Into court?

MR. WRIGHT: Objection.

THE COURT: Relevance?

MR. CONNOLLY: Relevance to his
explanation of credibility -- as to his
credibility, it goes directly to that issue.

THE COURT: Sustalned.

BY MR. CONNOLLY:

Mr. Jones, do you -- have you thought an awful
lot about the testimony prior to coming into
court today?

Yes .

Does it weigh heavily on your mind a lot?

Yes.

Do you think of it every day?

Yeah. I think of it because if I wouldn't have
stopped --

MR. WRIGHT: I object, I think the
court just sustained the objection --

THE WITNESS: If T would have ran
faster --

MR. CONNOLLY: Mr. Jones, you can't,
BY MR. CONNOLLY:

Mr. Jones, do you have any doubt in your mind
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that the voice you heard was Dougias Senecal's?
No, I don't,.

Do you know his voice well?

Yes.

Have you heard his voice since?

Since?

Since the incident.

The incident?

Since July 6, 1988, have you heard his voice
again?

Yes.,

Is there any gquestion in your mind that the
voice you heard screaming in an angry manner on
July 6, 1988 was Douglas Senecal's.

MR. WRIGHT: Object. He just asked
and answered it.

THE COURT: Sustained.

MR. CONNOLLY: That's all right. I
have no further guestions of Mr. Jones. Thank
you, sir.

CROSS EXAMINATION
BY MR. WRIGHT:
Mr. Jones, let me ask you a few guestions if I
might about the layout of things first of all.

The grading that was done on the road has not
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only raised the road up, that is the Dead River
Road, but cleared it out on the sides of the
road, hasn't it?

A Yes, it's better.

Q Better? So you can see better today than you
could in July 1988 along the Dead River Road?

A On the Dead River Road? No, they didn't widen
it, they didn’t clear the brush out.

Q What T am saying -- asking you is: In the
process of grading it, bringing the road up --

A  Yeah,

Q =-- it cleared the sides of the road some? I
don't mean that it went back 30 feet or
something but they cleared brush out along the
side of the road in order to bring the equipment
in to grade 1t?

Not Bowdoin.

o)

I am sorry?

Not Bowdoin.

= b=

If may I understand you then it is your
testimony that you can see just as clearly today
along the Dead River Road as you could in July
19887

A Yes.

Q And it is your testimony with respect to where

e bt et Attt A8 St et e berinh Ak ottt At S bt e
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on State's Exhibit -- Trial Exhibit 1, which is
the large map where it says truck, that that
area looks just the same as it did in 19887

No, it's grown up more, four years' growth,

You think it is less clear today than it was in
July 1988, do you?

Yes, sir.

And how didvit come to be that you placed the
car there on that turnout, as you call it -- I
guess that was your lingo. I want to Ee gsure of
the lingo because we have been using diffefent
terms.

Just a pull-in.

Where it says truck on the map and where I
watched the videotape there was a red vehicle
parked up in there?

Yeah.

Okay. How did that come to be?

Well, I didn't know where the truck was found.
See --

That's exactly what I want to ask you. You have
no idea, do you?

Yeah, I did, because --

The guestion is: You have no personal knowledge

where Mr. Dechaine's truck was found up that
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little turn-in, do you?

Yes, I do.

Do you have personal knowledge of that?

Yes, --

From seeing it yourself on July 6th?

Oh, not seeing the truck but a picture, The
detective came forward and he didn't have that
picture with him at the time but said the truck
was found there. I was walking around with him.
Okay. So --

And I didn't know for sure that that was because
he didn't have the picture, and I said, "If it
was there's no way he could gb by it without
seeing it." Then I saw the picture from the --
he showed me where they found the truck, and I
said, "Well, that's the turn around.”

This one?

Yes, and I said, "There's no way that you can
drive by that place without seeing a vehicle in
there --"

Okay. Let me ask you -~

I identified it by that stump right in front of
that tree. You look on the video of it, it wlll
be the exact same thing, two trees and a stump.

I don't see the stump. Excuse me,

[ U U IR WS USRS L
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This one right here, see that? These two trees,
you look in the video, I bet you it ain't a foot
off?
I see the stump now, all right. Okay.

Well, what I want to know is, you didn't
see Mr. Dechaine's truck that night, July 6,
19887
No, I didn't go down that road,
So somebody had to have told you where his truck
was located for you to put a vehicle up in there
to replicage it as were, I take it?
Yeah.
What you understand had happened four years ago?
Yeah.
And who told you that?
The detective, and then I saw that pilcture.
What detective?
I -- Ron -- he is in here. Right there.
Ron Morin sitting over here?
Yeah.
And Ron Morin was an investigator working for
the defense?
Yeah,
And -- well, excuse me, I thought you said on

direct examination that you had talked to nobody
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on the defense side of this case except

Mr. Connolly about a month ago or two months
ago. Now, is that a mistake?

No -~ yeah, that's right.

All right, so you talked to Mr. Morin, didn't
you?

Yeah.

Where did you first talk to Ron Morin?

That was last year sometime,

When did Mr. Morin speak with you?

At my house,

At‘your house?

Yeéh.

HOQ many times has Mr. Morin spoken with you?
Just once,

Just that one time?

Yeah,

Okay, and at that time you gathered from

Mr. Morin sitting right over here, did you not,
whom you did not mention on direct examination
that the defense was going to try to pin this
case on Douglas Senecal; isn’'t that true?
What?

The question 1is: Did you learn from Mr. Morin,

didn't you, that the defense was interested in

VU P S VU S GUNE S IPEE )
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trying to pin this on Doug Senecal --
No, I did not.

THE COURT: Let him finish the
gquestion,. We have three conversations going at
once. I sat through this since about 9:30 this
morning and this court reporter is human, she
can only do just so much and I don't want two
people talkjng again for the rest of this
hearing. Now wait until he finishes his
gquestion.

MR. WRIGHT: Sorry.

THE COURT: Start again,.

MR. WRIGHT: Okay.

BY MR. WRIGHT:

The question was: When Mr. Morin came out to
see you, you learned at that time that he was
trying on behalf of the defense to suggest that
Douglas Senecal was involved in this case?

No, that ain't the first time, no.

No?

No.

You deny that anything was said to you by
anybody working on behalf of the defense, they
were trying to suggest that Douglas Senecal was

the one involved in the murder of Sarah Cherry?
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No, he was trying to say that Dennis didn't have
no involvement, that's wﬁat he said.

Right, and my guestion to you is whether then
the name Douglas Senecal ever came up with him?
I brought 1t up because I told him I heard his
voice out there.

Okay. Any idea how it had come that he reached
you?

Because I had a blue and white trailer in my
dooryard.

No, I mean how it was he had come to find you on
the Dead River Road.

He was at the next-door neighbor's and he was
looking at -- I had a blue and white trailer for
sale at the end of my dooryard, and I went out
and talked to him.

You know that Mr. Jasper, when he spoke‘ﬁo the
police, mentioned your nanme?

Yes, sir.

And that this had been done on the 7th of July,
that your name had been mentioned to the police
that day --

Yeah.

~~ by Mr. Jasper, did you know that?

Yeah. He told me they were looking for me,

e et et e i ot et s Mot ot ot At ol ik Koo ik bt ek it it S (b
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Q Now, ou -~ let's see, ou went to -~ through
Y Y g

the 10th grade in high school?

A Yeah.

Q At what high school?

A Lisbhon Falls.

Q And Douglas Senecal was not in your class, was
he?

A No. I didnft say he was.

Q I understand, but I want to make sure I
understand he was not in your class at school?

A No.

Q0 He is older than you are and he was ahead of you
in school by a couple of years, wasn't he?

A Right, right.

Q Okay. In fact, would I be right to say that he

was a senior when you were a freshman, would

that be about right?

No, I don't think he was that --

You don't think it was that far apart?

No.

O > QO >

In any event, what was he, a couple of years
ahead of you?

A Yeah, I think one year.

Q What?

A I think one year.
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You told us that you were not chummy with hin,
not friendly with him, How often did you speak
with him in high school --

Oh, --

~-- seldom?

~-- maybe a couple of times a week.

And when did you leave high school, after the
10th grade?

I didn't finish the 10th grade, I went into the
sarvice,

Okay, but when was it that you left high school

during 10th grade, what year was that?

Oh --
19~-- what?
Y70, '71.

Then you said you got your GED --
Yeah, I got a GED in the service.
I am sorry.
-~ while you were in the service?
Yeah.
Did you leave high school in the 10th grade to
go into the service?
Yeah.
So you were out of the area in the military?

For a year and two months,
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And then that brings us to 1972 sometime?
‘72, '13.
And during that time you didn't see Doug

Senecal, I take 1it?

And then you came back and you said, I think,
you went to business college for two years?
No, two terms.
Two terms, I am sorry. And where was that?
Up in Farmington.
Okay, and two terms 1Is what, two semesters?
Two semesters,
So that's another year of schoolwork?
Yaah.
So that brings us to '70 what, 1974, that you
were in school in Farmington?
No, I was only at Farmington for like two --
they called it like two guarters, we went for
break, went four weeks and then wanf back and
went for another four weeks and that was ift,
That's what I meant by a semester, I meant
gquarters or whatever.,

For weeks, It was through the service.
‘weren't regular college, it was through a

service program.

It
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Okay. I just want to know how long you were in
school at Farmington altogether.

Only about probably three to four months.

And was that during 19747

'"73, I think,

1973, okay.

Right when I came out.

During that time you didn't see Douglas Senecal?
No.

All right, so that you hadn't talked to him
since sometime before you had left high school
-~ 10th grade in 1970 or '71, you hadn't talked
to him for a couple or three years or more?
Yeah.

Is that right? You have to answer for her.
Yes.

Thank you.

Then you said on direct examination as I
heard it you saw him after you got out of the
service back in this area a couple of times, two
or three times?

Yeah, and I went over to his house --
I am sorry, I didn't mean to interrupt you. Go
ahead.

I went over to his house, there was another

PSS SR SRR B S e e e et
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friend of mine, Buddy Aire, was at his house.
He was in a body cast and I had seen him and
talked to him then.

Doug was in a body cast?

No, Buddy Aire, a friend of mine.

I don't care about body casts. And when was
that?
That was in around '75, '76.

And then there was a time once in 1984 that you
said that he came with Bill Crosman to your
dooryard?

Yeah.

In the winter?

Right.

I guess it was cold outside?

Yeah.

He didn't come into the trailer?

No.

You didn't talk to him then?

Yeah, I did.

You did?

I talked to both of them a few minutes.
Just for a few minutesg?

They were both drunk,

Now, you said you were close to Billy Crosman
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who stayed with you for six to eight months.

In fact, you have seen him just recently within
the last few weeks, right?

Right. He is with me now,.

What?

He is with me now.

Okay, and you have been working together, you
saw him off_and on?

Yeah, I just helped him do a siding Jjob --
Speak up.

I just helped him do a siding job in Bangor.
Now, since 1984, since you spoke with Douglas
Senecal for a few minutes in the dooryard, you
haven't spoken with him?

I ran into him again, he was in a fight up in
-~ I think it was the Ramada. He was in a fight
with somebody, he was hollering and screaming.
When was that?

It was around '86, '87.

Okay, and that was the last time you talked to
him?

Yeah, talked with him.

So since high school in 1970 or '71 as I
understand it you have talked to Douglas Senecal

you say or seen him hollering and screaming five
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times in 20 years, is that about it?

Yeah, but he has a very distinctive voice.

And based on that I want you -- I want to give
you every chance in the world. Based on hearing
a voice five times in two decades you are
telling us that there's no guestion that was
Douglas Senecal's voice?

Yes, sir, because I went over and over and first
it was —-- at most of the times 1t was always
hollering and that's why it was distinctive, the
minute I heard him get out of the truck and
holler.

What does the voice sound like?

It's a deep voice,.

What?

A deep voice.

Anything else?

Well, just deep voice and special tone to it.
It's just like I have got one, you got people
who have certain volces.

So what's distinctive about 1t is that it's a
deep voice like your own? Is that --

Deep in the voice in the way he hollered.

You don't claim as I understand it from what

your testimony has been or for that matter from
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reading your affidavit that you saw Doug
Senecal?
No.
I was confused and I want to try to clarify it,
You said the little girl's voice was happy?
Well, it was happy and it was muffled, it was
inside the truck, but I could tell it was a
little girl.
All right, but you said it was a happy voice?

MR. CONNOLLY: Your Honor, I object,
it's a mischaracterization.

THE WITNESS: Well ~~

MR. CONNOLLY: Just a minute.

MR. WRIGHT: We will try to find out,.

MR. CONNQLLY: Just a minute. It was
a mischaracterization. He did not say happy. he
said either sad or happy. It's a
mischaracterization. He is trying to put words
in the witness' mouth and I am objecting.

THE COURT: Rephrase your guestlion,
please.,

MR. WRIGHT: All right.
BY MR. WRIGHT:
Did you not say at first on direct examination

that the voice sounded happy?
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No, I did not say happy, I said laughing or
crying. That's what I said in the first
statement when I gave it to the police too.
And, okay, but you couldn't tell whether it was
laughing or crying?

No, because she was a real high voice, young.
All right, and you didn't see who that was?

No, I did not see them in the truck,.

And you then heard a third voice of a second
male?

Yes, sir.

You heard one word and then you couldn't
understand the rest of it?

Yeah, because he was muffled.

All right. Now, you didn't see any of the
people interacting with one another or what was
going on?

No.

You don't know who was speaking to who, do you?
Let me rephrase it.

You can't tell us because you didn't see
who was talking whether the first male voice
that you heard was talking to the other male in
the truck, do you?

I know he wasn't talking to the other male
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because the other male said get in -- said,
"Let's go." The other male said, "Let's go."
Fxcuse me, Mr. Jones, I didn't ask you what
anybody said, okay? Try to answer the guestions
for me.

MR. CONNOLLY: Your Honor, he is
trying to answer the guestion the only way the
question can be answered is by saying what was

said. Since he is not allowed to do that he is

trapped. ITt's a trick guestion.

MR. WRIGHT: Well, I don't mean to
trick anybody.

MR. CONNOLLY: Not today.

THE COQURT: The responses as to what
was said is ordered stricken.
BY MR. WRIGHT:
Now, you told us as I understood your tesfimony
on direction examination that by the time you
got to the end of your roéd -- let me ask you
first, you said it was dusty on the road?
No, that was in the video,
I am sorry, I misunderstood you, in the video.
It was a dirt -- I mean, Dead River Road was
then and is today a dirt road?

Yes, sir.
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And the truck when you got down to the red and
white truck -- when you got down to the end of
your driveway, what, it took off at a high rate
of speed?

Yeah.

Are you saying that it left no dust in its
tracks, in its trail as 1t took off at a high
rate of speed down the dirt road?

No, it didn't spin. No, it didn't.

It wasn't raining that day, was it?

No, but it was packed down, the road.

Do you have any recollection what the weather
was like? Do you have any recollection what the
weather was like that day?

Yes.

What?

It was ~-- the sun was going down. It was sunny,
but what I am saying is --

How warm was 1it?

Huh?

How warm was it?

0h, probably about 70, 75.

About 70 or 75?7 Kind of a nice, fresh summer
Maine day like today?

Not as hot today.




10

11

12

13

14

15

i6

17

18

19

20

21

22

23

24

Q

What?
Well, yeah, hotter in Bowdoin today.
All right, and the sun was going down so you
were looking directly -- you were looking down
the road into the sunlight, is that it?
Right.
Okay, and you told us on direct examination that
when the truck was 500 feet away you got three
letters or numbers off the tag?
Right.
Let me undérstand if I got it right. The truck
took off at a high rate of speed heading into
the sunset that you were looking right into, anq
at --
No --
Wailt a minute.

-- at B0O feet away you saw three pgmbers
or letters on a Maine reglistration plate?
Yes, sir. If you let me tell you where the sun
wWas .
Okay.
There was no glare on the end of my driveway,
there weren't glare until he was up on that
knoll., That's when -- me and Jasper was trying

to figure what they were doing pulled over
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there. That'!s where the glare was, on that
knoll. There was no glare on the end of my
driveway 500 feet.
Did it just happen that Gary Jasper just
coincidentally came along?
Yeah.
And you then talked things over with him and he
went on and he followed the truck --
Yeah.
-- up the road? Okavy.

I want to be -- make sure I understand,.
You are saying that the truck that Gary Jasper
followed up the road is the same truck that you
had seen?
Yes .
You and he saw the same truck?
Yes.
No guestion?
No gquestion.
Do you know, Mr. Jones, that in the trial of
this case Gary Jasper identified that truck as a
red Toyota with the defendant's license plate
except for one figure, he got the last letter,
which was a V, that he identified as a number?

If you did your homework and read it --
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THE COURT: Wait a minute, I am only
going to say this one more time, you are going
to wait until he finishes his guestion and then
you are going to answer his gquestion. If you
need to do any explaining that's Mr. Connolly's
role here because Mr., Connolly is the one that
called you as a witness.

THE WITNESS: All right.

THE COURT: Do you understand that?

THE WITNESS: Yes, sir.

fHE COURT: Okay. Let's back up and
start again,.

BY MR. WRIGHT:
What was in the bed of the truck?

THE COURT: No, let's get to that
gquestion. There is a pending guestion,

BY MR. WRIGHT:

The gquestion was: Are you aware that Mr. Jasper
identified the truck that he saw with you that
day as a red Toyota and he identified the tag
number at the time of trisl In this case except
for one letter at the end of the license number
as being Mr. Dechaine's?

MR, CONNOLLY: Your Honor, I am going

to object. That's a mischaracterization of the

VS U AU U U UM U WS ey S e
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The report I have indicates that he

did not provide the defendant's --

MR,

on the testimony.

THE CQURT:

record, Can you

reference to it?

MR. WRIGHT:

THE COURT:

transcript.
record right here.
MR.

in Volume V, it

WRIG

find

You t

WRIGHT: Mr.

BT: I will be willing to rely

Fine, let's go to the

it? Do you have a

Yes.

Let's go to the

ell me because I have the

Jasper's testimony is

starts at page 940, My

reference, if the court would like me to
respond, page 942,
THE CGCOURT: Did you find it,

Mr. Connolly?
MR.

in my car.

MR. WRIGHT: I

CONNOLLY:

Sir, my transcript is

My secretary is going to get 1t.

can read 1t.

THE COURT: Why don't you stand next
to Mr. Wright and read along with him.

MR. CONNOLLY: Yes, sir.
BY MR, WRIGHT:

The guestion was asked by Mr.

Connolly: What I
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want to ask you if during the period of July
7th, he said 1988, you saw a red Toyota plckup
truck, and the answer was: Yes .,
MR. CONNOLLY: Your Honor, we are
talking about July 6th.
MR, WRIGHT: Well, it gets cleared up
later,
On page 954 is reference to tag number and
lines 13 through 15 -- or through 16 --
MR. CONNOLLY: It says I am notit sure
of the numﬁer, your Honor.
BY MR. WRIGHT:
Question: 9367617
Answer: Yes, I wrote it down in coming
across my scanner,
MR. CONNOLLY: Wait a minute, what
Gary Jasper is talking about is the numbgr he
got off of a scanner, not about the number that
he saw driving up the road,. Mr. Wright is
mischaracterizing the evidence on a very
significant point.
Jasper said that he was listening to the
police scanner, that the number came across on
the scanner and that's the number he was

identifying, the number of the truck that he
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saw, and that's Mr. Jones

MR. WRIGHT: Well, T don't want to get
bogged down in the transcript but the redirect
-- the testimony of Mr. Jasper further --

THE COURT: Continus.

MR. WRIGHT: -- was that the number he
heard on the scanner was fthe number of the truck
that he had seen earlier in the day.

MR. CONNOLLY: He said right above
that line that he could not be sure, he didn't
know --

THE COURT: Wait a minute. In the
interest of time if we go to the redirect
examination at the bottom of page 965, perhaps
this will tie this in to what was or was not
heard on the scanner and what was seen and not
seen.

THE WITNESS: 8ir, can I say
something?

THE COURT: Do counsel want to put
something on the record as far as it relates
to —--

MR. CONNOLLY: I can't identify the
defendant's license plate based upon 5, Number

5, It's the only immediate document.
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MR. WRIGHT: There were exhibits 1In
evidence which I am perfectly willing to glve
the court again as part of the record. T will
do that. As T said, I don't want to get bogged
down. You can read it for yourself.

THE WITNESS: Can 1 say something,
sir?

BY MR, WRIGHT:

Now, Mr. Jasper, what was Iin the bed of the
truck?

My name ain't Mr. Jasper.

Mr. Jones.

He didn't know either,

What was in the bed of the truck?

What was in the bed of the truck?

Yes.

Nothing.

By the bed I mean, just so we are clear about
it, back behind the cab part.

Yeah.

Okay?

I know what you --

You didn't see anything, you didn't note
anything?

No.,
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Had you had --

Not when --

I am sorry?

No.

You are a truck driver by profession?

Yes .

And that's what gives you the experience in
analyzing --

T ==

-- gxamining -- let me finish.

Sorry.

-- in examining tire tracks?

Well, I would say more of spotting tire tra

would he all the experience, I got more on

244

cks

car

tires in my dooryard than I do on the truck.

And it's important as a truck driver golng
distances to obey the law‘and s0 on?

Yeah.

And you try to do that?

Safety reasons.

Safety, sure. What kinds of tires were the

They were Radials.
Snow tires or no?
No.

Any idea what brand?

long

se’?
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1 A I would say probably Goodyear, I would say.

2 Q Are you just guessing or do you know?

3 A I know most of them -- most of the tread that I
4 had seen of Goodyear is usually like that.

5 Q Is this a fairly common tread?

6 A No -- yeah, I would say it's fairly common for
7 that type of radial tire for trucks.

8 Q’ What size tires were they?

9 A Oh, I couldn't tell you that because there was
10 -- the mark -- you know, I couldn't tell you
11 what size tire it was. T mean, T could by --
12 Q I am sorry?
13 A I know what they are on them size trucks but I
14 am saying T can't tell the size of tire by the
15 mark, what you are trying to get out of me.

16 Q No, I am just seeing what you know, that's all.

17 Now, --

18 A Well, 16 in tires.

19 Q In the tread itself you didn't find any

20 particular nicks that were repeated or gouges or

21 anything like that?

22 A No, that's why I asked the detective
23 cast,

24 Q Right, and who was the detective you

25 that?

to take a

asked to do
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Lehan, I think. He came down fto the house,
Had you ever met him before?
No, sir.
Do you remember him at all?
Probhably if I see him I would.
What does he look like?
Medium build -- there was twa. Medium build,
about five ten or so.
About five ten?
Right around there,
What color hair?
Dark.,
Dark, okay.
Who was the other detective?
I don't know. I can't remember.
You never got his name?
Ye#ah, I got his name,.
But you just don't remember?
T rememher Lehan because they sald Detaective
Lehan wants to talk to you and there was two
that came down,
All right, Do you not remember the name of the
other detective?
No, I don't,.

Okay. What did he look like?
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He was a little -- I think he was a little bit
heavier. Might have been Hendsbee, 1T think.
The name sounds familiar.

How did you know the name Hendsbee?

Because they said Lehan and Hendsbee, I think.
Now, the evening of the 6th you didn't want to
stop to find out what was going on because you
salid you didn't have -- as I understand it you
didn't have a license and you just wanted to gyget
home so0 the police wouldn't stop you and find
out you didn't have a license; is that right?
Yeah, I thought -- they were with the spotlight
and I come up on them fast and T slowed down, T
figured they would pull me over.

Okay. The next day, however, you said you drove
down to the command post?

What?

The next morning you drove down to the command
post?

Yes.

And that was between 8:00 and 9:00 a.m.?

Right around there because I got up early.

It was early?

Yeah, It was early. They should have it on

record. They took the statement.
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The photograph that was shown to you

this photograph, was it?
Yeah, it was that one, It was

This is the one that was shown

shown

348

was not

to me.

to you?

No -- yeah, the bhack to, they showed that, the

red truck back to, that must have been the

picture that they showed to me.

picture I don't know.

That's what I am asking: Is this

picture or not?

I mean exact same in the picture,

same area., That he showed me,
How many photographs?

Just one,.

And 1t was the back?

Yeah.

Was 1t this same size picﬁure?
I think it was smaller.
Smaller?

T think it was a Polaroid,.

The

you

exact same

the axact same

know, the

that back of it.

All right. Did the officer, Detective Lehan,

ask you to initial it or anything

you had seen it?
No.

Because you said -- okay, T am

SOTry,

like that that

I didn't
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mean to confuse you, You said that was the
truck that you had not seen?

Yeah, that's the one I had not seen.

Had not seen?

Yeah, because it was red and white that I saw.
Do you recall seeing in the photograph that was
shown to you that on the back just as it does in
this photograph it says diesel right on it?

Yes,

Okavy.

They asked me that before they showed me the
picture, though.

And this -- tell me exactly where this was.

This was early in the morning, 8:00 or 9:00 a.m.
and you met up with Trooper Jacque from the
state police who invited you or asked you to go
into the command post?

Yeah,

And lét me just understand, I want to make sure
I understand it. And when you went into the
command post that's when you talked to Lehan and
saw the photograph?

He asked me if it was --

Now listen to my gquestion, Is that when he

showed you the photograph, in the command post?
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Yeah, in the command post.

Okay, within a few minutes I take it after you
got down there early that morning?

Yeah.

The videotape that you took, that was done with
Patrick Senecal?

Yes.

And how were those arrangements made?

I asked him --

Asked who? You are going to have to give us
names. ‘

Well, before I couldn't say none, now I can. I
asked Pat after I seen the picture of him saying
there's no way he could go by there without
seeing a vehicle and if I had a video camera,
you know, I could take a picture of it and show
it, and he said that he had one soc 1 says, well,
maybe you can come down some weekend -~ and I
was planning on putting a red truck there, I was
going to be trading for one, but I says -~>I put
the car there.

So you know Patrick Senecal?

Not till just three weeks ago.

All right, and how was 1t that you met him?

I called him.

e e e e e —— e it e i, fmditan e e A it



10
11
12
i3
14
15
186
17
i8
19
20
21
22
23
24

25

e ]

3581

You didn't know a man until three weeks ago and
out of the blue you called him?

I called him. I was trying to find out because
I have to look over my back to see if what he
knew where Doug was because I don't -- I am
sticking my neck out. I have to find out where
he is.

Okay, so you called Patrick Senecal with whom
you know to bhe Douglas Senecal's uncle, okay,
three weeks ago, never having met the man before
to find ouf what he knew ~--

If he knew where Doug was.

Right. It was important for you to know what
somebody else knew so that you could testif? as
to what you saw -—--

No.

-- is that it? )

No. I said I wanted to know where Doug was,. I
knew he was in North Carolina somewheres.
specifically before I did this. I wanted to
know where he is,

How =~-

Because I have a boy 13 years old.

How did you get the name of Patrick Senecal?

From Mr. Connolly.

et et AreiAern At dhint Bambminn et o A ki s e kb it s




11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

o 9P O >

. 3562

And how did you get the phone number of Patrick
Senecal?

I looked it up in the -- I called information
for Oxford.

What town?

Oxford.

Now, the affidavit that you have filed, this was

prepared after you spoke to Mr. Connolly, right?

Right.

And it is dated -- well, I am sorry, it is not
dated. Do you recall when that affidavit was
prepared?

May.

Okay. By May you had -- because you told us on

direct examination you thought a lot about your
testimony, right, so by the time you gave that
affidavit you thoughf a lot about 1it?

Yeah.

Is that right? Yes?

Yes. |

Okay, and you wanted to be in preparing an
affidavit as careful as you could to tell the
truth?

When I made that --

Well, listen to my question. The guestion is:




15
16
117
18
19
20
21
22
23
24

25

. 383

In preparing the affidavit, in signing the
affidavit that was prepared, you wanted to be as
careful as you could to tell the truth and the
whole truth?

Yes.

And what it says 1is that this incident as you
saw 1t happened on the morning of July 6, 1988,
doesn't it?

The morning?

That's right. Paragraph 8: On the morning of
July 6, 1988, I had the generator goling, and
then you go into the next several paragraphs and
business ahout seeing --

You must have typed it wrong. I didn't say it
was the morning. I knew it wasn't morning.

MR, CONNOLLY: Your Honor, he is
mischaracterizing the>affidavit. We are ;alking
about the earlier part of day.

MR. WRIGHT: I would be glad to read
it,

BY MR. WRIGHT:

Paragraph 8: On the morning of July 16, 1988 I
had the generator going on the back of my house
because there was no electricity -- On the

morning of July 6, 1988, I had the generafar
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going at the back of my house because there was
no electricity. I was with my son, Jarett. As
I was in the dooryard of my trailer I heard some
300 feet at the bottom of my road -- heard talk
-- 1 am sorry, heard talk some 300 feet at the
bottom of my road and saw a red and white

truck.

Okay, pgragraph 9, just to go on so we know
it's the same: Because I was concerned about
possible break-ins into my traller I ran down
the road and took a look at who was there.

Paragraph 10: I heard through the bushes
two men talking and the sounds of a young girl.

Now, my guestion to you ié, Mr., Jones, did
you sign an affidavit, did you not swear to the
truth of its contents claiming that what you had
seen and heard on thaf morning was in the,
morning --

No --

That day was in the morning?

I didn't know -- I didn't mean -- I didn't say
it was in the morning. I don't think I said
it. Mr. Connolly must have misrepresented me

because I know it wasn't in the morning.

Nevertheless you signed it, didn't you?
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Yeah, but I didn't type it.

Are you telling us that you --

They might have made a mistake. I read a lot of
it. There's a lot of mistakes in there.

In any event the incident that you say you saw
and heard was between 7:30 and B8:30 at night?
Yes.,

What is your.date of birth, sir?

9-2-54,

And during this time‘period, 1988, you lived on
the Dead River Road part of the time?

Yeah -- well, I lived there all of the time
until I sold the land, and I was trying to get
that settled and go to Florida, move to Florlda,
but --

And you mentioned something about New Hampshire,
I thought. Were you iiving also part timg or
more regularly in New Hampshire?

No, I was more regularly in Bowdoin. I just
went down there weekends.

And did you live alone on the Dead River Road or
with your son?

With my son.

In New Hampshire was your son with you?

Yeah.
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And anybody else or did just you and he live
alone in New Hampshire?
No -- well, we stayed with people, I didn't
live there, I didn't have a residence, I stayed
with relatives.
Relatives?
Yeah.
And their names?
Brunelle.
I am sorry?
Art Brunelle.
Art Brunelle?
He is my uncle. Dennis Brunelle.
Anybody else?
No, just stayed with different friends. Went
down there on weekends just until I was getting
the land settled. | X
Can you recall the names of any of thdse
friends?
Larry Dupuis.
Is that all you can remember?
No, I can name off all kinds. I know a lot of
people down there. Ed McMahon.

Do you want me to name them all?

Well, where did you live in New Hampshire?
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I stayed in --
Or stayed, whatever. Where was 1t?
I ain't saying, there are news reporters here.
I have to watch out.
I would like to pose the gquestion to the witness
again, Where in New Hampshire wefe you staying
or living?
| MR. CONNOLLY: I will object,
relevancy.

MR. WRIGHT: If you give me a little
leeway 1 would be glad to make it relevant.

THE COURT: Overruled.
BY MR, WRIGHT:
Where? Where?
I am not saying.

THE COURT: You are ordered to say.
You are ordered to ansﬁer the question.
I have the boy to protect.

THE COURT: You are ordered to answer
the guestion.
Manchester.
Okay. Was it in an apartment --
I am planning on moving back down there. I have
to watch over my back. News reporters here.

Was it in a house or an apartment?

s

A et AR g G BB S b



10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

O »r O Lo

. 368

MR. CONNOLLY: I will object to this
line of inguiry. Whether he lives in a house or
apartment in Manchester has no relevance.

MR. WRIGHT: T am not asking about
after necessarily at all, I am asking

contemporaneously.

THE GCOURT: This goes to the time i
frame during which this incident occurred on or
about July 7th because his testimony has been ,
that he had sold off part of the land, he had
come back up here for a limited purpose, and

it's within this time frame that I understand

the guestion is to be directed. 1Is that

correct, Mr. Wright?
MR. WRIGHT: Yeaes,
THE WITNESS: I was staying in
people's apartments,. |
BY MR. WRIGHT:
Did you get mail there?
No.
No?
(Motions head sideways.)

Your affidavit says that when you went down to

the command post, paragraph 29: At that time I '

was shown Dennis Dechaine's red truck.
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Yeah, when I went into the command post. When 1
went down -- I didn't go down, I didn't know
that command post was there. I drove down there
and T didn't know what was going on, and I saw
Gilbert and Chris and them on the lawn and I
went over and asked Gilbert what was going on,
and I told him -- then I went into the command
post.

I understand, and at that time you were shown
Dennis Dechaine's truck?

Yes.

The affidavit doesn't say anything about belng
showﬁ photographs, it says being shown the
tru@k, doesn't it?

t

i You can read?
}

I séid photographs.

Sofyou meant to say photographs --

Ye%h.
~-{is that right?
Ri&ht.
Dié you speak with any other officer that
mo%ning when you went down to the command post,
th?t is the morning of the 7th, whom you knew

!

personally?

Ran Jacque.
!
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Yes, besides Ron Jacgque. I meant anybody else.
I might have talked with a sheriff later on in
the day after because I was running back and
forth.
What sheriff?
I think it was Ackley.
I am sorry?
I think it was Ackley.
John Ackleyé
Ackley.
And that wés what time?
Later on Iin the day.
When later in the day?
I couldn't say right now.
Still morning or in the afternoon?
It was afternoon, in the afternoon.
In the afternoon?
What did you tell John Ackley 1In thé
afternoon of the 7th?
I think I told him what I -- you know, about the
truck and stuff like that. He just said if you
get any more go talk with the command post.
Did you describe the truck to him?
I said -~ I think I told him I saw a red and

white truck but he didn't carry a conversation

e e e o
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on about the thing.

Okay.
that

Did you give him the numbers on the tag

you saw?

Not Ackley, no.

Did you give those to somebody?

I gave them to the command post, the detective

in the command post.

That's Lehan?

Lehan. I wrote them down on a piece of paper
and I don't know if he gave them back. I have
been trying to find them through all my papers

but I think he kept them.

Now,

didn'

when you went down there that morning you

t give them the name of Douglas Senecal as

the person you had heard, did you?

No, I did not. I said it was familiar.

And at no time thereafter, after you started

thinking about this and came to realize you say

whose voice it was, did you ever tell any

authority, any member of the state police whose

voice you claimed you had heard? Did you?

No, because --

Okay.

The truck didn't have a cap on it or

anything, did 1t, on the back?

No.

We thought it did but we was looking at the

e e
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1 sun when it was on the knoll, but it didn't when
2 it pulled off.

3 MR. WRIGHT: Excuse me, your Honor,

4 BY MR. WRIGHT:

B Q Don't you recall or let me ask you, do you

6 recall saying to John Ackley on the 7th of July
7 that last night around 8 o'clock, 8:00 p.m., a

8 pickup truck drove through the area and had a

9 fish-type béx in the back and that you had heard
10 screams coming from the truck?
11 A We ~-- nme énd Jasper, when we saw it on the
12 knoll, it looked like a fish-type box. It might
13 have been because of the sun up on the knoll.

14 Q Well, you have told me already that it had
15 nothing in the back bed of the truck, and my
16 gquestion is --

17 A No,

~

18 Q -- is: Do you recall telling Deputy Sheriff

19 John Ackley that you last night around -- this
20 was on the 7th of July now I am talking about,
21 that last night meaning the 6th?

22 MR. CONNOLLY: I will object.

23 ~ Mr. Wright is reading»from a document and I

24 would like to know what the document is,.

25 MR, WRIGHT: It's a police report

t
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prepared by Detective Steven Drake.

MR. CONNOLLY: When?

MR. WRIGHT: From notes taken that day
from Deputy Sheriff Ackley.

MR. CONNOLLY: If I may have a moment
to inguire of my file.

Do you have a date?
MR. WRIGHT: July 7th.
Do you have our page numbers there?

MR. CONNOLLY: Yes,

MR. WRIGHT: 170, bottom right-hand
corner. 170.

THE COURT: It's now 25 past 12:00,
We are going to recess for lunch until 1:30..

(Thereupon, the lunch recess was taken
between 12:25 p.m. and 1:38 p.m., afterwhich the
following proceedings.tmok place:)
BY MR. WRIGHT:
Mr. Jones, I think we left before lunch and I
was talking about your recollections of anything
which you said to Deputy Ackley?
Yes.

MR. WRIGHT: Mr. Connolly, have you
found --

MR. CONNOLLY: Yes. Thank you.
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BY MR. WRIGHT:

And the gquestion I don't know that we got an
ahswer to yet, I thought I had asked, was
whether you recall telling Deputy Ackley that,
this being on the 7th of July now, that last
night, meaning the evening of the 6th around

8 v'clock at night a pickub truck drove through
the area and had a fish-type box in the back and
that you théught you heard screams coming from
the truck,

Yeah, I said that, it looked like the fish-type
box up on the knoll.

All right. Do you recall saying that to Ackley?
Yes, but up on the knoll.

And this is the extent of the information that
you gave to Ackley?

Let's see,. Unless I WEnt in the thing, bpcause
I usually talk to John a lot so I might ﬁave,
you know, sald it stopped up on the knoll, and 1
think I told him about Gary.

Did you also give him a registration number that
had been driving through the area back and
forth; do. you remember that?

No, I d4idn't.

Well --
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T might have gave them three numbers,
ﬁegistration number that you may have given him,
76597 R, do you remember -- I mean, does that
registration bell ring -- registration number
ring a bell with you as.those numbers?

No, it don't ring no bell.

Okay. Now, the affidavit that Mr. Connolly
signed -- I am sorry, that you signed -- well,
Mr. Connolly signed it as a notary public as
lawyers do, I take it that you read it before
signing it?

I -- when I said it to him he took it on a tape
recorder, I think.

Did you read it before you signed 1t?

No, I Jjust signed it.

Have you ever read it?

Because it -- no, beﬁause I was -~ he was tape
recording it, I think.

How do you know if you have never read it then
that there are lots of mistakes in it whilch you
said before lunch?

In the other —-- all the other statements,.

No, in the affidavit.

I said there's other mistakes in other

statements that I was reading.
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Did you say before lunch that there were lots of
mistakes in the affidavit?

Not in mine, in the other affidavits.

Oh, you have been shown other affidavits?

Yes.

What other affidavits?

Buttrick's affidavit.

I am sorry, I know you are not a lawyer so maybe
you are --

Statement, Buttrick's statement.

Well, with‘respect to the Buttricks it was in
this kind of a form, in a volume that had -- you
know, like this?

Yes, sir.

Okay. Trial transcript then?

Yeah.

Okay, and who showed &ou that? X

Mr. Connolly. Reading it to determine where
they went.

The affidavit that you signed, paragraph 2 gives
your date of birth and then says you are over 18
and so on, and it says you believe in the
consent of oath or affirmation and have personal
knowledge of matters contained in this

affidavit; is that right? You can look at 1t to

okt s i e vt e bt
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make sure I have quoted that right, paragraph
2.

Yeah, Mr. Connolly read that to me.

okay, and you understood that toc mean, I take
it, that you belleve in telling the truth under
vath?

Yes.

I apologize to you for my failure of
recnllection but did you say that this -- the
truck which is a large photograph here, I don't
see the exhibit sticker -- I am sorry, 4,
Defense 4 for this hearing, that's the truck
that you identified as the one you saw?

Yeah.

And that that was the only day on which you had
seen 1it?
Yep. ,
vour affidavit, sir, says that in observing =--
paragraph 14, in observing the truck there's no
gquestion in my mind that it was Douglas
Senecal's truck that I saw at the end of my
driveway; does it not?

I meant to say -- it shéuld he voice.

Well, the paragraph -- okay, but hold on with

me. Paragraph 12 said I heard the voice clearly
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and thare Is no doubt in my mind that 1t's

consistent with Douglas Senecal's volce?

Yeah.

All right, and paragraph 13, I know Douglas

Senecal's volce from personal contact with him

on a number of occasions?

Yeah.

So paragraphs 12 and 13 are directed towards his

voice, right?

Right,

And paragfaph 14 is directed towards seeing, not

hearing but seeing something which was a ftruck

which you have said is Douglas Senecal's truck?

Yeah.

Now -~

That must have heen --

Wait with me just a ﬁinute, Mr. Jones.
Now, the affidavit which you have

acknowledged is matters within your personal

knowledge contained something then I take it

since you have never seen the truék on any other

occaslion --

Other than --

-~ which isn't true?

T haven't, other than seeing the picture asked
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1 1f that was the truck I seen.

2 Q Yes, but you had no personal knowledge that this

. 3 was Doug Senecal's truck when you saw it because
4 you had never seen it before?
5 A I seen 1t at the end of the driveway.
6 Q Yes, but you had never seen it before so you had
7 no way of knowing what kind of truck Doug
8 Senecal owned, wouldn't that be right?

9 A I didn't say I did.

10 Q Well, you said in paragraph 14, did you not,

11 Mr. Jones,‘that there's no guestion in my mind
12 that it was Doug Senecal's truck that I saw at
13 the end of my driveway?

14 A Yeah, I saw the picture of it. I made the

15 statement after I saw the picture of it.
16 Q I see, so somebody told you that that was Doug
17 Senecal's truck?

18 A No, they showed me the picture and asked me if

19 that's the one I seen and then I said yes and
20 they said that's Doug's truck and I said that's
21 the kind of truck that I saw at the end of the
22 driveway.

23 ) Sco you had no personal knowledge that it was
24 Doug Senecal's truck?

286 A No, not personal before that,.

i
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1 Q So that at least in that sense the affidavit

2 which in paragraph 2 says you were gswearing to
3 tell the truth of things within your personal
4 knowledge, that is not true, js 1t7?

5 A Yeah, I saw the truck before I made that

8 statement in the picture.
7 Q The diesel engine seemed to be of concern to you
8 -- to the police officers?

9 A Yes.

10 Q When you told them that you had not heard a

11 diesel they just excused you?

12 A They just said okay, and I told them about the
13 girl and Dechaine, and they said if you get any
14 more information come back, so I said --

15 Q You have identified today the person with whom
186 you spoke as Detective Lehan. On a couple of
17 occasions you spoke Qith him, right?

18 A Yes,

19 Q His name does not appear in the affidavit

20 anywhere, does 1it?

21 A No.

22 Q Is there some reason for that?

23 A What?

24 Q If you have known for a long time now what

25 happened and who you spoke with why couldn't you
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put it in the affidavit?

He didn't ask me who the detectlive was.

Didn't you think it was important to identify in
your affidavit --

I said detectives came down, I brought them down
to the driveway, the two detectives,

Did you not think it was important to identify
for purposes of this affidavit that you prepared
who it was specifically you had talked to?

I didn't prepare it. I said how it happened
back in 1968, that's what happened. I did not
sit down and prepare every single word,

You then signed an affidavit swearing to 1ts
truth of things within your personal knowledge
that you never read --

What I sald =--

-- 1s that right?

I said it and he wrote them down.

The question was, Mr. Jones, I want to be clear
about this with you, you signed an affidavit
that is under oath, you were making a statement
and you signed that statement without ever
having read it; is that correct?

I skimmed over it, wrote it.

What did you skim over? I thought you said you
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1 hadn't read it.

2 A I just got done saying --

3 Q Skimming, I am sorry. Go ahead.

4 A I just got done with the statement, I just got
5 done saying I know whaf I said s0 I signed it.

6 Q And it's in skimming it over nothing caught your i

7 attention as being in error; 1s that right? i

8 A No.

9 Q Is that correct? é
i0 A Correct -- yeah, there was because she made -- §
11 the secret%fy -~ I saw one mistake and she g
12 corrected it. %
iw 13 Q What mistake was that? {

14 A I am trying to think, I can't think right

15 offhand what it was. She crossed it out and

16 retyped it,

17 Q Was it just a typo, a little thing or waswit

18 sbmething that struck you as being prettf

19 important that you needed to change?

20 A No, I thought it was pretty important to say it,

21 that's why I caught it.

22 Q Was the change then made?
23 A Yes.
24 Q You watched Mr. Connolly's secretary make the

25 change?
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Yes,

And it was after that that you signed it without
reading it”?

Yes, without reading it fully because I just got
done saying it.

So that you found one error, corrected that
error and then was satisfied that that's all
there was that needed to be corrected?

Yeah.

- So that the rest of it would be true?

Yeah,

Is that right? Yes?

Yes,

You have to speak up for the court reporter.

Yes.

Now, when was it after you went down to the

command post on the mﬁrning of the 7th aqd spoke

first with Trooper Jacgue and then with

Detective Lehan, and perhaps it was Hendshee you

thought?

Might have been -- it's four years ago.

I understand, I understand, a long time ago.
Then I thought you said earller this

morning that detectives -- the same two

detectives came back to speak with you later?
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T

1 A Yeah, they came back twice,.

2 Q Twice? i
3 A Yeah. ;
4 Q And when -- I thought -- that's where I wanted E
5 to clarify with you because I got ldst. é

6 A T think the next day they came back again.

7 Q Okay. Later that day they came -- they talked |

8 to you again, later on the 7th? o

9 A No, I think it was they came back on the 8th.

10 Talked to me on the 7th, I think they -- I é
11 brought thém down there once and -- E
12 Q On the 7th? %
13 A Yeah. é
14 Q And showed them tire tracks? ;
16 A Tire marks. i
i6 Q Okay. That was on the 7th?

117 A And they came on the -- they came on the Bth &
18 too, I think.

19 Q So when the affidavit says two. days or so 3
20 following this incident two detectives came to %
21 my house and took a statement, that's what you é
22 |. are referring to, is them coming back the next }
23 day? §
24 A Yeah, they came back again. They found me down |
25 on the corner at the command post, they followed

_____“,‘_________,___________________“_______________‘______________‘_.,____._______________,___________,,____d_.,
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me down, and I got out and showed them and then
they came back I think the day after again and
asked ~- I don't know if it was about that girl
they was looking for. They just asked me some
more guestions.

And that you thought =~-

Oh, asked about Gary.

That was Lehan and the other detective again?
The same two.

The same two the next day?

Yeah., |

I just want to be clear about this so I know all
the conversations that you say you had. In
paragraph 33 of your affidavit when you say twd
days or so following this incident, is that what
you are referring to?7 I mean --

Yeah. R

All right. So finally after you corrected
something in the affidavit it seemed okay to
you?

Uh-huh.

Right?

(Motions head up and down.)

Well, Mr. Jones, you acknowledged this morning

that in addition to speaking with Mr. Connolly
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1 you spoke to Mr. Morin?

2 A Uh-huh.

3 Q Right, and was there anybody else that you spoke
4 with?

5 A Prior to that? When he first came out I didn't

6 ¥now what detective he was at first.

7 Q My question was: Was there anybody else you
8 spoke with?
9 A No.

10 Q All right. Paragraph 35 of your affidavit says,

11 I had never spoken with anybody from the defense
12 in reference to this case and was unavailable at
13 the time of trial, does it?

14 A At the time of trial I did not talk to nobody.

15 I talked to Ron Morin two or three months -- I
16 don't know, about six months ago, I would say,
17 when he -- when he caﬁe out ~- that's on the
18 time of the trial I did not talk to nobody. I
19 was not here.

20 Q You are not meaning to suggest by this that you
21 never spoke with anybody else from the defense?
22 A From the defense on the time of the trial.

23 Q You have said a couple of times today that the

24 truck as it shows on State's Exhibit 1 where it

25 says truck off the 01d Hallowell Road -~

[ .__._._..___.__.__..____..__..__.,__....___._.___.___..___..____.__.__...__..___.__.,_..._._.._...*_____4“
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Right.

-- was clearly visible -- would be clearly
visible to anybody driving back and forth?
Driving, right, back and forth. I will take you
right out there and you drive right there and
you see the same thing. You cannot go no
farther than -- more than ten feet where that
picture is and that truck is.

Was -- why is 1t so important to you to stress
that the truck where it was parked would have
been visible to anybody?

Because they started looking at it at 4:30 and.
Mr. Buttrick's statement said he went by with
Dennis Dechaine, it says in the statement they
went down the 01d Hallowell Road, went to
Litchfield Corners, turned around, come back,
they went by that spof twice. He wouldlﬁave
seen his own truck looking for it. We took the
video out, not looking in.

Right, during daytime?

During déytime.

And you understand Mr. Buttrick was out there on
the road with Mr. Dechaine at nighttime; isn't
that correct?

It was right around getting -- no, not dark, it
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1 was 8:30. It's in there. I couldn't figure out
2 4:30 in the afternoon -~-
3 Q Excuse me, Mr. Jones, I didn't ask you a

4 question.

on

Do you know who Gina Marie Graham is?

6 A No, sir.

7 Q You are familiar with the area in which you
8 lived you told us at great length today,
9 correct, the whole area around?

10 A  Yeah.

11 Q When you go up the 0l1d Hallowell Road here up

12 towards Litchfield Corners and as you go up

' 13 towards the turnpike -- right by the town line
14 and county line too for that matter, right?
156 A Yeah.
16 Q Theret's a house on the right?
17 A Yeah -- well, the old farm house, the fi;st one.,
18 Q It used to be a tavern‘from a couple of hundred
19 years ago, are you familiar with that?

20 A Yeah.

21 Q Do you know the name of the folks that lived

22 there during this time period?

23 A I am trying to think. I guess it would be a

24 sellectman, and I hauled a car off back then --

25 or was it empty then? I know it but I can't

o .___....__...._...____..__._.._._____.__.,..___.___.__...__-_....._*__—.._“‘__._____.__.__.._h_____.___.__.__..__.__‘__u...__ﬂuu
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1 think of it right offhand. He used to own it,.
2 He used to be a town selectman.

3 Q But in any event you know the house I am

4 speaking about?

5 A Yes.,

6 Q Mr. Jones, it's true, is it not, that in the

7 afternoon of September 27, 18990 you were

8 arrested by Chief Brian Lemieux of the Sabattus
9 Police --

10 MR. CONNOLLY: I will object. His

11 arrest 1is irrelevant. |

12 MR, WRIGHT: Well --

13 MR. CONNOLLY: Mr. Wright knows about
14 it, impeachment may not be done by that kind

15 of --

i6 MR. WRIGHT: I am not seeking to

17 impeach him by means ﬁf the arrest at al{.

18 MR. CONNOLLY: Then I move it striken
19 on relevancy grounds, it's in 1890.

20 MR. WRIGHT: Well, it is not the

21 arrest, the facts of the arrest doesn't

22 determine it, I just want to identify the date
23 for him. If I can finish my question.

24 THE COURT: Finlish your guestion,

25h MR. WRIGHT: Okay.

T e TR AR A Sl et ]
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BY MR. WRIGHT:

And at the time of that arrest by Chief Lemieux
of the Sabattus Police Department you had in
your possession a number of identification
cards, bank cards, birth cvertificates, Social
Security cards --

No bank cards. It was ~--

MR. CONNOLLY: I object.

THE COURT: Wait a minute. Would you
let him finish the guestion so I can see where
this is gogng before you register an objection.
vou have been doing nothing but interrupting
gach other. We don't have a jury and I am
giving you a little credit for having to sort
things out to see what is admissible and what
isn't, okay?

MR . CONNOLﬁY: Fine, X

THE COURT: Start over again please,

MR. WRIGHT: Okay.

BY MR, WRIGHT:

At the time of that you had in your possession,
did you not, various credit cards,
identification cards, bank cards, birth
certificates including one in the name of Gina

Marie Graham, whom you don't know you said --

. »,.u._._...._..___..._._w__#_“_w___,uwmw.__“_»awum_h—.um
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MR. CONNOLLY: Now I object.

MR. WRIGHT: I am not done, I am
sSOrry.

BY MR. WRIGHT:

-~ pther identification cards with your
photograph on it and different names with
different birth dates?

Not just one.

MR. CONNOLLY: Wait just a minute.

THE COURT: Now let's address the
relevancy éf this, please.

MR, WRIGHT: Relevancy is under Rule
608 (B). I have the case too if your Honor
would like.

THE COURT: Let me have the case.

S0 I gather that the reasaon you are
offering under 608 (B), specific in$téngqs of
conduct.as to it goes to the truthfulness or
untruthfulness as it applies to Gina Marie
Graham?

MR. WRIGHT: No, no, as it applies to
this witness by his possession of certain items
which I am perfectly willing to go through with
the witness,

THE COURT: Well, I am going to
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1 exclude it because clearly it's discretionary
2 with the court and it's going to get us bogged
3 down into collateral issues.
4 MR. WRIGHT: Thank you, your Honor. I
5 have nothing further.
6 THE COURT: Redirect.
7 MR. CONNOLLY: Yes, your Honor.
8 ‘ REDIRECT EXAMINATION
9 BY MR. CONNOLLY: .
10 Q Mr. Jones, do you know what a jurat is?
11 A A what? |
2 12 Q Okay, I thought not.
i» 13 A A jurat?
5 14 Q Do you know that when signing an affidavit that
15 there's some gobbledegook on the bottom right

16 before where my signatures is?

17 A Yep. | .

18 Q Just take a moment to look at that if you would,
19 sir.

20 A Yep.

21 Q When your oath was taken on that affidavit did

22 you indicate that this was based upon your
23 personal knowledge, information and belief.
24 When Mr. Wright ingquired of you it was

25 based solely on personal knowledge, and that is=

,,,,A,AA___..‘_.__.___.__.__.____.___._.,___.___.___..___.,.__..____________._.‘_.,.._..._.._._._._.—-_“--
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not what the jurat says, does it?

MR. WRIGHT: Excuse me, the jurat is
what is signed by Mr. Connolly =--

THE WITNESS: No.

MR. WRIGHT: -- and is his swearing of
this witness' knowledge, not the witness'
knowledge. We have the affidavit in the
record.

MR. CONNOLLY: If it please the court,
to make it easier I have a copy right here,

THE COURT: I found it.

MR. CONNOLLY: Thank you, sir.

So the point of your objection is what,
Mr. Wright?

MR. WRIGHT: Well, the jurat is
written by -- written I presume by Mr. Connolly
and signed by him, thét to which Mr. Joqe§ swore
is that which comes through ~-- in paragraphs 1
through 36, The notarization in the affidavit
does not -- says nothing about that which the
witness is swearing, it's the notary swearing.

What he is swearing to is what comes before
it, it is not to the jurat.

THE COURT: It's understood.

BY MR. CONNOLLY:
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Mr. Jones, you didn't type up this affidavit,
did you?
No.
Do you talk like this in normal language the way
this affidavit is?
No.
You are aware it was prepared by a half-baked
lawyer --
Yas .

THE COURT: Do you want me to take
judicial notice of that?
BY MR. CONNOLLY:
But, Ralph, the statement, nitpicky statements
that are contained in here are the fault of --
are my fault; is that right?
Yes, sir.
So if there's a spelling mistake 1in thergp you
know how to spell?
Yeah.
What you are saying in court today is the truth,
though, isn't it?
Yes, sir.
And what you have testified you have independent
recollection on, right?

Why don't they take this --

PRSI
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Well, yes or no, okay?

Yes.

Okay. Mr. Jones, I want to talk to you a minute
about shefiff -- is it Deputy Ackley?

Ackley.

You know him for a long time?

8ix, seven years.

Based on what you recollect did you ever give a
number, registration number to Ackley?

I gave him the one before.

But in thi; case, sir.

In this case? The next day I saw -- no, I
didn't. I know I didn't. I didn't -- unless it
was after I was riding around trying to find
ijnformation out and I wrote one down and give it
to him.

And that would have béen from the next @qy?

That would have been from the next day.

But the information that you obtained as far as
registration is concerned on a red and white
truck that you saw on July 6th, the numbers that
Mr. Wright gave to you are not the numbers that
you recollect giving to the detectives; is that
right?

Right. I only gave three. I remember it was a
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double digit and then 3. It should be in there
with their statements. They wrote it down,
You saw them write it down, sir?

Yes.

What kind of notebook did they have, do you
recollect?

I think it was white paper, white lined paper.
I am not sure. I am not sure.

The fish-box thing, what did you tell Deputy
Sheriff Ackley about the fish box? Explain to
the court Qhat that is about,

All right. When me -- can I say his name?

Me, and Mr. Jasper came up, it was sitting on
the knoll with the sun coming down on the knoll,
that's where the sun was right then, and I said
up on the knoll it lobked like 1t had a‘f}sh box
on it, but when it didn't, when I saw it down on
the bottom and we turned the sun was beating
down off the paint but I told Mr. Ackley when it

was on the knoll it looked like the whole thing

was white, but it was red and white when it

drove off.
is that when you were meeting -~ when you were

describing that it looked 1like 1t had a fish
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box?
Yes, fish box, all white, because it was all
white.

The truck which has been identified in

Defendant's Number 5 as Dennis Dechaine's truck,

that truck does not look like it has a fish box,

does 1it?

No, ’

Now, the truck that you have identified in
number four, that doesn't look like it has a
fish box, AOes it?

No, but it's white on the tailgate, see, and I
was looking back to and the sun was coming down
and the white was glaring up.

And is that what you meant --

About the way it looked -- I said fish box
because the fishermen-around there have a\white
box.

And that's what it --

Insulation.

So you were describing what, the color and the
sun reaction to that rather than the physical
presence of a box?

Yeah.

Mr. Jones, in response to a number of guestions

£ i .
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by Mr. Wright about New Hampshire and what have
you you became quite concerned about giving out
your address and what have you; 1is that right?
Yes, sir,
Why 1is that?

MR. WRIGHT: Objection.

THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
Have you, Mr. Jones, received any information
which would lead you to believe that your
testimony ih this hearing today would lead you
or your family to potential harm?

MR. WRIGHT: Object.

MR. CONNOLLY: The relevancy is his

explanation as to why he was concerned about New

Hampshire and giving out the informatlion.

THE COURT: -Well, is there anytﬁing
that would indicate that he has any knowledge
that he hasn't given you or that somehow he has
been less than forthright with the court and to
counsel in response out of fear for his own
personal safety or that of his family?

MR. CONNOLLY: I am sorry, I am
confused, I don't follow you, I am sorry.

THE COURT: Well, he has already
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testified he has answered all the qguestions
under direct orders from the court.

MR. CONNOLLY: That's correct. I want
to address motivation as to that so it does not
appear that there's any impropriety, that's
all.

MR. WRIGHT: I wasn't suggesting any
impropriety on Mr. Connolly's part at all.

MR. CONNOLLY: I understand that.

THE COURT: We are getting too far
afield. The objection is sustained.

MR. CONNOLLY: Yes.

BY MR. CONNOLLY:

In reference to the identification of the voice,
you have known Doug Senecal for approximately 20
years?

Yes, off and on. X
Sometimes closer to him than other times?

Yes.

But mostly as a person with whom you were
friendly with the family, not to hinm directly?
Yes.

And you had seen him in the number of times that
you could state, that you can articulate you

have seen him at least those number of times?
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At least, or more.
Could there be a larger number of times that you
don't recollect?
Over 20 years I would say so.
In reference to the family, were you fairly
close to various family members during that
20-year period?
Steve and Debbie.
And some of the Crosmans also?
Yep.
And during that time you heard Doug's voice
yelling on a number of occasions?
Yes,
And you can state or can you state whether or
not that the voice of Douglas Senecal is
distinctive?
Yas. N
And is that the voice that you heard on July 6,
19887

MR. WRIGHT: I object, I didn't ask
him that guestion on cross examination and it's
already been asked on direct several times.

THE COURT: He may answer,.

THE WITNESS: Yes.

MR. CONNOLLY: No further guestions.
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Thank you, sir.

RECROSS EXAMINATION
BY MR. WRIGHT:
Now, you know, Mr. Jones, the family is a large
family, the Senecal family is a large family?®
Medium family.

How many brothers and sisters does Doug Senecal

have?
oh, just -- I knew one, Steve, and Debbie,
And -- I am sorry?

Steve and ﬁébbie, and he had an older one but I
don't know.

And there are lots of uncles and aunts?

Yeah. I didn't say I knew the whole family. I
meant family -~

You know Patrick Senecal?
Yes, but I just met him. _
And you have heard others in the Senecal family
talk, I guess. Do you know members of the
family --

Have I what?

You have heard the voices of other members of
the Senecal family, haven't you?

Not all of them,

Some of the others?




1 A Yeah.
2 Q And it's true they all sort of sound alike, do

3 they?

4 A Not Steve and Doug don't.

B Q No? All right.

6 Now, the double digit and the 3, was it

7 Lehan who wrote that down?

8 A No, it was the officer in the command post, he

9 didn't write nothing down. They Just looked and
10 asked.

11 Q Where was the officer in the command post that

12 ‘ wrote down those numbers?

13 A He was -- I was standing behind him, he was

14 standing here writing them down and Ron Jacqgue

16 was over here on the computers and I was behind
16 hinm.

17 Q On computers? i

18 A Well, in the command post, radios, computers on
19 the left-hand side.

20 Q What was it like inside the command post?

21 A It was pretty enclosed.

22 MR. CONNOLLY: Excuse me, this 1ls way
23 beyond the scope of redirect.
24 MR. WRIGHT: I will move on to

25 something else.
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THE COURT: All right.

MR. WRIGHT: I don't want to get too
far afield either.
BY MR. WRIGHT:
Now, the description that you gave to Ackley, I
take it you acknowledge giving that description
to Ackley?
Yes, I do.
Okay, that it was a truck, 8 o'clock at night,
you thought you heard screams coming from it and
thought it had a fish-type box in the back, and
you acknowledge giving that to Ackley?
I thought -- I told Ackley that me and Gary saw
the truck up on the hill and it looked like it
had a fish-box thing on it. |
All right, but as --
And I didn't thought that I heard voices, I
heard volices.
Okay. All right, So what you told him was of a
description of a truck with a fish-type box up
-~ I understand what you are saying now is that
that's where it was when it was up on the knoll
stopped for 30 seconds?
We thought that it had a fish box and when I

talked to Gary he said it didn't have one when
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1 it pulled off.

2 Q You knew it did not have a fish-type box on the

3 back because you had seen it up close as it was
4 pulling away?

5] A Within 500 feet I saw it,

6 Q@ So you gave -- let me see if I understand. You
7 gave to Deputy Ackley then a description of a
8 tﬁuck including this fish-type box which you
9 kﬁew to be less accurate than that which was
10 |- tyhe, that is, that it didn't have a fish box in
11 tﬁe back; is that right?
12 A Yéah, I said what -- I told Gary Jasper what we
lgw 13 was looking -- I told Mr. Ackley when me and
3 14 G%ry Jasper was looking up on a hill it looked
15 li%e it had a fish-type box. I think Gary
16 mentioned it first then I said it didn't have
17 one when it pulled off.

i

18 Q Aﬁl right, I understand. What you told Ackley

19 was that it looked like it had a fish-type box?

20 A Uq on the knoll.

©ag % MR. WRIGHT: That's all.
22 ; THE COURT: Mr. Connolly.
23 f MR. CONNOLLY: Nothing further,
24 Jﬁdge. Thank you.

25 THE COURT: Thank you, sir.

- 7;,____‘________________________________________________‘________.___,____,________‘___“_______‘,______._________ -- x nmmiana? B
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THE WITNESS: Okay.

(Witness excused).

MR. CONNOLLY: The defense would call
Pamela Babine.

THE CLERK: Raise your right hand and
state your name, please,

THE WITNESS: Pamela Babine,
Thereupon,

PAMELA BABINE
was called as a witness and, after having been
duly sworn; was examined and testified as
follows:
DIRECT EXAMINATION

BY MR. CONNOLLY:
Good afternoon.
Good afternoon,
Can you please state your full name.
Pamela Ruth Babine.
And where do you currently reside, ma'anm?
In Kansas,.
How long have you lived in Kansas?
Eight weeks.
Where did you live before moving to Kansas?
Lewiston, Maine.

Prior to Lewiston Maine?
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Sabattus, Maine.

Before then?

Naples and then Phippsburg.

In July of 1988 where were you residing, ma'am?
Phippsburg, Maine.

Phippsbury, Maine is located approximately where
in relation to Bowdoin, ma'am?

I would nut}have the slightest clue.

Okay, so you don't have any lidea?

No.

Now, in July of 1988 you were living in
Phippsburg with whom?

My husband.

And his name?

Richard J. Babine.

And where was the house located? Was it a house
or apartment? | R
It was a house. It was -- I didn't find out the
name of the road until I lived there for a while
but it was on a road called Devil's Highway.

On Devil's Highway?

Yes, sir.

Okay, and who were you renting from?

Doug Senecal.

How long had you known Doug Senescal prior to

I o e e e e e e e e o e e ek s e e S o S e e et S b
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your renting from him?

Two hours.

And when did you start to rent from him, what
was the date, if you know?

I would not know, I would have to -- the records
-- I would not have that. It was I think in '87
but I don't know -- I think August or something
like that.

There is a letter that you sent to me that
talked about the tenancy that you had with

Mr. Senecai?

Yes,

But you know that was in the period of
approximately 1987 until when did you get out?
I left in July, I think, the last of July in
1988.

Do you know the date in July of 1988 thatmyou
moved out, ma'anm?

8ir, I was so upset at the time when I left,
no.

Towards the end, however?

Yes.

Can you explain for the court if you would,
please, where your house that you were renting

from Douglas Senecal was located in relation to
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the Senecal house?

Less than a guarter of a mile. I could see his
house from my house, from my living roomnm.
Probably about an eighth of a mile I would say.
Approximately an eighth of a mile?

Yes,

Such that you could still see his property from
yours?

Very clearly.

And the driveway =--

And he could see mine,

And the driveway, ma'am?

His driveway?

Yes.

Yes,

Visible?

Yes.,

During the period of July of 1988 were you
working?

No, sir.

And did you spend a good amount of time at home
or did you --

I spent most of my time at home.

Did you come to know Douglas Senecal and his

family during the period prior to July of 19887
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Yes, sir.

Who did you know in that family?

I knew the children and I got to know his wife
as well as you could I would say.

And that's Maureen Senecal?

Yes, sir, and I got to know Douglas as far as I
wanted to know him.

How would you characterize your relationship
with them prior to July of 1988, the beginning
part of your tenancy with them?

1t was Just fine.

And was it friendly?

Pardon me?

Was it friendly, were you visiting at the house,
did they come to your house or was it more just
a landlord/tenant situation?

No, my husband even worked for Doug Senggal. He
gave my husbhand a job because he worked
construction and Douglas was working on a house
over on Popham Beach and my husband helped
finish out that house.

And do you know if the name of the person there
was Norris?

Sir, I would not know that, I just know that you

had to cross the beach on low tide and get back
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before the high tide came in or they couldn't
get -- or they would have to swim, and my
hushand does not swim.
How long did your husband work for Mr. Senecal,
do you know?
Several months but that's about it. He wanted
nothing to do with the man.

MR. WRIGHT: I object, move that it be
striken, not responsive.

?HE CbURT: Sustained.

THE WITNESS: Excuse me.
BY MR. GONNOLLY:
For several months?
Yes, Yes, sir.
Did there come a time when he stopped working
for Mr. Senecal?
Yes. .
Approximately when was that, do you know?
Probably about three months afterwards.
Do you know what date that would be thereabouts?
No, not really.
Was it before July of 19887
Yes.
Turning your attention, ma'am, to July 6th of

1988, is that date significant to you?
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Yes, sir, 1t is.

And how is it that that date is of conseqguence?
I was in fear of my own life.

And that is because why, ma'am?

MR. WRIGHT: I object,

THE COURT: Relevance?

MR. CONNOLLY: I am trying to explain
where the witness was and why she would have had
a particular -- why to recollect July 6, 1988 to
show her memory and also to show a reason for
the memory.

THE COURT: You have established that
she recalls the date, you have established the
date of July 7, 1988 as it was a date in which
she recalls it for a significant reason because
she was in fear of her life. You do not need to
go into the details.

MR. CONNOLLY: That's fair enough,
sir, yes.

BY MR. CONNOLLY:

The date then, July 6, 1988, was personally
significant to you; is that right?

Yes, sir.

And you remember it as we sit in court today?

Yes, sir.
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puring that day on July 6, 1988 did you have an
opportunity to see Douglas Senecal during that
day?

Yes, I did.

And do you remember seeing him?

Yes, I do.

And when you saw him where did you see him?

In my driveway.

In your driveway?

Yes, sir.

Wwhen he was in your driveway was he on foot or
otherwise?

In a truck.

Are you familiar with Doug Senecal's truck?
Yes, sir, I am.

I am showing you what's been marked as Exhibit
Number 4 and ask you if you can identify .that as
Douglas Senecal's truck?

Yes, sir, 1 can.

And is Exhibit Number 4 the truck you saw
Douglas Sensecal in on July 6, 19887

No, sir, it is not.

Was Douglas Senecal alone in the truck on July
6, 1988 when he was lIn your driveway?

THE COURT: I am sorry, was her answer
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yes, that was the truck?

MR. CONNOLLY: Excuse me, that is Doug
senecal's truck but that was not what he was in,
sir.

Is that correct, ma'am?

Yes, sir.

1If I may, approximately what time frame are we
talking about, when did you see him?

About 10:30, 11 o'clock in the morning.

And at that time can you describe what kind of
vehicle you saw him in?

He was in a red Toyota pickup truck.

And showing you what's been marked as
Defendant's Exhibit Number § for identification
purposes is that the truck that you saw Douglas
Senecal in?

Could T see it closer, please?

Yes, ma'am.

Yes, sir, it is.

The photograph that you just identified as
Number 5, have you seen a photograph before
today's hearing of a red Toyota truck?

Yes, sir, I did.

How did that come about, do you recollect?

It was on the news.




{24

10

11

12

13

14

15

16

17

i8

19

20

21

22

23

24

25

ol - AN

Fo Rl BV e B 4

: 404

And the news was TV news?
Yes, sir.
And the news was in reference to what, ma'am?
Sarah Cherry's murder.
How did it come that the photograph -- that a
photograph of a truck was shown on the news, do
you know? You just saw 1t?
I just walked in the house, turned on the news,
T didn't even know what the truck was about and
when I saw it and then they showed her picture
and they had found her and she was dead, I
screamed to my husband because that was the
truck that was in my yard that morning -- I call
it midafternoon, to me it's midafternoon.
When you saw the truck on TV you had an
immediate spontaneous reaction?
Yes, sir, I did.
And do you recollect what you said at.that time?
Yes, sir, I do,.
What did you say?

MR. WRIGHT: Object.

THE COURT: Overruled.
BY MR. CONNOLLY:
Go ahead.

I said that is the truck that was in our yard
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that Douy Senecal had, there's no way that T can
l1ive here, and I wanted to leave, that's all, I
wanted to get out.

vou wanted to leave after you saw that truck?
Yes, sir, 1 did,

That time frame we are talking about was July
7th or 8th, do you recollect which day that
would have been?

Probably the 8th, it was a Friday.

At the time on July 8th, after having seen that
photograph did you have a conversation with
Douglas Senecal?

Yes, sir, 1 did.

Before we go into the detalils of that
conversation did you eventually report that
conversation to some authurities? ‘
Yes, I have.

And when did you report that conversation to the
authorities?

Right after it happened.

What authorities did you report it to?

I think it was the Phippsburg Police

Department.

Anyone else?

There was -- yes, but I don't remember who.
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Do you recollect, if I may, ma'am, any persons
from the Department of Human Services?
Yas.
A woman by the name of Bonnie Holladay?
Yes, sir.
Perhaps somebody else from the Department of
Human Services?
Yes, I reported him for sexual abuse of his
children.

MR. WRIGHT: Object, it is not
responsive at all.

THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
Okay. In reference only, ma'am, to the issue
that's before the court right now -~
Okay.
-~ as it relates to the conversatlion you .had
with Douglas Senecal on July 8th or thereabouts,
1988, the conversation, the fact of the -
conversation, not its contents, you reported tb
some authorities, Phippsburg Police and others?
Yes,
The conversation that you had with Douglas
Senecal, without talking about what he said can

you tell us what it was about?
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MR. WRIGHT: Object. I mean, that's
the back doorway of accomplishing the same thing
which is prohibited by the hearsay rules.

MR. CONNOLLY: That's fine as long as
I don't ask prohlbited questions, hearsay.
That's what lawyers are supposed to get paid
for.

THE COURT: Sustalined.

Bf MR. CONNOLLY:
Ma'am, subjectively, your own subjective
limitation ﬁf what you heard, we are going to go
through that slowly, okay? If there's an
objection, please don't answer it until the
court has a chance to rule.

When you spoke with Douglas Senecal on July
8, 1988, rvan you characterize his demeanor -- do
you know what that word means?
Yes, sir, I do.
What was his demeanor first of all?
He was very paranocid.
And that's a technical term, Explain why you
say that word, explain to the court what you
physically observed.
He watched everything, he would just -- he was

really, really nervous all the time.

PR,
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1 Q How did you know he was nervous, what would make
2 you say that he was nervous, what did you
3 observe?

4 A I watched him.
5 Q How did he manifest it, what did he do that made
6 you know or feel that he was nervous?

7 A He would get angry, he would blow up. It wasg ~-

B he was like a time bonb,.

9 Q@ And during this conversatlon on -- in July of
10 1988 that you had with him, did he blow up with
11 you?

12 A Yes,

13 Q Were you concerned for your physical safety?
14 A Yes,.

15 Q Did you report that information to the

16 Department of Human Services?

17 A Yes.

18 Q Did it relate to the death and the homicide of

19 Sarah Cherry?

20 MR. WRIGHT: I object, I don't know =--
21 she reported it to DHS. T don't know beyond

22 that what the details matter.

23 THE COURT: The objection is

24 sustained.

25 MR. CONNOLLY: Yes, sir.
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1 BY MR. CONNOLLY:

2 Q Had you provided information to the Department

3 of Human Services before this incldent?

4 MR. WRIGHT: Object =-- I will withdraw
B the objection, let her answer it.

6 THE WITNESS: Yes, I did.

7 BY MR. CONNOLLY:

8 Q In reference to Douglas Senecal?

9 A Yes, sir, I did.

10 Q Prior to that conversation on July 8, 1988, had

11 you had meetings or had you had an encounter
12 with Jessica Crosman on July 6, 19887
. 13 A Encounter at Tom's store.

14 Q And did you have -- at that time did you obtain

156 knowledge about baby-sitting?

16 MR. WRIGHT: Object, it's clearly
17 going to call for hearsay.

18 THE COURT: Sustained.

19 BY MR. CONNOLLY:

20 Q On July 6, 1988 did you knaw about Jessica

f 21 switching baby-sitters?

 § 22 MR. WRIGHT: I object.

:i 23 THE COURT: Sustained.

i 24 MR. GCONNOLLY: Sir, I am not asking
.% 25 for a statement,.
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1 THE COURT: What would be the source
2 of her knowledge?

3 MR. CONNOLLY: It would be hearsay.

4 THE COURT: The objection is

8 sustained.

6 BY MR. CONNOLLY:

7 Q How lonyg was the truck in your driveway on July
8 6, 19887

9 A Approximately an hour and 15 minutes.

10 Q What is nearby to your house other than the

11 house, is there any other outbuildings or
12 anything such as that?

e 13 A A well.

) 14 Q Anything else?
15 A Just his house, a bunch of cars.
16 Q Did you see any comings or goings at that time?
17 A - No.
18 Q So you didn't see any other person with Douglas
19 Senecal?
20 A There was no other person with Douglas Senecal.
21 Q How long was he in the truck for?
22 A He sat in the truck for an hour and 15 minutes,
23 Q On your driveway?
24 A Yes, sir.
25 Q Had that -- had anything such as that relating
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to Douglas Senecal occured prior to July 6,
19 -~
MR. WRIGHT: Object, relevance.
THE COURT: I will allow it.
MR. CONNOLLY: Thank you.
BY MR. CONNOLLY:
Had you ever seen anything like that?
No.
Had you ever seen him in a truck other than his
own truck prior to July 6, 19887
No. |
MR. CONNOLLY: If T may have just a
moment, sir.
BY MR. CONNOLLY:
Did you know Jackie?
Yes, I do.
Did you know Jackie prior to the weekend.of July
4, 19887
Yes, I did.
How did you come to know Jackie?
She stayed at Doug's house but most of the time
she -- she would just come by to visit, she
wanted somebody to talk to,
Did you know where Jackie was on July 6, 19887

MR. WRIGHT: Object, unless it's
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personal knowledge or observation.

THE COURT: Sustained unless 1t is

personal knowledge.

BY MR. CONNOLLY:

Did you have personal knowledge on July 6, 1988
where Jackie was?

Yes.

What was your personal knowledge, established
basis of it?

MR. WRIGHT: I am sorry, I want the
witness to understand it has to be from her own
observations of where Jackie was.

THE COURT: As to the form of the
question I will sustain the objection. The form
of the guestion must be whether or not she had
the occasion to observe Jackie.

BY MR. CONNOLLY:

Did you observe or see Jackie on July 6, 19887
Yes, I did.

Did you have a conversation with her?

Yes, I did.

What was her demeanor at that time?

Very nervous,

How long had you known Jackie to that point?

Almost a year.
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Q Were you close in the sense of sharing
confidences?
A I would think so.
Q Based upon your experience with her can you
characterize the severity of the nervousness?
A Yes.
Q You can? How would you characterize the
saverity of that nervousness? |
A Very, very severe,.
Q Were you aware as to the reason for her
nervousnessé Yes or no?
MR. WRIGHT: Object.
THE COURT: She may answer that yes
no, then comes the next question.
MR. CONNOLLY: Yes. I understand.
BY MR. CONNOLLY:
Q Yes or no?
A No,
Q Were you aware whether or not as to what she
intended to do about it? Yes or no?
MR. WRIGHT: I am sorry, say 1t
again.
BY MR. CONNOLLY:
Q If you can state, yes or no, did you know what

Jackie intended to do about the nervousness

3

or
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e
J 1 which shelwas expressing?
2 THE COURT: That calls for a yes or no
3 answer.,
4 A Yes.
5 Q And the way that you knew that, without saying'
6 what it was, was because it was told to you by
7 Jackie?
8 A Yes.
] Q Were you aware based upon your oOwn personal
10 knowledge that Doug Senecal knew that you had
11 reported him to the Department of Human
12 Services?
?g/‘ 13 A Yes.
? 14 MR. WRIGHT: Object.
15 THE COURT: Her knowledge would have
16 to be based or her response to that wbuld have
17 to be based upon hearsay.
18 ‘ MR, CONNOLLY: No, sir, it would have
19 to be based on Douglas Senecal which may not be
20 hearsay, an admission of interest or a variety
21 of other things.
22 THE COURT: It is nevertheless
23 hearsay. Donglas Senecal is not in this
24 courtroaom.
25 MR. CONNOLLY: I understand that, sir.

,,._‘-.___....__..__._,_n.__._..__..__.‘_____.‘.________._______...-._“wwu



1 v THE COURT: The objection is

2 sustained. You get the exception once you get
3 him on the stand.

4 MR. CONNOLLY: Yes, sir.

6 BY MR. CONNOLLY:

6 Q Following the incident that you discussed now
7 you left the Phippshburg area’?

8 A Yes, I did..

] Q Were the terms that you left on good or not good
10 with Douglas Senecal?
11 A When I lef{ they were -- I was under the
12 assumption they were. When my husband went

ﬁ}w’ 13 back -~
14 MR. WRIGHT: Excuse me, she has made
15 -- answered the question and made an assumption
16 on that.
17 THE COURT: It is answered,.
18 BY MR. CONNOLLY:

19 Q When was the first time, Miss Babine, that you
20 had an opportunity to talk to somebody from the
21 ' defense, do you know?

22 A Pardon me?

23 Q When was the first time that you talked to

24 anybody from my office, do you know?

25 A I wouldn't remember. I ran for a long time.




1 Q Were you hiding out?
2 A Yes, sir.

3 Q Why were you hiding out?

4 MR, WRIGHT: Objection.
5 MR. CONNOLLY: I will strike that.
5] BY MR. CONNOLLY:

7 Q Was the fact that you were hiding out, did it

8 have anything to do with your fear as a result
9 of the knowledge that you obtained on July 6,
10 19887

11 A It had a lot to do with that fear.
12 Q Were you afraid of me?

s 13 A No.

id MR. WRIGHT: Object -- all right, I
15 will withdraw that objection;

16 Q Were you concerned for your physical well-being
17 if you testified?

18 A Yes,

19 Q Are you still?

20 A Yes.

21 Q Is that fear based upon a knowledge of the

22 representation of Douglas Senecal's character in
23 fhe community?

24 MR. WRIGHT: Object.

2B THE CQURT: The objection is
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sustained.
BY MR, CONNOLLY:
Who were you afraid of?

MR, WRIGHT: I object,

THE COURT: She may answer.

THE WITNESS: Douglas Senecal.

MR. CONNOLLY: Thank you. I have no
further guestions. He has some.

CROSS EXAMINATION

BY MR. WRIGHT:
Miss Babine; you are distantly related to
Douglas Senecal; is that true?
Pardon me?
You are distantly related to the Senecal family?
Not that I know of. I would have no knowledge
of that. |
Through an aunt or some such thing?
Not that I know of, sir.
You have never made 1t any secret that you don't
like Doug Senecal, have you?
I have never said I didn't like Doug Senecal.
Db you like Doug Senecal?
At which period of my 1ife, sir?
In July of 1988 did you like Doug Senecal?

No, I feared him,

T U P S
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1 Q Do you like Doug Senecal now?
2 A I have nothing against him besides what he has
3 done to my life.
4 Q During the course of this case since July 1988
5 have you ever said a positive word about Doug
6 Senecal that --
7 MR. CONNOLLY: I object, it's totally
8 irrelevant.
9 THE COURT: Overruled.
10 THE WITNESS: I don't speak --
11 BY MR. WRIGHT:
12 Q Have you ever said anything about Doug Senecal
13 that's positive?
14 A I don't speak of Doug Senecal,. I am sorry.
156 THE COURT: Excuse me, that is not the
16 gquestion.
17 THE WITNEséz Have I spoken ==
18 THE COURT: Positive about Doug
19 Senecal since July of 19887 That's the.
20 gquestion.
21 ‘ THE WITNESS: I haven't spoken of him
22 so, no, I guess I haven't.
23 BY MR. WRIGHT:
24 Q In the summer of 1988 did you say anything bad
25 or harsh about Doug Senecal to anybody?

__...___.......___..__._____...._._____“__.._A_._M__.___._._‘._.__-__._.._ﬁw___.__ﬂ._.”._._.__....._.._..‘.__.._._.._‘._........__..w
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I may have, I don't know,.
When you and your husband moved to Phippsburg
you originally were living out in the woods
somewhere, weren't you, and hé gave you this
house to live in, didn't he?
No, sir, we were living in a tent at a friend's
house.
Okay, and he gave you this house to live in?
He gave it to us? No, sir, he rented 1t to us.
I didn't mean he gave it. Thank you.

And the house was unfinished?
Yes, sir.
And isn't it true that at one point you
threatened to burn it down unless he fixed it
up?
No, sir.
Now, in the spring of 1988 around about May or
something or so Douglas Senecal and his wife got
a prospective buyer for the house that you were
renting, didn't they?
Yes.
And you were to be out of the house by the end
of June 1988, that is just a week before Sarah
Cherry was murdered; isn't that right?

We would be out by July 31lst,
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And when you moved out where did you go?

T went to Florida:; my husband stayed in Maine.
Excuse me, you went to Florida?®?

Yes.

And even before July 6, 1988, the day on which
Sarah Cherry was murdered you.had reported
Douglas Senecal to the Department of Human.
Services, hadn't you?

Yes, I had.

At that time when you reported him you called
anonymously?

No, I gave my name.

You also had threatened to report your
brother~in-law, John Babine, to the Department
of Human Services, hadn't you?

No, sir. John is a very good father,

You didn'f know Sarah Cherry?

No, sir -- I had met her once. I didn't realize
it but I had met her once.

Where was that?

In my house.

With whom?

She was with her little sister. They came to
see my Christmas tree.

What Christmas was that?
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The year of '87.
Okay. When you called -- well, let's see, let
me ask it to you this way: In July of 1888,
early July of 1988, before Sarah Cherry's
murder, that is, Sarah Cherry wasn't on your
mind?
No,
When you called =-- then you called after Sarah
Cherry's murder, you called the Department of
Human Servéces again?
Yes, sir.
And when you called that time that was an
anonymous call?
No, sir. I have always given my name. They
asked me if I wanted to be anonymous or not and
I said I don't care,.
Excuse me, I didn't ask you a question. |

When you called the Department of Human
Services did you not tell Bonnie Holladay that
you had seen Douglas Senecal in a small red
truck in your driveway on July 6th, did you?
I don't recall exactly telling almost anybody
that besides a very good friend and people that
I could trust,

You did not tell that to Bonnie Holladay at DHS,
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1 did you?

2 A Not that I know of.

3 Q And you did not report that fact to any member
4 of the police department at any time, did you?
5 A I had told the Phippsburg Police that he was

[+

there.
7 Q That he was?

8 A At my house in a red Toyota. They dismissed

9 it. They said it wasn't important.

10 MR. WRIGHT: I am going to move to
11 strike what she said they said to her as

12 unresponsive to the question.

13 THE COURT: It will be disregarded.
14 BY MR. WRIGHT:

15 Q I take it that you believed that at the time you

16 called DHS and talked to Bonnie Holladay within
17 a few days after Sarah Cherry's murder that you
18 believed Douglas Senecal was involved in her

19 murder?

20 A I don't know whether he was or not.

21 Q You didn't know, okay, and you had nothing, no

22 facts to prove that he was, did you?

23 A I still don't,.
24 Q Now, you must have learned by the time of the -~

25 T think it was around the 12th of July, would

,,,,A,,,____________..__..._,_____.__...,_..._...._._._.___*_._______._.__..»_‘_.‘_..__*—__—“«._-._..—-«



10
11
12
13
14
15
186
17

18

20
21
22
23
24

25

. 423

that be about right, when you called the
Departmeht of Human Services?

I was gone by the 12th of July, sir.

So it was not on July 12th that you called?

I don't think so. I was gone, i was in
Florida.

All right. In any event by the time you called
the Department of Human Services, had Dennis
Dechaine been arrested for thils murder?

I have no idea,.

When you went to Florida this case didn't just
vanish from you, did it?

Yes, sir, it did.

Okay.

It didn't diminish from my mind if that's what
you are asking me.

Right, right. You wefe aware that somebqﬂy had

been arrested and the case was going on?

I was unaware that anybody had been arrested.
knew really nothing except for fear.
What I want to ask -- understand from you is at

the time of the trial in March of 1989 -- well,
let me ask it to you this way: When the trial
was going on in March of 1989, where were you?

Naples.

I
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A1l right. At that time did you understand, did
you know the trial was going on?

No, I d4id not.

And when was it, Miss Babine, that you first
spoke with anybody, Mr. Connolly or anybody on
behalf of the defense?

I really would not have the date on that,

Was it before March of 19897

I don't think so. I wouldn't -- I really cannot
recall the date of it. I lived in a house in
Naples in the woods where nobody could find me.
When you are running for your life, sir, you do
not keep track of the day, you keep track of the
minute.

Okay. Well, what minute was it that you first
nbtified Mr. Connolly's office then?

I don't know, sir. I wasn't in fear of him
anymore, It wasn't fear but --

Miss Babine, it's true, is it not, that almost
immediately after Sarah Cherry was murdered you
were in touch after Mr. Connolly became involved
in this case with his office to tell him about
Douglas Senecal?

Not with Mr. Cbnnolly's office. No, I didn't

know anything about Mr. Connolly.
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How about his first lawyer, Mr. Carlton?

I didn't know Mr. Carlton.

You never reported what you had seen to anybody
with the Maine State Police?

Sir, I was scared to death. I ran.

pDid you ever report --

No.

-- tp the Maine State Police what you had seen
on July 6, 19887

I told you I reported it to the Phippsburyg
Police,

When you say Mr. Senecal was sitting in a truck
in your driveway did you ever report that to the
Maine State Police?

Not the Maine State Police, Phippshurg Police,
that's where I lived.

All right. Now, when you spoke with somebody on
behalf of the defense first, who was that?

I think it was Mr. Connolly.

How many times?

I have no idea how many times I have spoken to
Mr. Connolly.

And when was it that you first spoke with him?
I have no idea, sir, but I know 1t was not as

early as you think it is. I ran for two years,
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sir. I stayed in my house. I 1lived in a
one~room cabin.

In Naples?

Yes.

Okay, and you moved from Naples?

To Sabattus.

To Sabattus, so you were --

To Lewlston,

Did you know where Douglas Senecal was then?
No. 1 heard that he was in North C --

Excuse me?’

That's all. You asked me a guestion and I
answered 1t.

North Carolina?

North Carolina,.

You didn't know, however, if he was back in this
area?

I had heard that he drops in and out of the
state,

So you:were -~ T understand you to say then that
being afraid of Dsuglas Senecal you moved back
to Sabattus into the very area where you heard
he came to visit from time to time?

Sahattus?

Yes .,
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He visited Sabattus.
This area, Maine, southern Maine area.
Sir, I lived in my house, I didn't% live outs

The house was in Sabattus, right?

Yes, but that doesn't mean I have to go out
my house. It's very hard to get your addres
And from Sabattus then you moved to where?
Lewiston.

Okay.

Very crowded area. I still didn't leave my
apartment;

Just did what with yourself, just hold up
inside?

Yes, I did. I saw a therapist. It's called
agoraphobic.

What is that?

Fear of someone, of the outside, and that is

4217

ide.

of

8.

what Doug Senecal did to me for a year. When

you fear someone with that much of your life
are not willing to put yourself out on the
street,

You came forward to Mr. Connolly =--

T talked to him over the phone.

you

Sure. All right, but did he contact you first

or did you contact him first?

7“,4__..........__.H_‘—MM“—_“_*_..“___*“—__———_.———,.——%M:»«
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I think there was a private detective that came

to my honme.

First?

Yes.

And who is that?

Asked me if I could -- pardon me?

Who was that?

I can probaply point him out to you better than
I can remember his name.

Is it that gentleman sitting over there?

Yes, it is, in the gray suit. But I am sorry, I
don't remember his name.

And he came to your house first?

He came to my apartment, he had heard about me
from my sister-in-law.

Your sister-in-law?

Thelma Jones., X

Okay. It certainly appeared to you when you
spoke with Mr. Morin whom you have identified
and Mr. Connolly that they were interested and
eager to have this information?

It made me realize that I knew more than I
should have and that I wasn't telling anybody
and that it was time to speak up and it was time

for the justice to do something about 1it.
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And during this time by the way you knew Kristin
Comee, that is in July of 19887
Chris who?
Kristin Comee.
Kristin Comee?
Yes.
How would I know this person?
I am asking_you, did you know Kristin Comee who
lived at the old Coast Guard Station down at
Popham Beach?
Not that Ivknow of, sir. If I meet somebody on
a one-day basis --

THE COURT: Excuse me, there's no
pending question.

THE WITNESS: Thank you.
BY MR. WRIGHT:
Where was it that you.saw -- exactly where was
it that you saw Douglas Senecal in this truck?
In my driveway.
How far away from your house was that?
Right next to my house.
Can you tell us how far?
From you to nme.
What?

From you to me.

. .____..__...__._._.__._____.___.._...._.__.__.___..__..__“M._...___.__‘_.__._..__._;.‘_M
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Okay, so Douglas Senecal sat, what, ten feet
away from your window? Was 1t a porch or door?
Its a balcony.

Balcony.

And there was a door with a window in it, that
was the only window that wasn't foiled in my
house,

Excuse me, you had foil up in the windows of
your house? |

Would you like somebody watching you bathe?
Aluminum -; excuse me, you have aluminum foil
windows up in your house?

Yes, sir,

In your windows?

And curtains because I didn't want to look at
the foil, but I didn't like being watched.
From ten feet away Doﬁglas Senecal sat tbere?
Yes, he did.

For an hour and --

10 or 16 --

For an hour and 15 minutes?

Yes, he did.

And you remember that completely because you are
pretty precise on that time?

Yes, I am,
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How is it you are so precise about that?
Because I reached over across my desk, I did not
dare move, I called Thelma Jones, who was not |
Thelma Jones at the time --

Did you look at a clock, is that how you know?
There's a clock in my office, yes.

And I want to know did you look at that clock so
you know it'was an hour and 15 minutes?

1t was from 11:00 to about 12:30, 12:15,
somewhere in between there,. But it was an hour
at least and 15 minutes, I know that for a
fact. Impatience is one of my --

Excuse me. I thought you sald it was between
10:230 and 11:00 you saw the truck.

Okay, fine.

Earlier,.

Somewheres between 10?30 and 11:00. 11:00 is
11:00.

Yes.

11:00 to 12:30 is an hour and a half, so I am
wrong by 15 minutes.

So you -- so you saw Douglas Senecal in that
truck from -- I just want to get -- understand
since you have a clear recollgction of this.

Fine, then it was 12:15.
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From 11:00 to 12:157

Yes, and I probably hung up the phone with
Thelma Jones at 12:30.

As of the 6th of July, at that time you dld not
l1ike Douglas Senecal at all ~-

I have --

~- did you?

I have no feelings for Doug Senecal. Would you
for the devil? That's what he is to me.

All right. I take it you don't like the devil
S0 you doﬁ‘t l1ike Douglas Senecal; is that falr
to say or not?

T don't like a man to watch me bathe, I don't
like him to watch my house, I don't like him to
watch my every move so, no, I can't say that I
like being watched.

MR. WRIGHT; Your Honor, I mqvg that
that all be stricken.

THE COURT: Permission is granted. We
are going to back up and I want him to ask the
gquestion again and I want you to listen to the
gquestion and I want you to answer only the
gquestion,

THE WITNESS: PFine, sir.

BY MR. WRIGHT:
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The gquestion is simply on July 6, 1988 you
didn't like Douglas Senecal?
1 had no feelings on July 6, 1988, whether I
liked Doug Senecal or not.
You were scared of him on that day?
Yes.
On that day you watched him for an hour and 18
minutes sit ;0 feet away from you and you called
your sister-in-law?
Yes.
You didn't call the police?
He hadn't done anything wrong. It is his
property.
Excuse me, is it yes or no? Did you call the
police?
No.
As you look out -- sa§ you are looking out, what
is out the window?
A door.
Door, all right.

Which way was the truck parked, was it
parked --

Long ways, this way.

So the passenger side of the truck was closer to

you?

it
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Until he backed up and turned it this way.

And did you pay any attention to the truck?

Yes, I paid attention enough to know that it was
a red Toyota.

That's all you noticed?

Yes. I was more watching him. It's my only
defense.

For instance did you notice what was in the back
of the truck, in the bed of the truck?

No. I didn't take my eyes off of him.

Did you notice whether Douglas Senecal was, say,
wearing a hat?

He was not wearing a hat,

Was he wearing glasses?

He was not wearing glasses half the time.

Oh, you watched him enough to see im take his=s
glasses on and off —;

I didn't take my eyes off of him.

Right, for an hour and 15 minutes?

That's right.

And that's -- what you have told us about the
truck is all that you recall about the truck?
Sir, the truck didn't mean anything to me. I am
s0rry.

Well, where on the side of the truck -~-
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That's all I know. I am sorry. I remember it
was a red Toyota.
Where alongside of the truck did it say Toyota?
No, it says it in the front when he turned the
truck around to face me.
So you saw the front of the truck?
He turned the truck around facing me.
You saw it on the front? Where on the front of
the truck?
It's on the -- I don't know,. It's up on the
dash -- noé the dash but the hwood.
On the hood?
Yeah, I am not a mechanic. I am sorry. I know
when he left you could read it on the back.
Excuse me, Miss Babine.

Before the 6th of July were you also
fearful? I guess ycurwere?
Yes, 1 was.
After the 6th I guess you were fearful?
Very much so.
But you didn't leave until the end of the month?
I left way before the end of the month.
I am sorry, speak up, please,
1 left way before the end of the month.

When was it that you left?

l
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I don't remember the day. I got in my car and 1
drove to Florida.

Leaving your husband here?

Yes.

And was that within, what, a day or two after
the 8th or so? I am Just trying to figure out
when you left,.

Probably abqut the 10th. 9th, 10th, sométhing
like that.

So by the 15th, that is the middle of the month,
you were long gone to Florida?

I was, yes.

Yes, no guestion?

No.

And during that time, that is around the 15th,
your husband, Richard, was still up here?

Yes, |

And at some point Mr. Senecal gave you or gave
to your husband a check in settlement -- a
return of security deposit and that kind of
thing, do you know anything about that?

I don't have any idea.

No?

I know that he was supposed to.

I am saorry?
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1 A I know that he was supposed to.

2 Q But you don't have any knowledge of such a check
3 written by Douglas Senecal to your husband?

4 A I can look in the checkbook if you wanf to know,
5 Q No, this is not your checkbook but the check

6 from Douglas Senecal to you.

7 A To me?

8 Q To Richard?

9 A I don't know. I don't keep Richard's accounts.
10 I am sorry. We don't keep different accounts,.
11 Q Let me asg it to you this way: Do you ever
12 recall seeing a check written from Douglas
jﬁm 13 Senecal to your husband around the 15th of July
ik 14 when you were now off In Florida?

15 A Yes, I do,.

16 Q How was it that you saw that?

17 A Because I signed thaf check because T was -- he
18 was supposed to give Richard the full amount

19 back because we left early and we left it

20 spotless.

21 Q Okay.

22 A And he did not and I signed the check and put it
23 in and I got the hell out of this town.

24 Q All right, so that was =-- you signed that check

25 s0o that was before you left for Florida?
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Yes, it had to be on the 15th that I left. I
left the same day that I signed the check,
What, you just endorsed the check?

Yes, I did.

That's all?

That's it.

Signed your name and endorsed the check?

Yep.

With no 111 will towards Douglas Senecal?

I wanted to go home to my parents, No, no 111
will, okayé I wanted to go home. No i1l will.
So the check that you -- let me see if I
understand. You recall now a check from Douglas
Senecal to your husband on the 15th of July
which you endorsed?

Yes, I did.

And you just signed your name and nothinghmore?
I know I signed my name.

Don't you remember, Mrs. Babine, writing on the
back of that check "Go to hell"?

Probably. I wouldn't doubt it.

Well, you just told me that all you did was sign
it with your name, now you are saying --

Well, maybe it is something I did but I didn't

remember that I did that. But, yes, sir, I did

S
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1 do that because I am proud that I did, yes, sir.
2 Q So when you signed that check from Douglas
3 Senecal did your husband sign "Go to hell"? You
4 had a lot of i1l will ~--
B A Just because you say go to hell doesn't mean you
6 have any 111 will. I wanted him cout of my life
7 and that's what I did, I left.
8 Q So when you endorsed this check "Go to hell" and
9 endorsed it with your name on it, you meant no
10 111 will towards Douglas Senecal?
11 A Are you su;e it doesn't say anything else on
12 it?

fi“ 13 Q Well, I will get to that but I am asking whethef
14 you intended no 111 will?

15 A I really didn't. I said what I meant.

ié Q Right.

17 A "Go to hell," and theh it also says, "Ch;ld
18 abuser .,

19 Q Well, it says, "Rapist, rapist of children,"”
20 doesn't it?

21 A That's right.

22 Q And this was a man towards whom you had no i1l
23 feelings? You were afraid you say that's why
24 you left but otherwise no feelings at all?

25 A I was getting out, I had no feelings, I was
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happy, I was leaving hell.

Do you recall writing an affidavit or signing an
affidavit?

Yes.

And that affidavit says that you saw the truck
in which Douglas Senecal was sitting on the
afternoon of July 6th, doesn't 1t?

As I said, the afternoon starts at 11 o'clock.
Excuse me?

My afternoon starts at 11 o'clock. I take my
first afte;noon medication at 11 o'clock.

So what you meant by when you said in your
affidavit that you saw Douglas Senecal in this
truck in the afternoon of July 6th, you meant it

was any time after 11:00 a.m.?

It was after 11:00. That's afternoon, that's
early afternocon.

Well, I guess that's what I wanted to
understand. When you said the afternoon of July
6th, do you mean after 11:00 a.m.?

Yes. You go by a time zone; I go by medicine,

Miss Babine --
Yes, sir.
-- it's -~ I mean, the point of truth is you

will do anything to get Douglas Senecal, won't
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1 you?

2 A You are wrong there. I don't want anything to
3 do with Douglas Senecal.

4 Q And the easy way to make sure that you don't

5 have anything to do with Douglas Senecal is to
6 try to get him in prison for something, would
7 you agree?

B A No, sir.

9 Q So you deny having any motivation in this case

10 to try to get Douglas Senecal?

11 A Justice, éut I am not after Douglas.

12 Q The magnanimous motive of justice is your only
Jg‘ 13 motive?
_;?, 14 MR. CONNOLLY: Clearly argumentative.

“ 156 It's clearly beyond at this point.

186 THE COURT: You may finish.

17 BY MR. WRIGHT:

18 Q Is the motivation of Justice your only

19 motivation?

20 A Yes, sir, it is. I don't put my life on the
21 line for anything else.

22 Q This was the motivation which you didn't come

23 forward with to anybody until when? .
24 A I had no idea that it was -- that I really knew
25 -~ it seems like a great big puzzle to me that
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1 all these pieces had to fall before I even knew
2 that I was involved in anything.

3 Q Right. Well, you knew on July 6, 1988 that

4 Douglas Senecal was sitting in your driveway? o

i
5 A No, I thought -- no, I knew he was in my %
6 driveway. E

7 Q And you reported that to the Department of Human
8 Services?

9 A Pardon?

10 Q Did you -- is that part of what you reported to
11 the Depart&ent of Human Services?

12 A That he was sitting, yes.

L 13 Q Yes, so on July -- so within a couple of days

13‘ 14 after July 6, 1988 you reported to the |

| 15 Department of Human Services that Douglas
18 Senescal was sitting in your driveway?
17 A Yes,. I had turned - f
18 Q For the reason that, as I understand it,‘that
19 you wanted them to know about this horrible
20 creature?
21 A No, I wanted to be protected because I had given
22 them information.

23 Q Okay, and also the Phippsbhurg Police, you
24 contacted then?

25 A Yes, I did.
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And are you saying that at the time that you
reported that to the Department of Human
Services and to the Phippsburg Police it was not
for the purpose of suggesting that Douglas
Senecal may have had some involvement in the
Sarah Cherry murder?

Sir, if I wanted to go after Douglas Senecal

I would have gone and pursued it instead of
running to Florida.

THE COURT: Now, will you please
answer the'question?

THE WITNESS: Will you repeat the
gquestion?

THE COURT: The reporter will read
back the guestion.

(Thereupon, the pending question was
read by the court repdrter.) ‘

THE WITNESS: I didn't know whefher he
had any involvement in 1it. I just new the
facts, that's what I gave them.

MR. WRIGHT: Will the court direct a
résponse from the witness to the guestion.

THE WITNESS: I didn't know for sure
whether he was involved in a murder,

THE COURT: That is not the question,

et e st ot
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That is not the guestion.

THE COURT: Kim, read back the
guestion again.

I want you to listen to the gquestion.

(Thereupon, the pending guestion was
read by the court reporter.)

THE WITNESS: I 4id.

THE COQURT: Well, you can answer yes
or no. |

THE WITNESS: Okay.

fHE COURT: Just answer 1t yes or no,
and I want to hear the gquestion again read.

(Thereupon, the pending guestion was
read by the court reporter.)

THE WITNESS: No,

BY MR. WRIGH

+3

It was not for that phrpose?

It is not a straight yes or no answer, 5ut I
guess I will have to change that no to a yes
because --

Okay, so -~

-- jt's straight out and out. I mean =--

So that within a couple of days after July 6th,
you now acknowledge that you were reporting

Douglas Senecal to alert people of his possible
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involvement in Sarah Cherry's murder?

I didn't alert people, sir, I alerted --

Well, the Department of Human Services and

Phippsburg Police, right?

The Phippsburg Police is one policeman, he told

me not to worry about it because I was leaving.
The Department of Human Services afe to

protect children.

MR. WRIGHT: Your Honor, again I will
ask the court to disregard any Phippsburg -- it
was not re;ponsive to the guestion.

THE COURT: Sustained,

BY MR. WRIGHT:

Now, Mrs. Babine, you had earlier said that, as
T understood your testimony, that you left the
state without knowing whether anybody had been
arrested for this crime?

That's true.

Are you saying to this court now -- you say you
acknowledge being here on the 15th and leaving
after that, that you didn't know by the 15th of
July that Dennis Dechaine had been arrested on
the 8th of July for the murder?

No, sir, I d4id not know Dennis Dechaine had been

arrested,

i
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7.1

1 Q Yet it was on the 8th of July that you were

2 watching television coverage of this case?

3 A Yes, sir, it was.

4 Q And where by the way was this photograph that
B you saw of the truck?

6 A On TV =-=-

7 Q What was in the background?

8 A In the woods, I guess, or -- it was either in
9 the woods or right at their house. I have no
10 idea.

11 Q Right at whose house?
12 A I guess it's the parents, the people that she

5 13 baby-sat for, on the side of the road. All 1

ﬁf 14 saw I told you, I walked in the house, turned on
156 the TV, saw the truck. That don't tell you
16 anything besides I saw the truck.

17 Q Right, and I am trying to understand -- )

18 A I didn't pay any attention to what was around
19 it.

20 Q I am trying to understand if you can tell me
21 what the setting was of the --

22 A No.
23 Q =-- of the picture of the truck when you saw it
24 on television?

25 A I just knew it was the same truck that Doug
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Senecal was driving the next morning.

And -~ oh, that morning, not that afternoon.
You called it morning, sir.

And was it a videotape on the television or
still photograph?

Yes, 1t was.

A videotape?

Yes, sir, it was.

Daytime?

Evening.

Daytime avéning?

Evening, 6 o'clock news,

I am not asking you what time you saw 1t on
television, I am asking you what time it was,
was it a daytime scene on the television?
Yes, it was daylight.

0f this Toyota pickup'truck?

Yes.

Either in the woods or by a house?

I remember that they showed the trailer.
They showed what? |

They showed a trailer or a house.

Okay.

They said some paperwork was there, I really

don't know what that was about,.
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And the truck was there?
And the truck was there. That's all.

Then they showed the truck, I don't know
where it was, I don't know whether it was in the
area of the house, I don't know whether it was
on the road.

And this was on the 6 o'clock evening news on
the 8th?

Yes, sir.

And you don't recall knowing anything at

6 o'clock 6n the 8th that Dennis Dechaine had
been arrested?

Sir, I went hysterical because I saw that truck
and I knew. Dennis Dechaine didn't mean
anything to me.

Right.

I had never heard his'name, I didn't connect it
with anything.

pDid you hear --

No, I didn't even pay attention to the news
broadcast after I heard Sarah Cherry was dead.
I was a little bit upset, I was hysterical.‘ I
mean, it was like -- I am sorry, I lost it.

And neither at that time on the 6 o'clock news

on the 8th of July nor at any time for the next
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week did you ever know a single thing who had
been arrested for this murder before you left
the state for Florida?
I didn't pay attention to who had been arrested
for this murder, no, I did not know. I£ I would
have known maybe I would have come forward, but
I left. 1 had no knowledge.
When you went to Florida, it was there that you
were in therapy for fear?
I didn't go to Florida and have therapy there, I
moved theré to see my parents and come down and
tell them exactly what was going on in my life.
I had therapy when I lived in Naples and
couldn't get out of my own house.
I thought the guestion I asked you was when you
went to Florida that's where you had the
therapy?
No.
Nav
I went there to see my parents,
While you were in Florida that's when the
therapy was?
No, sir, it was in Naples.

THE COURT: They are talking about

Naples, Maine.
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MR. WRIGHT: I am sorry, I thought it
was Naples, Florida. Okay.
BY MR. WRIGHT:
I thought you said you went to Naples, Florida.
I went to Jacksonville, Floridé and St.
Augustine and then I went to --
Okay.
-- where I had a home.
Okay. Had you taken -- as part of the therapy
was there any medication that was given to you?

For agoraphobic?

Well, =--
No. I take medication if that's what you are
asking.

You also have had in the past seizures,
epileptic seizures?

Yes, I am an epileptib.

I don't mean to embarrass you.

You won't,

And you had lived before all this in Florida
before?

Yes, prior.

Right, during which time you were in
rehabilitation for cocaine use, weren't you?

No, sir, 1 was not. I really -- my
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rehabilitation that you are talking about
cocaine use is -- I didn't do it anymore, I cold
turkeyed it, bye.

But you had done cocaine for a long time, hadn't
you?

Not a long time, sir. How do you cail six weeks
a long time? There was a drug out in the street
that could kill me, that could probably take me
down, Ain't no way. I decided to be bad so I
was bad.

And that w%s when?

T lived at 79 High Street in Bath and that was a
long time before '87.

A long time before what?

'87. I moved out of my own apartment so my
children was not around it.

Right, okay. I guessul just want to clgap up
one thing. After the buyers -- the Senecals got
buyers for the property in the spring of '88,
that's Mr., Paradis, do you know his name?

I didn't know his name,

Okay. Have you seen him around the building
here today?

Yeah, he has red halr.

And a beard?
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Yes.

Kind of a reddish shirt?

I don't know.

But that's who you are talking about?

Yeah.

Before you all moved out you moved out the end
-~ you left the 15th, your husband left on the
30th?

Yeah.

Before then Mr. Paradis -- well, let me ask you
it this wa?: He had at the time a girlfriend,
now hils wife?

I would not know.

You never met her?

T didn't know whether they were girlfriends or

>

wives., I mean, I am s0

ky
Pnter

ry, but that is not my
knowledge.

Okay. Did you ever meet Mr. Paradis?

Yes.

Okay. When, just once or twice or what?

He came in once or twice to see the house. They
probably wondered why it was foiled.

And you were not working then?

No, I am handicapped, sir.

And so during this time period in the weeks
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leading up to early July 1988 you were home
every day pretty much?
Sir, I have been home since I have been 28 years
old, I had spinal surgery.
Okay. Suo the answer to my gquestion is yes?
Yes,
And during all this time Mr. Paradis came over
to the house with his girlfriends once or twice?
Didn't count how many times they came over,
Well, that's your best recollection?
I really d;n{t pay attention to how many times
people come over to see the house, They came in
several times, they were in the yard working
several times. I have no idea how many times
they were there, I don't keep a Jjournal on
people coming in and seeing a house that I am
leaving and happy to 5e leaving about, 4
MR. WRIGHT: Thank you, that's all I.
have,
THE COURT: Redirect, Mr. Connolly?
MR. CONNOLLY: Briefly, your Honor.
REDIRECT EXAMINATION
BY MR. CONNOLLY:
Miss Babine, in response to one of the questions

that Mr. Wright had there was discussion about a
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person by the name of John Babine. Who is that?
That is my husband's half brother, they have the
same mother. My husband was adopted.
Did you see him on July 6, 19887
No,
Was he with Douglas Senecal at that time?
Not that I know of.
During that_perimd of time when Douglas Senecal
was in your driveway did you see any other
person with him?
No. .
Were you able to see the Senecal's driveway?
Yes, 1 am.
During the course of that day, July 6, 1988, did
you see a truck driving up and down that
driveway all day?
No, I d4id not.

MR. WRIGHT: Excuse me, I object, I
didn't ask anything about that,

THE WITNESS: No, I did not.

THE COURT: The objection is
sustained.

MR. WRIGHT: For that matter I ask the
court to disregard any testimony with respect to

Mr. Babine. I have not asked about his presence
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that day either, just whether she knew him.
THE COURT: The guestion and answer
may stand as to her knowledge of Mr. Babine,
BY MR. CONNOLLY:
Did you know ~-- strike that.

In reference to the Department of Human
Services was it another person that you spoke
with hesides Bonnie Holladay? Does the name
Jennifer Dox ring --

Yes, it does.

Did you ha&e conversation with Jennifer Dox on
July 5, 19887

Yes, I did.

And that was where?

In my home.

[ TR

She came to your houss at t

=3
o
P
[
[N
5
®
-3

Yas,

And that was in reference to some of the
discussions that you had about Douglas Senecal?
Yes, it was,

Mr. Wright had told you about a check which says
"Go to hell. Rapist of children," signed by you
on July 158, 1988, Tao the best of your
recollection that's when you left the house?

Yes, sir, it is. But that really was not about
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Sarah Cherry, I am sorry. T didn't know that
she had been molested.

MR. WRIGHT: Excuse me, the guestion
was is that when you left, the answer is_yes,
and beyond that is not responsive.

THE COURT: And beyond that, the
remainder of her remarks will be disregarded.

MR. CONNOLLY: Yes, sir.

I have ﬁo further guestions of the
witness.

ﬁR. WRIGHT: Nothing else. Thank you.

THE COURT: Thank you, that will be
all.

(Witness excused.)

THE COURT: We will take a short

i
o]
9]
m
&
41}

(Brief receés.)

THE COURT: Mr. Connolly.

MR. CONNOLLY: Thank you, Judge. The
defense would call Gerald Paradis.

THE CLERK: Would you raise your right
hand and state your name, please.

THE WITNESS: Gerald Paradis

et e o e 1 VW i RSO . A
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Thereupon,
GERALD PARADIS

was called as a witness and, after having been
duly sworn, was examined and testified as
follows:

DIRECT EXAMINATION
BY MR. CONNOLLY:
Good afternoon, sir. Can you please spell your
last name fér the record, sir.
P-A-R-A-D-1-8S.
And what dﬁ you do for work?
Right now I am presently running a 12-ton
national crane on a boom truck doing lifting for
timber framing, truss houses,.
Speak up nice and loud, okay? How lonyg have you
been doing that job?
I am on my second year with this outfit._
Where do you live? |
Phippsburg.
How long have you lived in Phippsburg?
I guess we are going on our fourth or fifth year
now,
Where is your house located?
It's on Devil's Highway in Phippsburg.

Is that the real name?

e e e it s — ——— ———— ——— i1 e e e sl b sndiihim



21
22
23
24

25

- N~ S e S T« B« S e B e

458

That's what it's baptised as.
MR. WRIGHT: I am sorry?
THE REPORTER: "That's what it's
baptised as."
BY MR. CONNOLLY:
Who did you purchase the house from?
Douglas Senecal.
And did you buy the house directly from
Mr. Senecal?
Well, at the time it was my fiancee that bought
the house from Senecal.
And her name?
Yes.
What is her name?
Her name was Denise Wenzle (phonetic).
Spell that last name, please, sir.
I can't.
But Denise Wenzle is now your wife?
Yes.
And she is now Denise Paradis?
Paradis.
And when --
Well, we started talking with Douglas in the
month of May, the earliest part of May, I think

somewheres around May 8th or somewheres In that




Ko

10

11

12

13

14

18

19

20

21

22

23

24

25

vicinity.
Q Of 19887
A Yes.

Q And when did you come to an agreement, if you

~recollect? When did you determine the price and

\ ' a deal would be had?

EN‘ Well, the price and things were pretty much

ﬁ agreed upon at the time but the question was on
how long it would take us to sell her house in

i Sabattus,

Q) And what kind of time parameters, what kind of

frame were you working with at the time?

A {Well, we had from the broker an estimated at

least 30 days we had to be out of the existing

house that we were living in, so we told him as
?scon as we find out about that we could let him
know what was happeniﬁg. We didn't even Wait
the 30 days, as soon as things were ready we
ﬁoved right out.

Q @m you'knww when you moved out of your home in
%* I am sorry, where was that, Sebago?

A ﬁn Sabattus.

Q éabattus, I am sorry.

i
A ﬂe moved out of there on the weekend of the

22nd, 24th of July.
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YQﬁ moved into the current -- your cﬁrrent
residence then?

Yes.

So were you physically in the house where you
now live?

Yes, I worked in the house almost two weeks on
and off trying to get it prepared for us moving
in, I did wa}lpapering, pléstering, painting,
new carpeting, basically went all over through
the house inside, you know, to clean 1t up to
move in. '

That was during the two weeks prior to July
22nd?

Yeah.

Oon and off during that time?

Yes.

Do you remember the déte in which the tengnts
that had been there, the people living thére at
the time moved out?

No, I don't.

Do you know what their names were?

Babine,.

And you have not spoken to any Babines for some
time; is that right?

No.

i g S e 5. S e T 1 o A S
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If I were to tell you that the testimony was
that Pamela moved out on July 16th, and using
that as a date do you recollect when she moved
out as opposed to her husband?
I couldn't say.
During the period of time ih July of 1988 what
were you then doing for work?
I was working for T & R refuse out of Bath,
Maine.
And what hours during the course of‘the week
would you Qork, sir?
E:00 till 1:00, 5:00 to 2:00, 65:00 to 12:00, and
then I would either bring a load of stuff to the
house or go work around the landscape.
When did you first start to go to the house on
Devil's Highway to begin repairs?
Well, I really can't fecall exactly when. The
only thing that I know it was a couple ofvweeks
after we had talked to him, and I had asked him
at that time if I could start moving some stuff
in because I had a lot of it, and he saigd ~-

MR. WRIGHT: Object.

THE WITNESS: He said he had no
problems.

MR. WRIGHT: Let me -—-

,M.‘__.....__..__...___._...___..__..__.____._‘.__‘4__._.___.__.__*._______—____._._.._~—___~_..-._.‘..._
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THE COURT: The answer may stand.
BY MR. CONNOLLY:
He being Doug Senecal?
Yes,
So to put things In a time frame you had a
meeting of the minds that you agreed on the sale
on the 8th of May?
0f May.
A couple of weeks after that therelwaa an
agreement that you could start to bring some
things in,<but you ultimately know that you
moved in on July 22ndv?
Yes.
So from the period of the latter part of May all
during June and July you were working on and off
in the house?
Yes .
And the last period of time for two weaké or so
you were golng to the house quite often?
Yes, I was. Even though Babine was living in
the house at the time I was cutting brush,
bringing materials in, I had a trailer that I
would load up some stuff at the Sabattus
residence, take it to work and after work I

would proceed to Phippsburg to unload it and
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then go back home and reload another load,
When, sir, you first had contact with Douglas
Senecal did you and your future wife form a
relationship?
Actually, yes, very =-- from what she had heard
from his --
MR, WRIGHT: I object.
THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
Sir, you can't testify as to anything anybody
else said ;r heard, okay?
But you and your wife becamse friendly with
the Senecals --
Very much.
-- and visited at their house --
Yes.
-- and the like, thosé kinds of things?
Yes.
And did they come and visit you at your Sabattus
residence at that point --
No.
-- at any time? Sure.
So the visiting that took place took place
at the Phippsburg area at the Senecal's house?

Yes.
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Did you ever have visits at what would becone
your own house shortly?

No. Actually Douglas came in maybe a couple,
three times while I was repalring.

And approximately what time frame is that at,
sir?

It would be after the Babines were gone.

Prior to thaﬁ period in which the Babines were
gone, did there come a time when there was a
marked difference in Douglas Senecal's attitude
about the éale of the house?

MR. WRIGHT: I object. I don't
understand how a sale of the house and his
attitude towards it are at all relevant towards
this proceeding.

MR. CONRNOLLY: I am trying to put a
time frame in,

MR. WRIGHT: The time frame is fine
but how -- but the guestion was in terms of his
attitude towards the sale of the house.

MR. CONNOLLY: Agaln, I am trying to
establish when the time frame is so that the
subsequent testimony can be placed into
context. The witness I will indicate to the

court does not have specific dates but he does
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1 have a time line in hils mind as to when ;
2 operative events did occur so I am trying tov ;
3 place those operative eventis into the ;
4 appropriate time frame so that the subsequent

B testimony will have some meaning. i
6 THE GOURT: No. ;
7 MR. CONNOLLY: Yes, sir. It's your

8 ruling.

9 THE COURT: Let's try with the seasons

10 of the year. |
11 BY MR. CON&OLLY: %

12 Q In July of 1988, in the early part you had been ;
13 friendly with Douglas Senecal? %
14 A Yes. |
15 Q And in that early part of July of 1988 there was
16 soclalizing going on?

117 A Yes,

i8 Q Did there come a time when the demands as to ' :
19 finances became more heated during that early ?
20 part of July of 19887 |

21 A Not in July.

22 Q When did that occur, sir, do you know the date?
23 A Well, I would say not in July. I would say

24 towards the end of July possibly but more into

25 August.
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Q Later on then?

A Yes,

Q That's the latter part. Earlier in the month of
July did there come a time when you noticed a
difference in Douglas Senecal?

A Yes, he had started drinking.

Q And in addition dld there develop between you
and him distance or difficulties?

MR. WRIGHT: Your Honor, I object, the
gquestions are leading. I don't mind if he just
asks -- .

THE COURT: In the interest of time I
am going to allow it,

BY MR. CONNOLLY:
Q You can answer the question, gir, if you can,.

~ v - -
Rephrase that again.

o 1

Q Sure. ‘
During the early part of July of 1988 did

something happen in your relationship with
Douglas Senecal?

A Well, I have to say something prior to that to
be able to answer that.

Q Okay. You would have to say that earlier time
something happened, is that your point, sir?

A No. Sorry.
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In July of -- do you recollect the first two
weeks of July 19887
Pretty much so.
Do you remember when a controversy occurred as
to the death of Sarah Cherry?
Well, =--
Yes or no?
Yes.
Do you ramemﬂer at that time when Iissues
involving the death of Sarah Cherry occurred and
your being‘at the house?

MR, WRIGHT: At which house?

MR. CONNOLLY: At the house in
Phippsbury.

THE COURT: His house or?
BY MR. CONNOLLY:
The house you were pufohasing, sir.
Yes.
During that period of time did a difference
occur in Douglas Senecal that you counld know,
that you could sense from how he was acting from
the way that you were interrelating?
Yes, a difference Iin his attitude.
Can you explain to the court what that

difference in attitude was?

o e e s s i A
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MR. WRIGHT: I object. I don't know
what the relevance is.

THE COURT: Overruled. We are going
to find out.
BY MR. CONNOLLY:

Q Okay, sir, go ahead. What happened?

A He acted very nervous, very aggressive. There
was no sign of that when we first started going
there.

Q You indicated alsc a moment ago that you noticed
him drinkiﬁg alcohol?

A Yes.

Was that something based on your experlence with

o

him that was different?

Yeah. Much.

A

Q What do you mean "much"? Explain that.

A He was totally a différent man.

Q When you say he was totally a different man, can

you explain to the court what basis in fact that
you have to make that conclusion, sir? What did
you observe yourself?

A Well, whenmI first started going in there he
always had time to talk with me and always had,
you know, time to discuss this or that, and when

he started drinking he was all to himself, never

e e e ———— s et At i st et A e S )t i S e e et bl Sty
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1 had time to talk to me basically, it was a guick
2 yes, no, goodbye and see you later.

3 Q And you indicated insofar that there were sone

4 changes in his aggressiveness. What do you mean
5] by that?

6 A Well, I had -- I needed a building permit for

7 the house that we were purchasing and I went to
8 . gee the code enforcer and there was a problenm

9 with the sewer system that he could not find
10 records for, so I went back to Douglas' house

11 and asked ﬁim for the paperwork for the sewer

12 system, and he was very angry wilth me which was

$ 13 not his attitude prior to that, and I think

14 that's when he started feeling --

15 MR. WRIGHT: I object to what he

16 thinks or supposes, N

17 BY MR. CONNOLLY:

18 Q Excuse me. Not what he felt but what you saw,
19 sir, please, Let's limit it to that.

20 You saw on the inclident with the permit a
21 reaction that was surprising to you?

22 A Yes.

23 Q How was it surprising to you?

24 A Very angry.

25 Q You say that 1t was -~ when you say "very B

e e o s o e e s i M | e o St e it i
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L
= 1 angry," was it disproportionate to what the
2 circumstances were?
3 A Yes, very much so.
4 Q How else would you characterize it, sir?
5 A Well, when we first started going there we
“““ 6 almost became a family, and then when I started
7 putting things of that nature in possible
8 canceling of the selling, you know, he didn't

8 like that at all.

10 @ So a dispute arose then?

11| A Yes. |

12 Q During that period of time In theAfirst week =--

:&V 13 week of August -- July of 1888 did you

) i4 physically observe on his person a difference
18 than you had the last time you had seen him?
16 A Yes,

17 Q What was that?

18 A I met him in the road and he was drunk.

19 Q Did you observe on his body other things other
20 than just the signs of intoxication?

21 A He had a few scratches on him.

22 Q Where?

23 A Some on his face and some on his chest.

24 Q Were they numerous, can you describe to the

25 court what they looked like?
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No.
They were on his face and on his chest?
Yes.,
Did you have conversation with him about the
scratches?
Yes, I --
But without saying what he sald you did; ias that
right?
Yes,
Did he offer an explanation?
Yeah, he said --
MR. WRIGHT: I object,
THE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
He did. Were the scratches you observed on him,
if you can say, the kind of scratches that would
occur from working in'the woods or being‘in the
woods?
MR. WRIGHT: I object.
THE COURT: Only if he knows.
BY MR. CONNOLLY:
If you know.
I couldn't know.
Were the kind of scratches on his face and on

his chest different than any other scratches you

b e g
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1 had seen on him ever?

2 MR. WRIGHT: Object. , %
3 THE COURT: Basis? | E
4 MR, WRIGHT: He hasn't indicated there |
L] were any other scratches at any other time to ;
6 compare anything to. ;
7 THE GOURT: If any.

8 BY MR. CONNOLLY:

9 Q 1If any, if you can say, sir? Can you say? You
10 cénnot say”?
11 A I cannot,. |
12 Q Had you ever seen scratches on him before?

13 A Not that I noticed.

i4 Q But you did notice these once?

15 A Yes.

16 Q Had you ever met Douglas Senecal before this

17 period in 1988 when fou were trying to pgrchase

18 his house?

19 A No.,
20 Q Had you ever met Dennis Dechaine?

21 A Yes.

22 ) When you were growing up?

23 A Yes,

24 Q So you grew up, where, in the Madawaska area?

25 A Yes,

e e e e e . — et i b e et e et
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. 80 when Dennis Dechaine's name was associated

with this incident did that become something
that triggered in your memory Or made you alert
to what was happening?
Not really.
Were you aware that he was allegedly involved at
the time?
No. It was guite -- well, not him involved but
basically told me that he was --

MR. WRIGHT: I object.

fHE COURT: Sustained.
BY MR. CONNOLLY:
You can't say what somebody told you, sir.

But you understood that in the first week

of July of 1988 that that became an issue?
Yes,
So that is a time, a feason to remamber.the time
frame?
Yes .
Sir, finally, you have with you a photograph of
Douglas Senecal's truck?
Yes.
Had you seen Douglas Senecal's truck on other
occasions?

Yes.
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And I am showing you what's been marked as
Defendant's Exhibit Number 4 for identification
purposes. Is that the truck?
Yes.

MR. CONNOLLY: I have no further
guestions of this witness.

THE COURT: Mr. Wright.

CROSS EXAMINATION

BY MR. WRIGHT:
The real name of the road is the Stony Brook
Road? |
No.
Where is that?
The Stony Brook Road is the one that runs east
to west.
Yes.
209 runs north to soufh.
Right.

Devil's Highway runs in the same direction as

Okay, off the Stony Brook Road?

Off the Stony Brook Road.

Okay. The other night Detective Drake called
you, do you recall, and you didn't want to speak

with him?
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That's right.

Is there any particular reason why you didn't
want to answer any guestions he might have?

I would say what I have to say here today.

I have heard -- well, scratch that,.

Is your nickname Toad, is that what they
call you?

That's what Douglas Senecal baptised me as, yes.
That's what I want to be sure, I thought I heard
the name Toad and I wanted to be sure it was
you. ‘

Now, all that you have talked to us about
this afternoon is Information which you had all
along obviously, right?

I suppose s0.

Sure, and you knew the trial was coming up.
Between the time_Sarah Cherry's murder and March
of 1989 when the trial was held you obviously
knew that Mr. Dechaine had been charged and that
a trial was going on, didn't you?

Yeah.

Sure, and during that time did you learn the
name of Mr. Connolly --

No.

-~ from news casts or reading newspapers or

R ——
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1 anything of that sort?
2 A Yes, I heard some of that, %
3 Q Okay, so you knew his name before trial? é
4 A Yes. %
5 Q@ And you never contacted him before trial? ?
6| A No.
7| a No?
8 Now, the disagreements -- well, let me see E
9 if I understand what you are saying. Douglas f
10 ' Senecal you say had begun drinking and got more
11 nervous, right?
12 A (Motions head up and down.) é
13 Q You have to answer out loud for the court z
14 reporter, please. E
158 A Yes, %
16 Q And that was you say during the time that you %
17 were -- let me see if‘I understand it -- working %
18 on house sometime, a couple of weeks right ?
19 before you moved in; is that right? 2
1

20 A Yeah. '

21 Q Okay, and there developed as I understand it

22 from you a problem or maybe a couple of problems
23 over whether the sale would go through for
24 various reasons?

25 A Yes.

,”,7n4..______,__..___‘_____,___._____d..___.__._._._._,___._...a__._._...._._._.___..___._._...y_...__.___.___._....._-......‘-..
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Ookay, and one of them prompted you I guess to go
to the code enforcement officer or somebcdy,:
what, in the Town of Phippsburg?

Yes.

Some official in Phippsburg anyway about permits
and whatnot? |
Right.

Okay, and there was -- it involved a problem
with the septic system?

No. There was --—

I thought Qou sald sewer system,

There was a question of having a proper sewer
system. |

Yes -- well, I am not trying to quibble with you
over the phrasing, I Just want to understand,

d around the septic

QD

but the problem revolv
system?

Yes, with the code enforcement.

Right, and without clearing that there could
have been a problem with the sale going through?
Yes. )

And it was during that time that you begah to

have disagreements with -- maybe disagreements

-~ I am not sure how you phrased it -- with

Mr. Senecal about whether the sale was going to

......
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go through --
Yeah.
-=- pright?

Okay, so his different dealings with you
were associated with these possible problems --
well, I guess very real problems and the
possible cancellation of the sale -- his sale
and your puychase of the house?

Right.
Right.

Okay. There also was discussion between
you and him over an adjacent field, some other
property, was there not, nearby? You wanted to
buy a field or something next to it, next to it
and apparently it had already been sold, do you
remember?

I don't know what yoﬁ are talking about,_

Well, did you come to a handshake agreement with
Mr. Senecal apart from anything you had in
writing over the purchase of the property for a
handshake agreement with respect to some other
property right there?

No.

Okay. vou don't recall aygreeing on a purchase

price, you just shook hands over it for $7500.00
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in addition to what originally you had
contracted to buy?

What -~

That doesn't --

What does that have to do with this?

I am trying to see. Do you recall that?

No. That was ~- what you are referring to was
discussed bgtween him and my wife over at the
lawyer's house.

Okay, all right, but there was -- anyway --
well, maybenl shouldn't say you, I meant the two
of you, but there was a discussion over the
possible purchase of some other land right
nearby that Douglas Senecal had?

No;

With your wife and him

~3

No, there was no such discussion; the on}y
discussion was he was going to.reserve that end
lot for when he found out what it was going to
cost him to separate jt. His wife told him to
let it go.

Well, --

There was no agreement on price to buy.

Well, I guess the guestion is: Did you ~-~-

ultimately did you, and it was then your

e e e A e A e e o ¥ 8 et




10
11
12
13

14

16
117
18
19
20
21
22
23
24

25

o w» O 9>

480

girlfriend, now your wife, right, Denise -~
Yeah.
-~ wind up purchasing, possessing more land,
more real estate than you had originally
negotiated with him to buy in May?
Well, we assumed, yes.
And it's true, is it not, that you never paid
him any more for that additional piece of
property than you had originally negotiated a
price for }n early May?
I just told you, it would cost him money to
separate 1t, that's why we ended up with it.
Now, the business over the septic system was
something you wound up suing him over, wasn't
it?
Yeah.
Yep. You know, there's lots of folks here from
the Madawaska area I guess you recognize, don't
you, meaning here in court?
Yep.
Do you personally know any of them?
Some of them.
Some of them, okay.

You have been or are now friendly with some

of them?
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Always have,
Yes, sure. I am not accusing you of anything, I
just want to know.
Everybody knows everybody up home,

MR. WRIGHT: Right. Thank you, that's
all.

MR, CONNOLLY: Very brief.

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. CONNOLLY:
Mr. Paradis, in response to a guestion by
Mr. Wright about whether or not you had
knowledge of what was happening to Dennis
Dechaine and whether or not you chose to come
forward, have you been waiting for a knock on
the door for a while?

MR. WRIGHT: I object.

THE COURT: ‘Sustained. ‘

MR. CONNOLLY: No further quesfions.

MR. WRIGHT: Nothing else,

THE COURT: Thank you, sir, you nmay
step down.

(Witneas excused).

THE COURT: Considering the time of
day we will recess until -- I have another

matter unrelated to this case at 8:45 in the




